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SOMMAIRE  INHOUD  

    
Débat d'actualité sur les nouvelles règles 
budgétaires européennes et questions jointes de 

1 Actualiteitsdebat over de nieuwe Europese 
begrotingsregels en toegevoegde vragen van 

1 

    
- Marco Van Hees à Vincent Van Peteghem (VPM 
Finances, Coordination lutte contre la fraude et 
Loterie Nationale) sur "La réforme des règles 
budgétaires de l’Union européenne" (55035086C) 

1 - Marco Van Hees aan Vincent Van Peteghem 
(VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "De hervorming van de EU-
belastingregels" (55035086C) 

1 

    
- Wouter Vermeersch à Vincent Van Peteghem 
(VPM Finances, Coordination lutte contre la fraude 
et Loterie Nationale) sur "Le nouveau cadre 
budgétaire proposé par la Commission 
européenne" (55035428C) 

1 - Wouter Vermeersch aan Vincent Van Peteghem 
(VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "Het door de Europese 
Commissie voorgestelde nieuwe begrotingskader" 
(55035428C) 

1 

    
- Marco Van Hees à Vincent Van Peteghem (VPM 
Finances, Coordination lutte contre la fraude et 
Loterie Nationale) sur "La position belge sur les 
futures règles budgétaires européennes" 
(55036209C) 

1 - Marco Van Hees aan Vincent Van Peteghem 
(VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "Het Belgische standpunt 
over de toekomstige Europese begrotingsregels" 
(55036209C) 

1 

    
- Sander Loones à Vincent Van Peteghem (VPM 
Finances, Coordination lutte contre la fraude et 
Loterie Nationale) sur "Les nouvelles règles 
budgétaires européennes" (55036400C) 

1 - Sander Loones aan Vincent Van Peteghem (VEM 
Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "De nieuwe Europese 
begrotingsregels" (55036400C) 

1 

Orateurs: Marco Van Hees, Wouter 
Vermeersch, Sander Loones, Vincent Van 
Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie Nationale, 
Christian Leysen 

 Sprekers: Marco Van Hees, Wouter 
Vermeersch, Sander Loones, Vincent Van 
Peteghem, vice-eersteminister en minister van 

Financiën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij, 
Christian Leysen 

 

    
Questions jointes de 5 Samengevoegde vragen van 5 
    
- Wouter Vermeersch à Vincent Van Peteghem 
(VPM Finances, Coordination lutte contre la fraude 
et Loterie Nationale) sur "Les intérêts des comptes 
d'épargne" (55034957C) 

5 - Wouter Vermeersch aan Vincent Van Peteghem 
(VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "De rente op spaarboekjes" 
(55034957C) 

5 

    
- Wouter Vermeersch à Vincent Van Peteghem 
(VPM Finances, Coordination lutte contre la fraude 
et Loterie Nationale) sur "La différence révoltante 
entre les taux d'intérêt des comptes épargne et des 
crédits hypothécaires" (55036600C) 

5 - Wouter Vermeersch aan Vincent Van Peteghem 
(VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "Het schandalig grote 
verschil tussen rente op spaarboekje en 
woonlening" (55036600C) 

5 

Orateurs: Wouter Vermeersch, Vincent Van 
Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Wouter Vermeersch, Vincent Van 
Peteghem, vice-eersteminister en minister van 

Financiën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 

 

    
Question de Malik Ben Achour à Vincent Van 
Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "Le 
contrôle des conteneurs par la douane" 
(55034934C) 

7 Vraag van Malik Ben Achour aan Vincent Van 
Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "De 
controle van containers door de douane" 
(55034934C) 

7 

Orateurs: Malik Ben Achour, Vincent Van 
Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Malik Ben Achour, Vincent Van 
Peteghem, vice-eersteminister en minister van 

Financiën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 

 

    
Question de Benoît Piedboeuf à Vincent Van 
Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "Le mode 

8 Vraag van Benoît Piedboeuf aan Vincent Van 
Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "De 

8 
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de calcul des jours de télétravail pour les métiers 
qui impliquent des jours d’astreinte" (55034959C) 

berekening van het aantal telewerkdagen voor 
beroepen die oproepdienst inhouden" 
(55034959C) 

Orateurs: Benoît Piedboeuf, président du 
groupe MR, Vincent Van Peteghem, vice-

premier ministre et ministre des Finances, 
chargé de la Coordination de la lutte contre la 
fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Benoît Piedboeuf, voorzitter van de 
MR-fractie, Vincent Van Peteghem, vice-

eersteminister en minister van Financiën, belast 
met de Coördinatie van de fraudebestrijding en 
de Nationale Loterij 

 

    
Question de Wouter Vermeersch à Vincent Van 
Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "Le 
rapport d'enquête sur les droits d'enregistrement à 
Bruxelles et en Wallonie" (55034960C) 

9 Vraag van Wouter Vermeersch aan Vincent Van 
Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "Het 
onderzoeksverslag over de registratierechten in 
Brussel en Wallonië" (55034960C) 

9 

Orateurs: Wouter Vermeersch, Vincent Van 
Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Wouter Vermeersch, Vincent Van 
Peteghem, vice-eersteminister en minister van 

Financiën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 

 

    
Question de Sander Loones à Vincent Van 
Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "Le 
nouveau rapport du Comité de monitoring" 
(55035060C) 

9 Vraag van Sander Loones aan Vincent Van 
Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "Het 
nieuwe rapport van het Monitoringcomité" 
(55035060C) 

9 

Orateurs: Sander Loones, Vincent Van 
Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Sander Loones, Vincent Van 
Peteghem, vice-eersteminister en minister van 

Financiën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 

 

    
Question de Wouter Vermeersch à Vincent Van 
Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "La 
fiscalité en matière de tabac" (55035182C) 

10 Vraag van Wouter Vermeersch aan Vincent Van 
Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "De 
tabaksfiscaliteit" (55035182C) 

10 

Orateurs: Wouter Vermeersch, Vincent Van 
Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Wouter Vermeersch, Vincent Van 
Peteghem, vice-eersteminister en minister van 

Financiën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 

 

    
Question de Dieter Vanbesien à Vincent Van 
Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur 
"L'adaptation de la date limite pour la déclaration à 
l'impôt des personnes physiques" (55035199C) 

11 Vraag van Dieter Vanbesien aan Vincent Van 
Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "De 
aanpassing van de aangiftetermijn voor de 
personenbelasting" (55035199C) 

11 

Orateurs: Dieter Vanbesien, Vincent Van 
Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Dieter Vanbesien, Vincent Van 
Peteghem, vice-eersteminister en minister van 

Financiën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 

 

    
Question de Christian Leysen à Vincent Van 
Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur 
"L'extension du champ d'application de 
l'exonération fiscale de l'indemnité de volontariat" 
(55035212C) 

12 Vraag van Christian Leysen aan Vincent Van 
Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "De 
uitbreiding van het toepassingsgebied van de 
vrijstelling van de vrijwilligersvergoeding" 
(55035212C) 

12 

Orateurs: Christian Leysen, Vincent Van 
Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Christian Leysen, Vincent Van 
Peteghem, vice-eersteminister en minister van 

Financiën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 

 

    
Questions jointes de 13 Samengevoegde vragen van 13 
    
- Wouter Vermeersch à Vincent Van Peteghem 
(VPM Finances, Coordination lutte contre la fraude 
et Loterie Nationale) sur "La crise bancaire aux 
États-Unis" (55035215C) 

13 - Wouter Vermeersch aan Vincent Van Peteghem 
(VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "De problemen in de 
Amerikaanse bankensector" (55035215C) 

13 
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- Wouter Vermeersch à Vincent Van Peteghem 
(VPM Finances, Coordination lutte contre la fraude 
et Loterie Nationale) sur "Les problèmes 
rencontrés par le secteur bancaire européen" 
(55035562C) 

13 - Wouter Vermeersch aan Vincent Van Peteghem 
(VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "De problemen in de 
Europese bankensector" (55035562C) 

13 

    
- Patrick Prévot à Vincent Van Peteghem (VPM 
Finances, Coordination lutte contre la fraude et 
Loterie Nationale) sur "La faillite de la Silicon Valley 
Bank" (55035750C) 

13 - Patrick Prévot aan Vincent Van Peteghem (VEM 
Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "Het faillissement van 
Silicon Valley Bank" (55035750C) 

13 

Orateurs: Wouter Vermeersch, Vincent Van 
Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Wouter Vermeersch, Vincent Van 
Peteghem, vice-eersteminister en minister van 

Financiën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 

 

    
Question de Malik Ben Achour à Caroline Gennez 
(Coopération au développement et Grandes Villes) 
sur "Les plans d’ajustement structurel réclamés par 
le FMI et la Banque mondiale" (55035218C) 

15 Vraag van Malik Ben Achour aan Caroline Gennez 
(Ontwikkelingssamenwerking en Grote Steden) 
over "De door het IMF en de Wereldbank 
gevraagde structureleaanpassingsprogramma's" 
(55035218C) 

15 

Orateurs: Malik Ben Achour, Vincent Van 
Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Malik Ben Achour, Vincent Van 
Peteghem, vice-eersteminister en minister van 

Financiën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 

 

    
Question de Wouter Vermeersch à Vincent Van 
Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "La lettre 
de la commune de Wevelgem au ministre des 
Finances concernant les distributeurs" 
(55035398C) 

16 Vraag van Wouter Vermeersch aan Vincent Van 
Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "De 
brief van de gemeente Wevelgem aan de minister 
van Financiën over bankautomaten" (55035398C) 

16 

Orateurs: Wouter Vermeersch, Vincent Van 
Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Wouter Vermeersch, Vincent Van 
Peteghem, vice-eersteminister en minister van 

Financiën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 

 

    
Question de Wouter Vermeersch à Vincent Van 
Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "La 
communication de l'Agence Fédérale de la Dette 
sur l'explosion de la dette en février 2023" 
(55035520C) 

17 Vraag van Wouter Vermeersch aan Vincent Van 
Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "De 
mededeling van het Federaal Agentschap van de 
Schuld over sterke schuldtoename in februari 
2023" (55035520C) 

17 

Orateurs: Wouter Vermeersch, Vincent Van 
Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Wouter Vermeersch, Vincent Van 
Peteghem, vice-eersteminister en minister van 

Financiën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 

 

    
Questions jointes de 18 Samengevoegde vragen van 18 
    
- Marco Van Hees à Vincent Van Peteghem (VPM 
Finances, Coordination lutte contre la fraude et 
Loterie Nationale) sur "Les accises sur la facture 
d'énergie" (55035522C) 

18 - Marco Van Hees aan Vincent Van Peteghem 
(VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "De accijnzen op de 
energiefactuur" (55035522C) 

18 

    
- Sofie Merckx à Vincent Van Peteghem (VPM 
Finances, Coordination lutte contre la fraude et 
Loterie Nationale) sur "Les accises sur la facture 
d'énergie" (55035524C) 

18 - Sofie Merckx aan Vincent Van Peteghem (VEM 
Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "De accijnzen op de 
energiefactuur" (55035524C) 

18 

    
- Peter Mertens à Vincent Van Quickenborne (VPM 
Justice et Mer du Nord) sur "Les accises sur la 
facture d'énergie" (55035526C) 

18 - Peter Mertens aan Vincent Van Quickenborne 
(VEM Justitie en Noordzee) over "De accijnzen op 
de energiefactuur" (55035526C) 

18 

Orateurs: Marco Van Hees, Vincent Van 
Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Marco Van Hees, Vincent Van 
Peteghem, vice-eersteminister en minister van 

Financiën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 
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Question de Marco Van Hees à Vincent Van 
Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "La crise 
bancaire et les banques belges" (55035549C) 

19 Vraag van Marco Van Hees aan Vincent Van 
Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "De 
bankencrisis en de Belgische banken" 
(55035549C) 

19 

Orateurs: Marco Van Hees, Vincent Van 
Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Marco Van Hees, Vincent Van 
Peteghem, vice-eersteminister en minister van 

Financiën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 

 

    
Question de Marco Van Hees à Vincent Van 
Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "BNP 
Paribas et les dérivés de Credit Suisse" 
(55035550C) 

21 Vraag van Marco Van Hees aan Vincent Van 
Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "BNP 
Paribas en de derivaten van Credit Suisse" 
(55035550C) 

21 

Orateurs: Marco Van Hees, Vincent Van 
Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Marco Van Hees, Vincent Van 
Peteghem, vice-eersteminister en minister van 

Financiën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 

 

    
Question de Marco Van Hees à Vincent Van 
Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "Les 
propriétés immobilières de contribuables belges 
aux Émirats arabes unis" (55035568C) 

21 Vraag van Marco Van Hees aan Vincent Van 
Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "Het 
vastgoed van Belgische belastingplichtigen in de 
Verenigde Arabische Emiraten" (55035568C) 

21 

Orateurs: Marco Van Hees, Vincent Van 
Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Marco Van Hees, Vincent Van 
Peteghem, vice-eersteminister en minister van 

Financiën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 

 

    
Question de Marco Van Hees à Vincent Van 
Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "La 
constitution de partie civile par le SPF Finances 
dans les affaires Dubaï Papers et Credit Suisse" 
(55035569C) 

22 Vraag van Marco Van Hees aan Vincent Van 
Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "De 
burgerlijkepartijstelling van de FOD Financiën in de 
Dubai Papers- en de Credit Suissezaak" 
(55035569C) 

22 

Orateurs: Marco Van Hees, Vincent Van 
Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Marco Van Hees, Vincent Van 
Peteghem, vice-eersteminister en minister van 

Financiën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 

 

    
Question de Marco Van Hees à Vincent Van 
Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "Les 
contribuables belges visés par les Pandora 
Papers" (55035570C) 

23 Vraag van Marco Van Hees aan Vincent Van 
Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "De 
Belgische belastingplichtigen die in de Pandora 
Papers geïdentificeerd werden" (55035570C) 

23 

Orateurs: Marco Van Hees, Vincent Van 
Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Marco Van Hees, Vincent Van 
Peteghem, vice-eersteminister en minister van 

Financiën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 

 

    
Question de Wouter Vermeersch à Vincent Van 
Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur 
"L'imposition des revenus issus du fonds de 
transition pour agriculteurs" (55035680C) 

24 Vraag van Wouter Vermeersch aan Vincent Van 
Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "De 
belastbaarheid van de inkomsten uit het 
transitiefonds voor landbouwers" (55035680C) 

24 

Orateurs: Wouter Vermeersch, Vincent Van 
Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Wouter Vermeersch, Vincent Van 
Peteghem, vice-eersteminister en minister van 

Financiën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 

 

    
Questions jointes de 25 Samengevoegde vragen van 25 
    
- Hugues Bayet à Vincent Van Peteghem (VPM 
Finances, Coordination lutte contre la fraude et 

25 - Hugues Bayet aan Vincent Van Peteghem (VEM 
Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 

25 
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Loterie Nationale) sur "L’échec des discussions au 
G20 sur la taxe GAFA" (55035737C) 

Nationale Loterij) over "De mislukte gesprekken 
over de GAFA-taks op de bijeenkomst van de G20" 
(55035737C) 

    
- Marco Van Hees à Vincent Van Peteghem (VPM 
Finances, Coordination lutte contre la fraude et 
Loterie Nationale) sur "Le pilier 1 de l'accord 
mondial sur la fiscalité des multinationales" 
(55036131C) 

25 - Marco Van Hees aan Vincent Van Peteghem 
(VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "Pijler 1 van het wereldwijde 
akkoord over een belasting voor multinationals" 
(55036131C) 

25 

Orateurs: Marco Van Hees, Vincent Van 
Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Marco Van Hees, Vincent Van 
Peteghem, vice-eersteminister en minister van 

Financiën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 

 

    
Question de Benoît Piedboeuf à Vincent Van 
Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "Les 
accises sur les sachets de nicotine" (55035852C) 

26 Vraag van Benoît Piedboeuf aan Vincent Van 
Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "De 
accijnzen op nicotinezakjes" (55035852C) 

26 

Orateurs: Benoît Piedboeuf, président du 
groupe MR, Vincent Van Peteghem, vice-

premier ministre et ministre des Finances, 
chargé de la Coordination de la lutte contre la 
fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Benoît Piedboeuf, voorzitter van de 
MR-fractie, Vincent Van Peteghem, vice-

eersteminister en minister van Financiën, belast 
met de Coördinatie van de fraudebestrijding en 
de Nationale Loterij 

 

    
Question de Benoît Piedboeuf à Vincent Van 
Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "La 
localisation de l'Administration générale des 
Douanes et Accises en province de Luxembourg" 
(55035865C) 

27 Vraag van Benoît Piedboeuf aan Vincent Van 
Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "De 
locatie van de Algemene Administratie van de 
Douane en Accijnzen in de provincie Luxemburg" 
(55035865C) 

27 

Orateurs: Benoît Piedboeuf, président du 
groupe MR, Vincent Van Peteghem, vice-

premier ministre et ministre des Finances, 
chargé de la Coordination de la lutte contre la 
fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Benoît Piedboeuf, voorzitter van de 
MR-fractie, Vincent Van Peteghem, vice-

eersteminister en minister van Financiën, belast 
met de Coördinatie van de fraudebestrijding en 
de Nationale Loterij 

 

    
Question de Sander Loones à Alexia Bertrand 
(Budget et Protection des consommateurs) sur 
"Les recettes provenant de la taxe sur les billets 
d'avion" (55035889C) 

29 Vraag van Sander Loones aan Alexia Bertrand 
(Begroting en Consumentenbescherming) over 
"De opbrengst van de vliegtuigtaks" (55035889C) 

29 

Orateurs: Sander Loones, Vincent Van 
Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Sander Loones, Vincent Van 
Peteghem, vice-eersteminister en minister van 

Financiën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 

 

    
Question de Marco Van Hees à Vincent Van 
Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "Le récent 
arrêt de la Cour de cassation sur les délais 
d’imposition" (55036053C) 

29 Vraag van Marco Van Hees aan Vincent Van 
Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "Het 
recente arrest van het Hof van Cassatie met 
betrekking tot de aanslagtermijnen" (55036053C) 

29 

Orateurs: Marco Van Hees, Vincent Van 
Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Marco Van Hees, Vincent Van 
Peteghem, vice-eersteminister en minister van 

Financiën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 

 

    
Question de Marco Van Hees à Vincent Van 
Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur 
"L'évolution du personnel des administrations 
opérationnelles du SPF Finances" (55036132C) 

30 Vraag van Marco Van Hees aan Vincent Van 
Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "De 
evolutie van het personeelsbestand van de 
operationele administraties van de FOD Financiën" 
(55036132C) 

30 

Orateurs: Marco Van Hees, Vincent Van 
Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Marco Van Hees, Vincent Van 
Peteghem, vice-eersteminister en minister van 

Financiën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 
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Question de Marco Van Hees à Vincent Van 
Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "Les 
schémas de planification fiscale agressive 
identifiés par l'OCDE" (55036133C) 

32 Vraag van Marco Van Hees aan Vincent Van 
Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "De 
door de OESO geïdentificeerde agressieve 
fiscaleplanningschema's" (55036133C) 

32 

Orateurs: Marco Van Hees, Vincent Van 
Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Marco Van Hees, Vincent Van 
Peteghem, vice-eersteminister en minister van 

Financiën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 

 

    
Question de Marco Van Hees à Vincent Van 
Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "Les 
domiciliations fictives à Monaco" (55036134C) 

33 Vraag van Marco Van Hees aan Vincent Van 
Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over 
"Schijndomiciliëringen in Monaco" (55036134C) 

33 

Orateurs: Marco Van Hees, Vincent Van 
Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Marco Van Hees, Vincent Van 
Peteghem, vice-eersteminister en minister van 

Financiën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 

 

    
Question de Wouter Vermeersch à Vincent Van 
Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur 
"L'interview dans De Ochtend sur Radio 1 et les 
réformes" (55036143C) 

35 Vraag van Wouter Vermeersch aan Vincent Van 
Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "Het 
interview in De Ochtend op Radio 1 en de 
hervormingen" (55036143C) 

35 

Orateurs: Wouter Vermeersch, Vincent Van 
Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Wouter Vermeersch, Vincent Van 
Peteghem, vice-eersteminister en minister van 

Financiën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 

 

    
Question de Joris Vandenbroucke à Vincent Van 
Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "Le renvoi 
de la Belgique devant la Cour de justice de l'UE 
pour infraction à la directive ATAD" (55036157C) 

36 Vraag van Joris Vandenbroucke aan Vincent Van 
Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "De 
doorverwijzing van België naar het Europees Hof 
van Justitie voor inbreuk op de ATAD-richtlijn" 
(55036157C) 

36 

Orateurs: Joris Vandenbroucke, Vincent Van 
Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Joris Vandenbroucke, Vincent Van 
Peteghem, vice-eersteminister en minister van 

Financiën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 

 

    
Question de Wouter Vermeersch à Vincent Van 
Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "De 
nouvelles actions en justice relatives à Arco" 
(55036203C) 

36 Vraag van Wouter Vermeersch aan Vincent Van 
Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over 
"Nieuwe rechtszaken in verband met Arco" 
(55036203C) 

36 

Orateurs: Wouter Vermeersch, Vincent Van 
Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Wouter Vermeersch, Vincent Van 
Peteghem, vice-eersteminister en minister van 

Financiën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 

 

    
Question de Wouter Vermeersch à Vincent Van 
Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "La 
suspicion de délit d'initié concernant les actions 
Telenet" (55036257C) 

38 Vraag van Wouter Vermeersch aan Vincent Van 
Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "Het 
vermoeden van handel met voorkennis in 
Telenetaandelen" (55036257C) 

38 

Orateurs: Wouter Vermeersch, Vincent Van 
Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Wouter Vermeersch, Vincent Van 
Peteghem, vice-eersteminister en minister van 

Financiën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 

 

    
Question de Wouter Vermeersch à Vincent Van 
Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "L'enquête 
américaine sur les banques contournant les 
sanctions russes" (55036258C) 

38 Vraag van Wouter Vermeersch aan Vincent Van 
Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "Het 
Amerikaanse onderzoek naar banken die 
Russische sancties omzeilen" (55036258C) 

38 

Orateurs: Wouter Vermeersch, Vincent Van  Sprekers: Wouter Vermeersch, Vincent Van  
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Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie Nationale 

Peteghem, vice-eersteminister en minister van 

Financiën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 

    
Question de Wouter Vermeersch à Vincent Van 
Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "La fin du 
placement des fonds de pensions 
complémentaires dans les énergies fossiles" 
(55036278C) 

39 Vraag van Wouter Vermeersch aan Vincent Van 
Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "Het 
niet langer beleggen van pensioengeld in fossiele 
energie" (55036278C) 

39 

Orateurs: Wouter Vermeersch, Vincent Van 
Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Wouter Vermeersch, Vincent Van 
Peteghem, vice-eersteminister en minister van 

Financiën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 

 

    
Question de Marco Van Hees à Vincent Van 
Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "La 
spending review relative aux dispenses de 
précompte professionnel" (55036284C) 

40 Vraag van Marco Van Hees aan Vincent Van 
Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "De 
spending review betreffende de vrijstellingen van 
doorstorting van de bedrijfsvoorheffing" 
(55036284C) 

40 

Orateurs: Marco Van Hees, Vincent Van 
Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Marco Van Hees, Vincent Van 
Peteghem, vice-eersteminister en minister van 

Financiën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 

 

    
Question de Wouter Vermeersch à Vincent Van 
Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "La 
hausse de la contribution des banques au fonds de 
garantie et le serment bancaire" (55036296C) 

41 Vraag van Wouter Vermeersch aan Vincent Van 
Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "De 
verhoging van de bijdrage van de banken tot het 
garantiefonds en de bankierseed" (55036296C) 

41 

Orateurs: Wouter Vermeersch, Vincent Van 
Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Wouter Vermeersch, Vincent Van 
Peteghem, vice-eersteminister en minister van 

Financiën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 

 

    
Question de Wouter Vermeersch à Vincent Van 
Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "Des colis 
contenant de la drogue dans les fourgonnettes des 
livreurs" (55036297C) 

42 Vraag van Wouter Vermeersch aan Vincent Van 
Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "Pakjes 
met drugs in koerierbusjes" (55036297C) 

42 

Orateurs: Wouter Vermeersch, Vincent Van 
Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Wouter Vermeersch, Vincent Van 
Peteghem, vice-eersteminister en minister van 

Financiën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 

 

    
Question de Wouter Vermeersch à Vincent Van 
Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "La 
nouvelle augmentation des prix à la pompe" 
(55036300C) 

43 Vraag van Wouter Vermeersch aan Vincent Van 
Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "De 
nieuwe stijging van de prijzen aan de pomp" 
(55036300C) 

43 

Orateurs: Wouter Vermeersch, Vincent Van 
Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Wouter Vermeersch, Vincent Van 
Peteghem, vice-eersteminister en minister van 

Financiën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 

 

    
Questions jointes de 44 Samengevoegde vragen van 44 
    
- Joris Vandenbroucke à Vincent Van Peteghem 
(VPM Finances, Coordination lutte contre la fraude 
et Loterie Nationale) sur "La diminution du taux 
d'intérêt à la Caisse des Dépôts et Consignations" 
(55036326C) 

44 - Joris Vandenbroucke aan Vincent Van Peteghem 
(VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "De verlaging van de rente 
bij de Deposito- en Consignatiekas" (55036326C) 

44 

    
- Dieter Vanbesien à Vincent Van Peteghem (VPM 
Finances, Coordination lutte contre la fraude et 

44 - Dieter Vanbesien aan Vincent Van Peteghem 
(VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 

44 
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Loterie Nationale) sur "Le taux d'intérêt maximum 
sur les comptes e-DEPO" (55036338C) 

Nationale Loterij) over "De maximumrente op de e-
DEPO-rekening" (55036338C) 

Orateurs: Joris Vandenbroucke, Dieter 
Vanbesien, Vincent Van Peteghem, vice-

premier ministre et ministre des Finances, 
chargé de la Coordination de la lutte contre la 
fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Joris Vandenbroucke, Dieter 
Vanbesien, Vincent Van Peteghem, vice-

eersteminister en minister van Financiën, belast 
met de Coördinatie van de fraudebestrijding en 
de Nationale Loterij 

 

    
Question de Wouter Vermeersch à Vincent Van 
Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "Le 
nombre record de 843 codes dans la déclaration 
fiscale" (55036327C) 

46 Vraag van Wouter Vermeersch aan Vincent Van 
Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "Het 
record van 843 codes in de belastingaangifte" 
(55036327C) 

46 

Orateurs: Wouter Vermeersch, Vincent Van 
Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Wouter Vermeersch, Vincent Van 
Peteghem, vice-eersteminister en minister van 

Financiën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 

 

    
Question de Joris Vandenbroucke à Vincent Van 
Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur 
"L'augmentation du revenu cadastral à la suite de 
l'accueil de réfugiés" (55036360C) 

47 Vraag van Joris Vandenbroucke aan Vincent Van 
Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "De 
verhoging van het kadastraal inkomen na opvang 
van vluchtelingen" (55036360C) 

47 

Orateurs: Joris Vandenbroucke, Vincent Van 
Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Joris Vandenbroucke, Vincent Van 
Peteghem, vice-eersteminister en minister van 

Financiën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 

 

    
Question de Wouter Vermeersch à Vincent Van 
Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "L'adresse 
électronique des bureaux de taxation" 
(55036405C) 

48 Vraag van Wouter Vermeersch aan Vincent Van 
Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "Het e-
mailadres van het belastingkantoor" (55036405C) 

48 

Orateurs: Wouter Vermeersch, Vincent Van 
Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Wouter Vermeersch, Vincent Van 
Peteghem, vice-eersteminister en minister van 

Financiën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 

 

    
Questions jointes de 50 Samengevoegde vragen van 50 
    
- Nahima Lanjri à Vincent Van Peteghem (VPM 
Finances, Coordination lutte contre la fraude et 
Loterie Nationale) sur "La déclaration d'impôts 
neutre sur le plan du genre" (55036409C) 

50 - Nahima Lanjri aan Vincent Van Peteghem (VEM 
Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "De genderneutrale 
belastingaangifte" (55036409C) 

50 

    
- Wouter Vermeersch à Vincent Van Peteghem 
(VPM Finances, Coordination lutte contre la fraude 
et Loterie Nationale) sur "La déclaration fiscale 
neutre" (55036485C) 

50 - Wouter Vermeersch aan Vincent Van Peteghem 
(VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "De 'genderneutrale' 
belastingaangifte" (55036485C) 

50 

Orateurs: Wouter Vermeersch, Vincent Van 
Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie Nationale 

 Sprekers: Wouter Vermeersch, Vincent Van 
Peteghem, vice-eersteminister en minister van 

Financiën, belast met de Coördinatie van de 
fraudebestrijding en de Nationale Loterij 

 



CRABV 55 COM 1079 10/05/2023  

 

CHAMBRE-5E SESSION DE LA  55E LEGISLATURE 2022 2023 KAMER-5E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

1 

 
 

Commission des Finances et du 
Budget 

Commissie voor Financiën en 
Begroting 

 

du 

 

MERCREDI 10 MAI 2023 

 
Après-midi 

 
______ 

 

 

van 

 

WOENSDAG 10 MEI 2023 

 
Namiddag 

 
______ 

 
 
 
 
La réunion publique de commission est ouverte à 
14 h 09 sous la présidence de M. Marco Van Hees. 
 
 
Le texte en italiques est un résumé de la question 
préalablement déposée. 
 

De openbare commissievergadering wordt geopend 
om 14.09 uur en voorgezeten door de heer Marco 
Van Hees. 
 
De cursieve tekst is een samenvatting van de tekst 
die de vraagsteller vooraf heeft ingediend.  

 

01 Débat d'actualité sur les nouvelles règles 

budgétaires européennes et questions jointes de 
- Marco Van Hees à Vincent Van Peteghem (VPM 
Finances, Coordination lutte contre la fraude et 
Loterie Nationale) sur "La réforme des règles 
budgétaires de l’Union européenne" (55035086C) 
- Wouter Vermeersch à Vincent Van Peteghem 
(VPM Finances, Coordination lutte contre la 
fraude et Loterie Nationale) sur "Le nouveau 
cadre budgétaire proposé par la Commission 
européenne" (55035428C) 
- Marco Van Hees à Vincent Van Peteghem (VPM 
Finances, Coordination lutte contre la fraude et 
Loterie Nationale) sur "La position belge sur les 
futures règles budgétaires européennes" 
(55036209C) 
- Sander Loones à Vincent Van Peteghem (VPM 
Finances, Coordination lutte contre la fraude et 
Loterie Nationale) sur "Les nouvelles règles 
budgétaires européennes" (55036400C) 
 

01 Actualiteitsdebat over de nieuwe Europese 

begrotingsregels en toegevoegde vragen van 
- Marco Van Hees aan Vincent Van Peteghem 
(VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "De hervorming van de EU-
belastingregels" (55035086C) 
- Wouter Vermeersch aan Vincent Van Peteghem 
(VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "Het door de Europese 
Commissie voorgestelde nieuwe 
begrotingskader" (55035428C) 
- Marco Van Hees aan Vincent Van Peteghem 
(VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "Het Belgische standpunt 
over de toekomstige Europese begrotingsregels" 
(55036209C) 
- Sander Loones aan Vincent Van Peteghem (VEM 
Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "De nieuwe Europese 
begrotingsregels" (55036400C) 
 

En raison d'un problème technique, une partie de 
l'enregistrement digital fait défaut. Pour les questions 
de MM. Van Hees, Vermeersch et Loones, le 
compte rendu se base exceptionnellement sur le 
texte remis par l'auteur. 
 

Ten gevolge van een technisch mankement 
ontbreekt een deel van de digitale geluidsopname. 
Voor de vragen gesteld door de heren Van Hees, 
Vermeersch en Loones steunt het verslag 
uitzonderlijk op de tekst die de sprekers vooraf 
hebben ingediend. 
 

01.01  Marco Van Hees (PVDA-PTB): La 

Commission européenne affirme que la clause 
dérogatoire du Pacte de stabilité et de croissance 
sera désactivée fin 2023. Elle proposera au Conseil 
d'ouvrir des procédures concernant les déficits 
excessifs fondées sur le déficit au printemps 2024 
sur la base des données réelles pour 2023, 
conformément aux dispositions légales en vigueur. 

01.01  Marco Van Hees (PVDA-PTB): De Europese 

Commissie deelt mee dat de ontsnappingsclausule 
van het stabiliteits- en groeipact eind 2023 
gedeactiveerd wordt. De Commissie zal de Raad 
voorstellen om in het voorjaar van 2024 een op het 
tekort gebaseerde procedure bij buitensporige 
tekorten in te leiden op basis van de reële 
begrotingsresultaten voor 2023, in 
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Or le Bureau du Plan estime notre déficit pour 2023 
à 5,7 % du PIB et à 5,4 % pour 2024. Doit-on 
s’attendre à une procédure de déficit excessif?  
 
 
 
La réforme du cadre budgétaire de l’UE annoncée 
en novembre 2022 impliquerait pour la Belgique une 
consolidation budgétaire rapide et d’ampleur 
considérable, et ne serait pas moins exigeante que 
les règles précédemment en vigueur. Plusieurs 
membres du gouvernement critiquent ces nouvelles 
règles, dont les ministres Dermagne ou Khattabi.  
 
 
Quelle position allez-vous défendre au sein des 
instances européennes? Acceptez-vous la 
proposition de réforme telle qu’elle est présentée 
aujourd’hui? Dans la négative, quels éléments le 
gouvernement remet-il en question? 
 
Accepterez-vous un chemin budgétaire plus 
contraignant, des sanctions plus aisément 
applicables? Accepterez-vous que la Commission 
européenne puisse imposer plus facilement des 
réformes souvent d’inspiration patronale? 
 

overeenstemming met de vigerende wettelijke 
bepalingen. Het Planbureau raamt ons tekort voor 
2023 op 5,7 % van het bbp en voor 2024 op 5,4 %. 
Zit er een procedure bij buitensporige tekorten aan 
te komen?  
 
De in november 2022 aangekondigde hervorming 
van het EU-begrotingskader zou voor ons land een 
snelle en verregaande begrotingsconsolidatie 
inhouden en niet minder veeleisend zijn dan de 
regels die voorheen van kracht waren. Verschillende 
regeringsleden staan kritisch tegenover die nieuwe 
regels, onder wie minister Dermagne en 
minister Khattabi.  
 
Welk standpunt zult u op Europees niveau 
verdedigen? Aanvaardt u het hervormingsvoorstel in 
zijn huidige vorm? Zo niet, welke elementen stelt de 
regering ter discussie? 
 
 
Zult u instemmen met een dwingender 
begrotingstraject en sancties die gemakkelijker 
opgelegd kunnen worden? Zult u aanvaarden dat de 
Europese Commissie gemakkelijker hervormingen 
kan opleggen die vaak zijn ingegeven door de 
werkgevers? 
 

01.02 Wouter Vermeersch (VB): Les règles 

budgétaires européennes ont été suspendues 
temporairement en raison de la crise du coronavirus 
et de la guerre en Ukraine mais elles seront 
réintroduites à partir de 2024. Toutefois, la 
Commission européenne estime que les États 
membres doivent désormais avoir davantage leur 
mot à dire en ce qui concerne l'apurement de leur 
dette. 
 
Selon les calculs du Bureau fédéral du Plan, 
l'ajustement budgétaire nécessaire pour la Belgique 
pourrait atteindre 4 % du PIB d'ici 4 ans et 4,8 % d'ici 
7 ans. Une période d'adaptation de 7 ans ne sera 
toutefois acceptée que si des réformes et des 
investissements favorisant la croissance 
économique et le maintien sous contrôle de la dette 
sont proposés. Le ministre adhère-t-il aux 
conclusions du rapport du Bureau du Plan? Quelles 
initiatives estime-t-il nécessaire de prendre? 
 
La proposition de la Commission européenne doit 
encore être discutée avec les États membres. Quel 
est l'état d'avancement actuel des débats au sein du 
Conseil Ecofin? 
 
Le ministre des Finances a défini une position 
fédérale concernant les règles budgétaires 
européennes. Le gouvernement flamand demande 
que ces règles soient reformulées. Les autres entités 
fédérées ont-elles communiqué leur point de vue 
dans l'intervalle? Quand la position belge fera-t-elle 

01.02  Wouter Vermeersch (VB): De Europese 

begrotingsregels werden vanwege de coronacrisis 
en de oorlog in Oekraïne tijdelijk opgeschort, maar 
vanaf 2024 worden ze opnieuw van kracht. Wel 
moeten de EU-lidstaten volgens de Europese 
Commissie voortaan meer inspraak krijgen bij de 
schuldafbouw. 
 
 
 
Uit berekeningen van het Federaal Planbureau blijkt 
dat de vereiste begrotingsaanpassing voor België 
kan oplopen tot 4 % van het bbp in 4 jaar tijd of tot 
4,8 % in 7 jaar tijd. Een aanpassingsperiode van 
7 jaar wordt echter alleen aanvaard wanneer er 
hervormingen en investeringen worden voorgesteld 
die gunstig zijn voor de economische groei en de 
houdbaarheid van de schuld. Deelt de minister de 
conclusies uit het rapport van het Planbureau? 
Welke acties acht hij noodzakelijk? 
 
Het voorstel van de Europese Commissie moet nog 
besproken worden met de lidstaten. Wat is de 
actuele stand van zaken in de Ecofin-Raad? 
 
 
De minister van Financiën heeft een federaal 
standpunt over de Europese begrotingsregels 
uitgewerkt. De Vlaamse regering vraagt dat die 
regels nog worden aangescherpt. Hebben de andere 
deelstaten intussen hun standpunt kenbaar 
gemaakt? Wanneer zal het Belgische standpunt 
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l'objet d'une concertation avec les entités fédérées? 

 
worden besproken met de deelstaten?  

 

01.03  Sander Loones (N-VA): La Commission 

européenne a présenté de nouvelles règles 
budgétaires européennes. Les pays présentant un 
déficit budgétaire supérieur à 3 % du PIB devraient 
réduire ce déficit chaque année d'au moins 0,5 % de 
leur PIB. En outre, il conviendrait d'élaborer un plan 
pluriannuel crédible visant à réduire 
significativement la dette publique. Ces nouvelles 
règles auraient une incidence budgétaire énorme 
pour la Belgique. Chaque année, nous devrions 
épargner 5 milliards d'euros, soit 0,8 % du PIB. 
 
Le gouvernement fédéral a-t-il déjà adopté une 
position en ce qui concerne les nouvelles règles 
budgétaires européennes? Quels points d'attention 
le gouvernement souhaite-t-il discuter avec la 
Commission? Comment le gouvernement gérera-t-il 
les nouvelles règles pour répondre aux exigences? 
 
À l'aide de quelles mesures concrètes le 
gouvernement entend-il réaliser un effort annuel de 
0,8 % du PIB à partir de 2024? Quelles mesures 
structurelles le gouvernement prendra-t-il encore à 
cette fin au cours de cette législature? 
 

01.03  Sander Loones (N-VA): De Europese 

Commissie heeft nieuwe Europese begrotingsregels 
voorgesteld. Landen met een begrotingstekort hoger 
dan 3 % van het bbp zouden dat tekort jaarlijks met 
minstens 0,5 % van hun bbp moeten verminderen. 
Ook zou er een geloofwaardig meerjarenplan 
moeten worden opgesteld om de overheidsschuld 
significant te doen dalen. Een en ander zou een 
enorme budgettaire impact hebben voor België. 
Jaarlijks zouden we 5 miljard euro of 0,8 % van het 
bbp moeten besparen.  
 
Heeft de federale regering al een standpunt 
ingenomen over de nieuwe Europese 
begrotingsregels? Welke aandachtspunten wil de 
regering met de Commissie bespreken? Hoe zal de 
regering omgaan met de nieuwe regels om aan de 
vereisten te voldoen? 
 
Met welke concrete maatregelen wil de regering 
vanaf 2024 een jaarlijkse inspanning van 0,8 % van 
het bbp realiseren? Welke structurele maatregelen 
zal de regering in deze legislatuur nog daartoe 
nemen? 
 

01.04 Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): Le 14 mars, le Conseil Affaires 
économiques et financières (Ecofin) a adopté les 
conclusions relatives à la révision des règles 
budgétaires européennes, sur la base de la 
communication de la Commission européenne du 
9 novembre 2022. 
 

01.04 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): De Europese Raad Economische en 
Financiële Zaken of Ecofin-Raad heeft op 14 maart 
de conclusies aangenomen in verband met de 
herziening van de Europese begrotingsregels op 
basis van de mededeling van de Europese 
Commissie van 9 november 2022. 

 
(En français) Le 26 avril, la Commission européenne 
a publié des propositions législatives qui serviront de 
base au débat. La position belge sera déterminée 
par les canaux consacrés. Ma position est que nous 
devons articuler notre approche autour de la 
réduction de la dette, des investissements et des 
réformes. 
 

(Frans) Op 26 april heeft de Europese Commissie 
voorstellen voor wetgeving gepubliceerd die als 
basis voor het debat zullen dienen. Het Belgische 
standpunt zal langs de geijkte kanalen worden 
bepaald. Mijn standpunt is dat we onze aanpak 
moeten doen stoelen op het terugdringen van de 
schuld, op investeringen en op hervormingen. 

 
(En néerlandais) Sur la base de la communication et 
des négociations sur les conclusions du Conseil, des 
discussions ont déjà eu lieu ces derniers mois, y 
compris avec les entités fédéreés. La position de la 
Communauté flamande ne m’a pas encore été 
communiquée. La position belge est bien entendu 
discutée avec l’ensemble des entités fédérées. 
 

(Nederlands) Op basis van de mededeling en de 
onderhandelingen over de Raadsconclusies vonden 
de jongste maanden al gesprekken plaats, ook met 
de deelgebieden. Ik beschik nog niet over een 
standpunt van de Vlaamse Gemeenschap. Het 
Belgische standpunt wordt natuurlijk met alle 
deelstaten besproken.  
 

(En français) J'ai demandé le rapport du Bureau du 
Plan pour avoir une idée de l'effort que la Belgique 
devrait fournir, à politique inchangée, selon les 
orientations de la Commission. Il montre qu'il faut 
ramener la dette et le déficit vers la norme respective 
de 60 % et de 3 %. 
 

(Frans) Ik heb het rapport van het Planbureau 
opgevraagd om inzicht te krijgen in de inspanning 
die ons land volgens de richtsnoeren van de 
Commissie bij ongewijzigd beleid zou moeten 
leveren. Dat rapport toont aan dat de schuld en het 
tekort respectievelijk tot de norm van 60% en 3% 
zouden moeten worden teruggebracht.  
 

(En néerlandais) Il s'agit d'une approche purement (Nederlands) Het gaat louter om een theoretische 
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théorique à politique inchangée. En contrepartie de 
réformes et d'investissements ayant des effets 
favorables sur la croissance et la soutenabilité de la 
dette, la période pourrait être portée de quatre à sept 
ans. 
 
Il n'a jamais été escompté qu'avec ces réformes, 
nous pourrions soudainement réduire de manière 
significative les efforts budgétaires. Cependant, les 
nouvelles règles européennes doivent être mieux 
adaptées aux réalités d'aujourd'hui. La croissance, 
les réformes et les investissements sont également 
pris en compte dans l’effort de réduction de la dette. 
 

benadering bij ongewijzigd beleid. In ruil voor 
hervormingen en investeringen met gunstige 
effecten op de groei en de houdbaarheid van de 
schuld zou de periode kunnen worden opgetrokken 
van vier tot zeven jaar. 
 
Het lag nooit in de lijn der verwachtingen dat we met 
deze hervormingen de budgettaire inspanningen 
plots significant zouden kunnen verminderen. De 
nieuwe Europese regels moeten wel beter 
afgestemd zijn op de realiteit van vandaag. Om de 
schuld terug te dringen wordt ook rekening 
gehouden met groei, hervormingen en 
investeringen.  

 
(En français) La Commission européenne pourrait 
décider d'ouvrir une procédure de déficit excessif à 
partir de 2024, sur la base des chiffres d'Eurostat 
pour 2023. 
 

(Frans) De Europese Commissie zou kunnen 
beslissen om, op basis van de cijfers van Eurostat 
voor 2023, met ingang van 2024 een procedure bij 
buitensporige tekorten in te stellen.  

 
(En néerlandais) Le programme de stabilité définit 
les axes de notre politique budgétaire pour la 
période 2024-2025-2026 avec pour objectif 
d’abaisser le déficit nominal de l'ensemble des 
pouvoirs publics en dessous de la valeur de 
référence de 3 % du PIB. Le 28 avril 2023, nous 
nous sommes engagés à faire un effort 
supplémentaire de 0,2 % en 2024, de 0,8 % en 2025 
et de 0,8 % en 2026. L'effort supplémentaire de 
0,2 % pour 2024 sera discuté lors de la confection 
du budget 2024 en octobre 2023. 
 
La suggestion de M. Loones de renforcer mon 
mandat me surprend quelque peu, car ainsi, les 
entités fédérées seraient court-circuitées. La 
position que nous adopterons sera discutée avec les 
entités fédérées par les canaux appropriés. 
 

(Nederlands) Het stabiliteitsprogramma legt de 
krachtlijnen van ons begrotingsbeleid vast voor de 
periode 2024-2025-2026 met de bedoeling het 
nominale tekort van de gezamenlijke overheid tot 
onder de referentiewaarde van 3 % van het bbp 
terug te dringen. We hebben ons op 28 april 2023 
geëngageerd tot een extra inspanning van 0,2 % in 
2024, 0,8 % in 2025 en 0,8 % in 2026. De extra 
inspanning van 0,2 % voor 2024 zal worden 
besproken bij de begrotingsopmaak van 2024 in 
oktober 2023. 
 
De suggestie van de heer Loones om mijn mandaat 
te versterken, verbaast me enigszins, omdat op die 
manier de deelstaten buitenspel worden gezet. Het 
standpunt dat we zullen innemen, zal via de geijkte 
kanalen samen met de deelstaten worden 
besproken. 
 

01.05  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Vous 

confirmez que, dans une logique d'austérité, une 
procédure pour déficit excessif pourrait être entamée 
contre la Belgique dès 2024. Vos trois axes sont la 
dette, l'investissement et les réformes. Si je vous 
suis sur les investissements, je considère comme 
abusif de la part de la Commission de nous imposer 
des réformes d'inspiration patronale et libérale. 
Plutôt que d'imposer les grandes fortunes ou de 
revoir les dispenses de précompte professionnel, on 
attaque les travailleurs, via les pensions, etc.  
 
 
 
On garde donc le même logiciel, ce qui m'apparaît 
fort dommageable! 
 

01.05  Marco Van Hees (PVDA-PTB): U bevestigt 

dus dat men in het kader van een bezuinigingslogica 
al in 2024 een procedure wegens buitensporig tekort 
tegen ons land zou kunnen aanspannen. Uw drie 
pijlers zijn de schuld, de investeringen en de 
hervormingen. Ik kan u volgen wat de investeringen 
betreft, maar ik vind dat de Commissie ons 
onrechtmatige hervormingen oplegt die liberaal 
getint en door de werkgevers geïnspireerd zijn. Men 
zou er beter aan doen de grote vermogens te 
belasten of de vrijstellingen van bedrijfsvoorheffing 
te herzien, in plaats van het vizier te richten op de 
werknemers, via de pensioenen, enz. 
 
Men blijft dus dezelfde logica hanteren, en dat lijkt 
me bijzonder schadelijk!  
 

01.06  Wouter Vermeersch (VB): Le débat 

concernant les nouvelles règles budgétaires 
européennes est en cours depuis novembre 2022 
mais notre pays n'a toujours pas arrêté de position à 

01.06  Wouter Vermeersch (VB): Het debat over de 

nieuwe Europese begrotingsregels loopt al sinds 
november 2022, maar nog steeds heeft ons land 
geen standpunt ingenomen. Enkel Vlaanderen heeft 
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cet égard. Seule la Flandre a fait son devoir, tandis 
que les politiciens francophones n'ont fait que se 
répandre en déclarations dans les médias. 
(Interruption par le ministre Van Peteghem) 
 
Une position a donc bel et bien été transmise par les 
entités fédérées, et pourtant notre pays n'a pas 
encore défini de position commune. 
 
Je ne peux que constater que les efforts nécessaires 
pour reprendre le contrôle de notre situation 
budgétaire délicate sont tout simplement renvoyés 
vers les prochains gouvernements et reportés sur 
les générations futures. À l'heure actuelle, si une 
nouvelle crise venait à éclater, notre pays n'aurait 
plus d'argent pour intervenir. Par ailleurs, nous 
peinons de plus en plus à nous conformer aux 
normes de Maastricht. 
 

zijn huiswerk gedaan, terwijl de Franstalige politici 
daarover wel allerlei uitlatingen doen in de media. 
(Onderbreking door minister Van Peteghem) 
 
 
Er is dus wel een standpunt van de deelstaten 
ontvangen, maar ons land heeft nog geen 
gemeenschappelijke positie bepaald? 
 
Ik stel enkel vast dat de noodzakelijke inspanningen 
om de problematische budgettaire toestand onder 
controle te krijgen, gewoon worden doorgeschoven 
naar de volgende regeringen en de volgende 
generaties. Als er vandaag een nieuwe crisis zou 
uitbreken, heeft ons land geen centen meer om op 
te treden. Ondertussen slagen wij er alsmaar minder 
in om de Maastrichtnormen te respecteren. 
 

01.07  Sander Loones (N-VA): M. Van Hees veut 

bénéficier de tous les avantages qu'offre l'union 
monétaire sans accepter les responsabilités qui s'y 
rapportent. Un tel raisonnement est néfaste pour la 
stabilité de la zone euro et en définitive, pour nous-
mêmes. 
 
La dette et le déficit ne disparaîtront en effet pas 
d'eux-mêmes si nous instaurons un nouveau 
mécanisme de contrôle. Nous avons en revanche 
besoin d'efforts structurels. 
 
J'apprécie que les entités fédérées soient impliquées 
dans la définition de notre position commune. Plus 
ce point de vue sera flamand, plus nous pourrons le 
soutenir. 
 

01.07  Sander Loones (N-VA): De heer Van Hees 

wil wel alle voordelen van de monetaire unie, maar 
niet de verantwoordelijkheden die ermee gepaard 
gaan. Zo'n manier van redeneren is nefast voor de 
stabiliteit van de eurozone en uiteindelijk ook voor 
onszelf. 
 
De schuld en het tekort zullen inderdaad niet zomaar 
verdwijnen door het installeren van een nieuw 
controlemechanisme. Wat we nodig hebben, zijn 
structurele inspanningen. 
 
Ik apprecieer dat de deelstaten worden betrokken bij 
het bepalen van ons gezamenlijk standpunt. Hoe 
Vlaamser dat standpunt kan kleuren, hoe meer wij 
het zullen kunnen steunen. 
 

01.08  Christian Leysen (Open Vld): Des réformes 

structurelles sont indispensables, mais elles sont 
hélas difficiles à mettre en œuvre. C'est pourquoi il 
est positif que l'UE nous rappelle à l'ordre. 
 

01.08  Christian Leysen (Open Vld): Structurele 

hervormingen zijn absoluut nodig, maar ze zijn 
jammer genoeg moeilijk door te voeren. Daarom is 
het goed dat de EU ons opnieuw bij de les houdt.  
 

L'incident est clos. 
 
Le président: La question n° 55034843C de 
M. Pillen est transformée en question écrite. 
 

Het incident is gesloten. 
 
De voorzitter: Vraag nr. 55034843C van de 
heer Pillen wordt omgezet in een schriftelijke vraag.  
 

02 Questions jointes de 

- Wouter Vermeersch à Vincent Van Peteghem 
(VPM Finances, Coordination lutte contre la 
fraude et Loterie Nationale) sur "Les intérêts des 
comptes d'épargne" (55034957C) 
- Wouter Vermeersch à Vincent Van Peteghem 
(VPM Finances, Coordination lutte contre la 
fraude et Loterie Nationale) sur "La différence 
révoltante entre les taux d'intérêt des comptes 
épargne et des crédits hypothécaires" 
(55036600C) 
 

02 Samengevoegde vragen van 

- Wouter Vermeersch aan Vincent Van Peteghem 
(VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "De rente op 
spaarboekjes" (55034957C) 
- Wouter Vermeersch aan Vincent Van Peteghem 
(VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "Het schandalig grote 
verschil tussen rente op spaarboekje en 
woonlening" (55036600C) 
 

02.01  Wouter Vermeersch (VB): La BCE a relevé 

les taux d’intérêt d’un demi-point de pourcentage 

02.01  Wouter Vermeersch (VB): De ECB heeft de 

rentetarieven begin februari 2023 met een half 
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début février 2023, portant le taux des dépôts à 
2,5 %, soit le plus haut niveau depuis 2008. La BCE 
a annoncé un nouveau relèvement du taux pour le 
mois de mars. Le taux sur les comptes d’épargne 
classiques dans les grandes banques ne suit 
toutefois pas le mouvement. Ces grandes banques 
semblent être bien décidées à payer le moins 
d’intérêts possible à autant de clients que possible. 
Les clients qui souhaitent bénéficier de taux plus 
élevés auprès des grandes banques doivent opter 
pour des durées plus longues, une moindre flexibilité 
et/ou épargner des montants minimums ou 
maximums déterminés. Des taux supérieurs peuvent 
être obtenus auprès de plus petites banques, 
principalement des banques en ligne, mais ils 
restent limités à maximum 1,5 % et se composent 
pour une grande partie de la prime de fidélité. 
 
Le ministre a-t-il remis le taux d’épargne sur le tapis 
auprès du secteur bancaire? Partage-t-il l’opinion 
selon laquelle les épargnants devraient bénéficier 
d’un meilleur taux? Mettra-t-il la pression sur les 
banques? Juge-t-il valable l’argument des banques 
selon lequel celles-ci ne sont pas en mesure 
d’augmenter le taux sur les comptes d’épargne en 
raison de la taxe bancaire? Le ministre a-t-il lu 
l’article paru à ce sujet dans le Nieuwsblad du 9 mai? 
Que pense le ministre des accusations lancées par 
l’économiste et le gouverneur de la Banque 
nationale selon lesquelles les banques abusent de 
leur puissance pour maintenir le taux sur les 
comptes d’épargne à un niveau bas, alors qu’elles 
gagnent elles-mêmes des milliards par le fait de la 
BCE? Pourquoi maintiennent-elles le taux sur les 
comptes d’épargne à un niveau si bas, alors qu’elles 
ont relevé très rapidement le taux des crédits 
hypothécaires? Estime-t-il lui aussi que l’on peut y 
voir le signe d’un manque de concurrence? 
Comment le ministre compte-t-il résoudre ce 
problème? Comment va-t-il éviter que les banques 
concluent des accords pour maintenir le taux sur les 
comptes d’épargne à un niveau bas?  
 

procentpunt opgevoerd. Daardoor komt de 
depositorente op 2,5 %, het hoogste niveau sinds 
2008. De ECB kondigde aan dat de rente in maart 
nog omhoog kon gaan. De rente op klassieke 
spaarrekeningen bij de grootbanken volgt echter 
niet. Die grootbanken lijken er een zaak van te 
maken om zoveel mogelijk klanten zo weinig 
mogelijk rente te betalen. Wie hogere rentes wil bij 
de grootbanken, moet kiezen voor langere 
looptijden, minder flexibiliteit en/of bepaalde 
minimum- of maximumbedragen sparen. Hogere 
rentes zijn te vinden bij kleinere, vooral online 
banken, maar blijven beperkt tot maximaal 1,5 % en 
bestaan voor een groot deel uit getrouwheidspremie. 
 
 
 
 
Heeft de minister de spaarrente al opnieuw ter 
sprake gebracht bij de bankensector? Deelt hij de 
opvatting dat spaarders een betere rentevergoeding 
moeten krijgen? Zal hij druk zetten op de banken? 
Vindt hij het argument van de banken valabel dat ze 
door de bankentaks de spaarrente op de 
spaarboekjes niet kunnen optrekken? Heeft de 
minister het artikel in het Nieuwsblad van 9 mei 
daarover gelezen? Wat vindt de minister van de 
beschuldigingen van de econoom en de gouverneur 
van de Nationale Bank dat de banken hun macht 
misbruiken om de rente op spaarboekjes laag te 
houden, terwijl ze zelf miljarden verdienen bij de 
ECB? Waarom houden ze de rente op spaarboekjes 
zo laag terwijl ze de rente op woonleningen 
vliegensvlug hebben opgetrokken? Vindt hij ook dat 
dat op een gebrek aan concurrentie kan wijzen? Hoe 
wil de minister dit oplossen? Hoe wil hij voorkomen 
dat de banken akkoorden sluiten om de rente op 
spaarboekjes laag te houden?  
 

02.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): Dans un marché concurrentiel, les 
établissements de crédit peuvent déterminer eux-
mêmes les intérêts sur les dépôts d'épargne tant 
qu'ils restent dans les limites légales. Les taux 
d'intérêt de la BCE sont indéniablement un élément 
important dans les décisions que prennent les 
banques en matière de taux. Il va de soi qu'elles 
doivent surveiller la rentabilité de leurs décisions. À 
cet égard, il faut observer que le rendement moyen 
des actifs a fortement baissé au cours de la période 
d'extrême faiblesse des taux d'intérêt et que la 
marge dont disposaient les banques pour abaisser 
la rémunération des livrets d’épargne jusqu'au 
minimum a été limitée par la rémunération minimum 
légale. Le récent rapport annuel de la Banque 
nationale l'a d'ailleurs confirmé. 

02.02 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): Binnen de wettelijke grenzen mogen 
kredietinstellingen in een concurrentiële markt de 
rente op spaardeposito’s zelf bepalen. De 
rentevoeten van de ECB zijn ongetwijfeld een 
belangrijk element in de beslissing van de banken 
over hun rentetarief. Uiteraard moeten ze de 
rentabiliteit van de beslissingen in de gaten houden. 
Daarbij kan opgemerkt worden dat het gemiddelde 
rendement van de activa sterk is gedaald tijdens de 
periode van heel lage rentevoeten en dat de marge 
van de banken om de vergoeding van de 
spaarboekjes tot het minimum te verlagen beperkt 
werd door de wettelijk bepaalde 
minimumvergoeding. In het recente jaarverslag van 
de Nationale Bank werd dit trouwens bevestigd. 
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Il existe un lien entre les revenus d'intérêts des 
banques sur les dépôts dans l'Eurosystème et la 
hausse des coûts auxquels sont confrontées les 
banques pour emprunter dans l'Eurosystème. Cette 
hausse est une conséquence du durcissement de la 
politique monétaire. M. Vermeersch cite 
incorrectement le gouverneur de la Banque 
nationale. Celui-ci affirme dans cet article que le taux 
sur les comptes d'épargne devra se rapprocher 
davantage du taux de la BCE et que si tel n'est pas 
le cas à terme, cette situation pourrait être le signe 
d'un problème structurel, à savoir le manque de 
concurrence. Il est trop tôt pour tirer des conclusions 
des différences de taux d'intérêts. 
 
Pour préserver la stabilité des dépôts en tant que 
source de financement pour le secteur bancaire 
belge, la rémunération devra cependant 
correspondre grosso modo aux fluctuations des 
conditions du marché. Le marché concurrentiel 
devrait idéalement en décider lui-même, ce qui 
permettra la définition d'une rémunération qui soit 
conforme au marché et qui tienne compte de tous les 
paramètres utiles. Il s'agira également de la 
meilleure garantie de la santé de notre système 
financier et de la possibilité, pour les banques, de 
continuer à s'acquitter de leurs missions de base. 
 

 
De rente-inkomsten van de banken op de deposito’s 
bij het eurosysteem staan niet los van de gestegen 
kosten voor de banken om bij het eurosysteem te 
ontlenen. Die stijging is het gevolg van een strakker 
monetair beleid. De heer Vermeersch citeert de 
gouverneur van de Nationale Bank, maar hij doet dat 
niet juist. De gouverneur zegt in dat artikel dat de 
rente op spaarrekeningen op termijn dichter bij de 
ECB-rente zal moeten liggen en als dat op termijn 
niet het geval zou zijn, dat op een structureel 
probleem zou kunnen wijzen, namelijk het gebrek 
aan concurrentie. Het is te vroeg om conclusies te 
verbinden aan de renteverschillen.  
 
 
Om de stabiliteit van de deposito’s als 
financieringsbron voor de Belgische banksector te 
vrijwaren, zal de vergoeding evenwel min of meer in 
lijn met de veranderende marktomstandigheden 
moeten blijven. De concurrentiële markt beslist er 
het beste zelf over en dat zal leiden tot een 
marktconforme vergoeding die rekening houdt met 
alle relevante parameters. Het is ook de beste 
garantie dat ons financiële stelsel gezond blijft en dat 
de banken hun kerntaken kunnen blijven uitvoeren.  
 

02.03  Wouter Vermeersch (VB): La BCE 

augmente fortement son taux d'intérêt, mais les taux 
d'intérêt des comptes d'épargne ne suivent qu'au 
compte-gouttes. Cela fait gagner des milliards aux 
banques, qui sont donc très enclines à attendre. Le 
ministre se montre beaucoup trop indulgent envers 
les banques, qui abusent de leur pouvoir. Dans les 
Etats voisins, il n'en va pas de même, car les taux 
d'intérêt des comptes d'épargne y sont déjà plus 
élevés. Je ne prétends pas qu'il existerait certaines 
ententes sur le marché, mais cela ne me 
surprendrait pas. Pour les personnes qui vivent 
d'une pension, des taux d'intérêt légèrement plus 
élevés seraient certainement les bienvenus. Je 
pense qu'il existe une différence scandaleuse entre 
le taux d'intérêt que les banques obtiennent de la 
BCE et le taux d'intérêt qu'elles accordent aux petits 
épargnants pour le même argent. Le ministre 
pourrait au moins émettre une remarque critique à 
ce sujet. 
 

02.03  Wouter Vermeersch (VB): De ECB verhoogt 

de rente fors, maar de rente op de spaarboekjes 
volgt maar met muizenstapjes. De banken verdienen 
daar miljarden mee en ze wachten dus maar al te 
graag. De minister is veel te lief voor de banken. Ze 
misbruiken hun macht en in onze buurlanden doen 
de banken dat minder, want daar liggen de rentes op 
spaarboekjes al hoger. Ik beweer niet dat er 
marktafspraken zijn, maar ze zouden me niet 
verbazen. Voor mensen die van een pensioen leven, 
zou een wat hogere rente heel welkom zijn. Ik vind 
dat er een schandalig verschil zit op de rente die de 
banken krijgen van de ECB en de rente die ze voor 
datzelfde geld betalen aan de kleine spaarder. De 
minister zou zich daar minstens negatief over 
kunnen uitlaten.  
 

L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

03 Question de Malik Ben Achour à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "Le 
contrôle des conteneurs par la douane" 
(55034934C) 
 

03 Vraag van Malik Ben Achour aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "De 
controle van containers door de douane" 
(55034934C) 
 

03.01  Malik Ben Achour (PS): Pourquoi le port 

d'Anvers est-il devenu une plate-forme mondiale du 

03.01  Malik Ben Achour (PS): Hoe komt het dat de 

Antwerpse haven een wereldwijde draaischijf voor 
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trafic de drogue? Confirmez-vous que cette année, 
les saisies dépassent déjà les 36 tonnes de cocaïne 
et que seulement 10 % des trafics seraient 
interceptés? Le service des douanes utilise-t-il 
l'exploration de données pour choisir les containers 
contrôlés? Et si pas, pourquoi? 
 

drugshandel geworden is? Kunt u bevestigen dat er 
dit jaar al ruim 36 ton cocaïne in beslag genomen 
werd en dat slechts 10 % van de drugstransporten 
onderschept wordt? Doen de douanediensten aan 
datamining om te beslissen welke containers ze 
controleren? Zo niet, waarom niet? 
 

03.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

français): Depuis le début de 2023, la douane a saisi 
21,9 tonnes de cocaïne au port d'Anvers. 
L'Administration générale des Douanes et Accises 
peut se prononcer sur la quantité saisie et pas sur 
les quantités importées illégalement. Le port 
d'Anvers est, après Rotterdam, le plus grand port 
d'Europe et le premier pour le trafic avec les pays 
d'Amérique latine. Son étendue et la proximité des 
Pays-Bas le rendent attractif pour les organisations 
criminelles.  
 
 
Les conteneurs contrôlés sont choisis sur la base 
d'une analyse de risques. Le projet 100 % scanning 
recourra davantage à l'exploration de données.  
 

03.02 Minister Vincent Van Peteghem (Frans): 

Sinds begin 2023 heeft de douane in de Antwerpse 
haven 21,9 ton cocaïne in beslag genomen. De 
Algemene Administratie van de Douane en 
Accijnzen kan enkel uitspraken doen over de in 
beslag genomen volumes, niet over de volumes die 
illegaal ingevoerd worden. De Antwerpse haven is 
na die van Rotterdam de grootste haven van Europa 
en de belangrijkste voor de handel met Latijns-
Amerikaanse landen. Door de uitgestrektheid ervan 
en de nabijheid van Nederland is de Antwerpse 
haven aantrekkelijk voor criminele organisaties. 
 
De containers die gecontroleerd worden, worden 
geselecteerd op basis van een risicoanalyse. In het 
kader van het project '100 % scanning' zal 
datamining een grotere rol spelen. 
 

03.03  Malik Ben Achour (PS): Vous avez souligné 

la proximité des Pays-Bas et de leurs réseaux 
mafieux, mais ces réseaux ont des ramifications en 
Belgique. Le problème est immense et la lutte ne 
pourra pas faiblir.  
 

03.03  Malik Ben Achour (PS): U wees op de 

nabijheid van Nederland en de aldaar aanwezige 
maffiaclans, maar die hebben vertakkingen in ons 
land. We staan voor een gigantisch probleem en 
mogen niet verzwakken in de strijd. 
 

L'incident est clos. 

 
Het incident is gesloten. 

 

04 Question de Benoît Piedboeuf à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "Le 
mode de calcul des jours de télétravail pour les 
métiers qui impliquent des jours d’astreinte" 
(55034959C) 
 

04 Vraag van Benoît Piedboeuf aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "De 
berekening van het aantal telewerkdagen voor 
beroepen die oproepdienst inhouden" 
(55034959C) 
 

04.01  Benoît Piedboeuf (MR): Il semble que 

l'administration considère les jours d’astreinte des IT 
ou des infirmiers comme des jours de télétravail 
effectif. La Belgique est le seul pays frontalier du 
Luxembourg à y faire mention dans son accord 
amiable, ce qui s'avère handicapant sur le terrain. 
Des institutions bancaires luxembourgeoises vont 
commencer à réduire les engagements des 
frontaliers belges soumis aux astreintes. 
 
Pourquoi la Belgique fait-elle cavalier seul? Est-il 
envisageable de revoir cette position 
contreproductive et de se conformer à la pratique 
des autres pays frontaliers? 
 

04.01  Benoît Piedboeuf (MR): Naar verluidt zou de 

administratie de dagen waarop informatici of 
verpleegkundigen stand-by staan als effectieve 
telewerkdagen beschouwen. België is het enige aan 
Luxemburg grenzende land dat dit in zijn akkoord in 
onderling overleg vermeldt, wat in het veld een 
handicap blijkt te zijn. Luxemburgse bankinstellingen 
zullen minder Belgische grensarbeiders die 
oproepdiensten moeten verrichten in dienst nemen. 
 
Waarom speelt België soloslim? Zouden we die 
contraproductieve houding niet kunnen herzien en 
zouden we ons niet naar de praktijk van de andere 
grenslanden kunnen richten? 
 

04.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

français): L'administration considère que les jours de 
permanence à domicile doivent entrer en ligne de 
compte pour le calcul de la limite des 34 jours, 
prévus dans l’avenant à la convention préventive de 

04.02 Minister Vincent Van Peteghem (Frans): 

Volgens de administratie moeten de dagen waarop 
werknemers in hun woonplaats stand-by staan 
meegerekend worden in de berekening van het 
maximum van 34 dagen zoals bepaald in het 
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la double imposition conclue avec le Luxembourg. 
Le travailleur exerce alors son emploi dans son État 
de résidence, en contrepartie d'une prime 
d’astreinte. La disposition dérogatoire qui introduit le 
seuil de 34 jours doit être strictement appliquée. 
L’administration tient compte de chaque partie de la 
journée où le travailleur est physiquement présent 
en Belgique pour raisons professionnelles. 
 

avenant bij het dubbelbelastingverdrag dat ons land 
sloot met Luxemburg. De werknemers in kwestie 
oefenen hun job dan uit in hun woonstaat in ruil voor 
een oproeppremie. De afwijkende bepaling waarin 
de 34 dagengrens ingevoerd wordt, moet strikt 
toegepast worden. De administratie houdt rekening 
met elk dagdeel waarin de werknemer om 
professionele redenen fysiek aanwezig is in ons 
land. 
 

04.03  Benoît Piedboeuf (MR): Je comprends la 

stricte application de la dérogation, mais les 
travailleurs de permanence ne travaillent pas; ils 
attendent d'être éventuellement appelés. Les pays 
voisins ne pénalisent pas les personnes de 
permanence. Il va falloir faire évoluer l’interprétation 
de l’administration. 
 

04.03  Benoît Piedboeuf (MR): Ik begrijp dat de 

afwijking strikt toegepast wordt, maar werknemers 
die stand-by staan zijn niet aan het werk; ze wachten 
tot ze eventueel opgeroepen worden. In de 
buurlanden worden die werknemers niet afgestraft. 
De administratie moet haar interpretatie herzien. 
 

L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

05 Question de Wouter Vermeersch à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "Le 
rapport d'enquête sur les droits d'enregistrement 
à Bruxelles et en Wallonie" (55034960C) 
 

05 Vraag van Wouter Vermeersch aan Vincent 

Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "Het 
onderzoeksverslag over de registratierechten in 
Brussel en Wallonië" (55034960C) 
 

05.01 Wouter Vermeersch (VB): Le Médiateur 

fédéral a constaté que le SPF Finances n'informe 
pas suffisamment les acquéreurs de biens 
immobiliers des conditions liées aux droits 
d’enregistrement réduits, de sorte que certains 
d'entre eux sont amenés à rembourser des montants 
faramineux par la suite. Dans un rapport d'enquête, 
le Médiateur formule neuf recommandations à 
l'attention du SPF. Ces recommandations visent à 
avertir les acquéreurs et à offrir davantage de 
souplesse dans les plans de paiement. Quelle est la 
réaction du ministre à cet égard? 
 

05.01  Wouter Vermeersch (VB): De federale 

Ombudsman heeft vastgesteld dat de FOD 
Financiën kopers van onroerend goed onvoldoende 
op de hoogte brengt van de voorwaarden voor 
verminderde registratierechten, waardoor sommigen 
mensen achteraf grote bedragen moeten 
terugbetalen. In een onderzoeksverslag doet de 
Ombudsman negen aanbevelingen aan de FOD om 
kopers te waarschuwen en flexibele 
afbetalingsplannen toe te staan. Hoe reageert de 
minister? 

 

05.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): Le rapport mentionne déjà la réponse 
du SPF Finances dans le tableau des 
recommandations. Mon administration travaille 
actuellement à leur mise en œuvre et à la 
préparation d'un calendrier à cet effet. 
 

05.02 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): In het verslag staat de reactie van de 
FOD Financiën reeds vermeld bij de tabel van 
aanbevelingen. Mijn administratie maakt nu werk 
van de uitvoering daarvan en het opstellen van een 
timing daarvoor. 

 
L'incident est clos. 

 
Het incident is gesloten. 

 

06 Question de Sander Loones à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "Le 
nouveau rapport du Comité de monitoring" 
(55035060C) 
 

06 Vraag van Sander Loones aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "Het 
nieuwe rapport van het Monitoringcomité" 
(55035060C) 
 

06.01  Sander Loones (N-VA): J'ai été frappé de 

constater qu'il n'existe pas de législation spécifique 
régissant les activités du Comité de monitoring. Des 
hauts fonctionnaires élaborent un rapport, mais il 
n'est précisé nulle part sur quels chiffres ils doivent 
se fonder pour ce faire. En ce qui concerne le taux 

06.01  Sander Loones (N-VA): Het is mij opgevallen 

dat er geen specifieke wetgeving bestaat die de 
werkzaamheden van het Monitoringcomité regelt. 
Topambtenaren komen met een rapport, maar 
nergens is bepaald op welke cijfers zij zich moeten 
baseren. Voor het groeicijfer kijken ze steeds naar 
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de croissance, ils ont coutume de se fonder sur le 
Bureau fédéral du Plan alors que la Commission 
européenne, le FMI et l'OCDE avancent des chiffres 
inférieurs. Pour l'estimation du solde nominal, en 
revanche, le Comité de monitoring fait état d'un 
déficit de 4,8 % pour l'ensemble des pouvoirs publics 
alors que le Bureau du Plan a estimé ce chiffre à 
5,7 % un mois plus tôt. D'autres organismes 
prévoient également un déficit supérieur. Pourquoi, 
dans ce cas, le Comité de monitoring retient-il un 
chiffre aussi bas? 
 
Ne serait-il pas préférable de prévoir dans la 
législation quelles suites il convient de réserver 
précisément aux rapports du Comité de monitoring? 
 

het Federaal Planbureau, terwijl de Europese 
Commissie, het IMF en de OESO lagere groeicijfers 
voorspellen. Voor het nominale saldo gaat het 
Monitoringcomité dan weer uit van een tekort van 
4,8 % voor de gezamenlijke overheid, terwijl het 
Planbureau dat tekort een maand eerder becijferde 
op 5,7 %. Andere instellingen voorspellen eveneens 
een hoger tekort. Waarom kiest het 
Monitoringcomité dan voor zo'n laag cijfer? 
 
 
 
Zouden we niet beter in wetgeving vastleggen wat er 
precies moet gebeuren met de rapporten van het 
Monitoringcomité? 
 

06.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): Lors des débats dans le cadre du 
contrôle budgétaire, nous avons évidemment tenu 
compte du rapport du Comité de monitoring. 
 
Je n'ai pas de position politique par rapport à la 
question soulevée ici par M. Loones. Souvent, le 
Comité de monitoring dispose de plus de données 
que le Bureau du Plan ou les institutions 
internationales pour réaliser certaines estimations. 
 

06.02 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): Bij de besprekingen over de 
begrotingscontrole hebben we uiteraard rekening 
gehouden met het rapport van het Monitoringcomité. 
 
Ik heb geen politieke mening over het punt dat de 
heer Loones hier aanhaalt. Vaak beschikt het 
Monitoringcomité over meer informatie dan het 
Planbureau of internationale instellingen om 
bepaalde inschattingen te maken. 
 

06.03  Sander Loones (N-VA): J'estime qu'il faut 

poursuivre la réflexion en la matière. 
 

06.03  Sander Loones (N-VA): Ik ben van mening 

dat we hierover verder moeten nadenken. 
 

L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

Présidente: Marie-Christine Marghem 
 

Voorzitster: Marie-Christine Marghem 
 

07 Question de Wouter Vermeersch à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "La 
fiscalité en matière de tabac" (55035182C) 
 

07 Vraag van Wouter Vermeersch aan Vincent 

Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "De 
tabaksfiscaliteit" (55035182C) 
 

07.01  Wouter Vermeersch (VB): Selon FECIBEL, 

la fédération professionnelle reconnue de l'industrie 
du cigare et du cigarillo, une augmentation de la 
fiscalité des cigares qui ferait que leur régime fiscal 
se rapprocherait de celui des cigarettes est 
disproportionnée. En effet, les cigares et cigarillos 
les plus vendus sont plus chers que les cigarettes. 
Cette harmonisation fiscale exclura du marché les 
cigares traditionnels et poussera les consommateurs 
vers des alternatives moins chères.  
 
Le ministre est-il prêt à en discuter avec la fédération 
sectorielle? Est-il conscient du fait que cela pourrait 
encourager la production illégale? Le gouvernement 
souhaite-t-il protéger et consolider la production 
locale de produits du tabac? 
 

07.01  Wouter Vermeersch (VB): Volgens 

FECIBEL, de erkende beroepsfederatie van de 
sigaren- en cigarillo-industrie, is een verhoging van 
de sigarenfiscaliteit richting sigaretten 
buitenproportioneel. De meest verkochte sigaren en 
cigarillo's zijn immers duurder dan sigaretten. Het 
gelijktrekken van de taxatie zal die traditionele 
sigaren uit de markt prijzen en de consument naar 
goedkopere alternatieven duwen.  
 
 
Is de minister bereid om hierover te spreken met de 
sectorfederatie? Is hij zich ervan bewust dat dit de 
illegale productie in de hand kan werken? Wil de 
regering de lokale productie van tabaksproducten 
beschermen en verankeren? 
 

07.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): Le plan antitabac ne prévoit pas 
d'aligner la fiscalité relative aux cigares sur celle 
applicable aux cigarettes. Les préoccupations de la 

07.02 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): In het antitabaksplan staat niet dat de 
fiscaliteit op sigaren zou worden gelijkgetrokken met 
die op sigaretten. De bezorgdheden van de 
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fédération sectorielle sont dès lors injustifiées. 
 

sectorfederatie zijn dan ook onterecht.  
 

07.03  Wouter Vermeersch (VB): Le ministre 

entend-il protéger et ancrer durablement la 
production locale de produits du tabac au travers de 
mesures fiscales? Si le gouvernement voulait 
vraiment réduire la consommation de tabac, on 
pourrait s'attendre à moins de recettes provenant 
des produits du tabac plutôt qu'à toujours plus de 
taxes sur ces produits. À l'heure actuelle, la 
production locale est minée par les taxes et nous 
devons faire face à des importations en masse et en 
partie illégales depuis l'étranger. 
 

07.03  Wouter Vermeersch (VB): Maar wil de 

minister de lokale productie van tabaksproducten 
beschermen en duurzaam verankeren via fiscale 
maatregelen? Mocht de regering het tabaksgebruik 
echt willen terugdringen, dan zou men ook kunnen 
rekenen op minder inkomsten uit tabaksproducten in 
plaats van steeds maar meer heffingen in te voeren. 
Nu wordt de lokale productie kapot belast en krijgen 
we een massale en deels illegale import uit het 
buitenland.  
 

L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

08 Question de Dieter Vanbesien à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur 
"L'adaptation de la date limite pour la déclaration 
à l'impôt des personnes physiques" (55035199C) 
 

08 Vraag van Dieter Vanbesien aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "De 
aanpassing van de aangiftetermijn voor de 
personenbelasting" (55035199C) 
 

08.01  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Les 

accords qui ont été conclus et la charte qui a été 
élaborée après la concertation entre le ministre et 
l'ITAA (Institute for Tax Advisors and Accountants) 
ont suscité des inquiétudes entre autres auprès de 
BZB-Fedafin, une association professionnelle qui 
défend les intérêts des intermédiaires en services 
bancaires et d’investissement, d’assurances et de 
crédit. L'association estime manquer de temps pour 
s'adapter à la réduction de moitié du délai de rentrée 
de la déclaration fiscale. Les services offerts par 
l'association et, dès lors, la qualité des déclarations, 
seraient menacés. Le ministre réagira-t-il 
favorablement aux propositions qui ont été 
formulées par cette association professionnelle? 
 

08.01  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): De 

afspraken en het charter die tot stand kwamen na 
het overleg tussen de minister en het Institute for Tax 
Advisors and Accountants (ITAA) leidde tot 
ongerustheid bij onder meer BZB-Fedafin, een 
beroepsvereniging van zelfstandige tussenpersonen 
in bank- en beleggingsdiensten, verzekeringen en 
kredieten. Zij oordeelt niet voldoende tijd te hebben 
om zich aan te passen aan de halvering van de 
aangiftetermijn. Daardoor zal haar dienstverlening 
en dus de kwaliteit van de aangiften in het gedrang 
komen. Gaat de minister in op de voorstellen die de 
beroepsvereniging heeft geformuleerd? 
 

08.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): Dans le passé, la date limite était 
différente selon que la déclaration était déposée ou 
non par un mandataire. Ce critère est remplacé par 
un critère plus objectif: le type de revenus à déclarer. 
Le délai de rentrée est fixé au 15 juillet pour les 
mandataires également, mais il peut être prolongé 
jusqu'au 18 octobre au vu de la complexité de la 
déclaration, par exemple pour les revenus issus 
d'une activité d'indépendant ou pour des revenus 
professionnels étrangers. Il s'agit plus précisément 
en l'occurrence de bénéfices, de profits et de 
rémunérations de dirigeants d’entreprise ou de 
rémunérations de conjoints aidants.  
 

08.02 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): Vroeger bestond er een verschillende 
indieningstermijn naargelang wie de aangifte 
invulde. Dat wordt vervangen door een objectiever 
criterium, namelijk het type aan te geven inkomsten. 
Ook voor mandatarissen is de indieningstermijn nu 
15 juli, maar een verlengde aangiftetermijn tot 
18 oktober kan worden ingeroepen voor complexere 
inkomsten, bijvoorbeeld uit een zelfstandige activiteit 
of voor buitenlandse beroepsinkomsten. Het gaat 
hier meer bepaald over winsten, baten en 
bezoldigingen van bedrijfsleiders of meewerkende 
echtgenoten. 
 

Le nombre de déclarations déposées avec un 
mandat par des entreprises actives comme courtier 
en assurances-intermédiaire d’assurances sans 
qu’elles soient également actives dans le secteur 
comptable est estimé à 70, 80 000 et est donc 
relativement limité. Grâce aux déclarations fiscales 
pré-remplies, la plupart des clients d’intermédiaires 

Het aantal aangiften dat via mandaat wordt 
ingediend door ondernemingen die werkzaam zijn 
als verzekeringsmakelaar-
verzekeringstussenpersoon zonder dat zij ook 
werkzaam zijn in de boekhoudkundige sector wordt 
op 70.000 à 80.000 geraamd en is dus relatief 
beperkt. Dankzij de vooraf ingevulde aangiften 
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complèteront sans doute leur déclaration par ce 
canal avec une date limite de dépôt fixée au 
15 juillet. À cette fin, elles peuvent compter sur l’aide 
des agents du SPF. Une large concertation a eu lieu 
préalablement avec des représentants des 
comptables et des fiscalistes qui complètent la 
plupart des déclarations par mandat.  
 
 
Cette rationalisation du délai de déclaration tient 
beaucoup moins compte de certains groupes 
d’intérêts que des besoins des citoyens. Du reste, 
j’ai demandé à mon administration de ne pas 
imposer de sanctions cette année si quelqu’un ne 
respecte pas le délai de bonne foi.  
 
De plus, nous nous sommes concertés dans un 
esprit constructif avec d’autres associations, 
essentiellement au sujet de situations 
exceptionnelles où un tel report individuel est 
possible.  
 

zullen de meeste cliënten van tussenpersonen met 
een uiterste indieningsdatum tot 15 juli hun aangifte 
waarschijnlijk via dat kanaal invullen. Zij kunnen 
daartoe rekenen op de hulp van de ambtenaren van 
de FOD Financiën. Er vond vooraf ruim overleg 
plaats met vertegenwoordigers van de boekhouders 
en fiscalisten, die de meeste aangiften via mandaat 
invullen.  
 
Deze rationalisering van de aangiftetermijn houdt 
rekening met de noden van de burgers, veeleer dan 
van bepaalde belangengroepen. Ik heb mijn 
administratie overigens verzocht om dit jaar geen 
sancties op te leggen als iemand te goeder trouw de 
datum niet zou halen. 
 
We hebben ook constructief overleg gepleegd met 
andere verenigingen, vooral over de uitzonderlijke 
situaties waarin zo’n individueel uitstel mogelijk is.  
 

08.03  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Il ne s'agit 

pas tant d'un groupe d'intérêts que d'une association 
professionnelle ou d'un secteur qui a besoin d'un 
temps d'adaptation. J’ai bien compris qu’on fera 
preuve d'indulgence en cette année de transition. 
 

08.03  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Het gaat 

hier niet zozeer om een belangengroep, wel over 
een beroepsvereniging of sector die tijd nodig heeft 
om zich aan te passen. Ik heb begrepen dat er 
clementie aan de dag zal worden gelegd in dit 
overgangsjaar.  
 

L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

09 Question de Christian Leysen à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur 
"L'extension du champ d'application de 
l'exonération fiscale de l'indemnité de volontariat" 
(55035212C) 
 

09 Vraag van Christian Leysen aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "De 
uitbreiding van het toepassingsgebied van de 
vrijstelling van de vrijwilligersvergoeding" 
(55035212C) 
 

09.01 Christian Leysen (Open Vld): Jusqu'à 

concurrence d'un certain montant, les indemnités 
octroyées aux volontaires sont exemptées d'impôts 
lorsqu'il s'agit d'un travail occasionnel pour des 
institutions ou des personnes qui ne sont pas 
assujetties à l'impôt des personnes morales ou des 
sociétés. La nouvelle circulaire du ministre prévoit 
une adaptation à cet égard mais suscite la crainte de 
voir apparaître un flou qui engendrerait une 
concurrence inégale. Le ministre peut-il fournir des 
éclaircissements à ce sujet? 
 

09.01  Christian Leysen (Open Vld): Tot een 

bepaald bedrag zijn vrijwilligersvergoedingen 
vrijgesteld van belastingheffing als het gaat over 
gelegenheidswerk voor instellingen of personen die 
niet onder de rechtspersonen- of 
vennootschapsbelasting vallen. In zijn nieuwe 
rondzendbrief past de minister dat aan. De 
bezorgdheid is echter dat er onduidelijkheid komt 
waardoor een ongelijk speelveld wordt gecreëerd. 
Kan de minister dit verduidelijken? 

 

09.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): La loi du 3 juillet 2005 relative aux 
droits des volontaires n'est pas une loi fiscale mais 
une loi sociale. Il appartient donc à la ministre des 
Affaires sociales de fournir ces éclaircissements. La 
réglementation administrative sur le plan fiscal doit 
correspondre autant que possible à la législation 
sociale. L'exclusion automatique des ASBL, qui sont 
soumises à l'impôt des sociétés, ne correspond 
toutefois pas à l'interprétation sur le plan social. La 

09.02 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): De wet van 3 juli 2005 betreffende de 
rechten van vrijwilligers is geen fiscale, maar een 
sociale wet. Het is dus aan de minister van Sociale 
Zaken om verduidelijking te geven. De 
administratieve regeling op fiscaal vlak moet zo 
nauw mogelijk aansluiten bij de sociale regelgeving. 
De automatische uitsluiting van vzw’s, onderworpen 
aan de vennootschapsbelasting, stemt echter niet 
overeen met de interpretatie op sociaal vlak. Door de 
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circulaire permet à une ASBL qui exerce des 
activités commerciales en vue de générer des 
recettes servant son but non lucratif, peut faire appel 
à des volontaires. L'ASBL doit évidemment 
poursuivre un but non lucratif et ne peut pas être une 
source d'enrichissement pour ses membres. 
 

rondzendbrief kan een vzw die commerciële 
activiteiten verricht om middelen te genereren voor 
haar belangeloze doel een beroep doen op 
vrijwilligers. De vzw moet uiteraard wel een 
belangeloos doel nastreven en er kan geen verrijking 
zijn voor zijn leden. 

 

09.03  Christian Leysen (Open Vld): Nous devons 

veiller à ce qu'aucune interprétation n'ouvre la porte 
à des organisations que l'esprit de la loi n’inclut pas. 
 

09.03  Christian Leysen (Open Vld): We moeten 

ervoor zorgen dat er geen interpretatie opduikt die 
de deur opent voor organisaties die niet binnen de 
geest van de wet vallen. 
 

L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

10 Questions jointes de 

- Wouter Vermeersch à Vincent Van Peteghem 
(VPM Finances, Coordination lutte contre la 
fraude et Loterie Nationale) sur "La crise bancaire 
aux États-Unis" (55035215C) 
- Wouter Vermeersch à Vincent Van Peteghem 
(VPM Finances, Coordination lutte contre la 
fraude et Loterie Nationale) sur "Les problèmes 
rencontrés par le secteur bancaire européen" 
(55035562C) 
- Patrick Prévot à Vincent Van Peteghem (VPM 
Finances, Coordination lutte contre la fraude et 
Loterie Nationale) sur "La faillite de la Silicon 
Valley Bank" (55035750C) 
 

10 Samengevoegde vragen van 

- Wouter Vermeersch aan Vincent Van Peteghem 
(VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "De problemen in de 
Amerikaanse bankensector" (55035215C) 
- Wouter Vermeersch aan Vincent Van Peteghem 
(VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "De problemen in de 
Europese bankensector" (55035562C) 
- Patrick Prévot aan Vincent Van Peteghem (VEM 
Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "Het faillissement van 
Silicon Valley Bank" (55035750C) 
 

10.01  Wouter Vermeersch (VB): Le secteur 

bancaire américain s'est retrouvé dans l'œil du 
cyclone le mois dernier, lorsque la Silicon Valley 
Bank a indiqué qu'elle souhaitait renforcer son bilan. 
Cela a entraîné une ruée sur la banque et sa 
disparition, la Signature Bank étant également 
entraînée dans cette chute. Un rachat de la banque 
n'a pas suffi à calmer les turbulences dans le secteur 
bancaire américain et le cours des actions de 
certaines autres banques régionales s'est effondré.  
 
Le ministre pense-t-il qu'il existe un risque de 
contagion et de conséquences pour les banques 
européennes? Considère-t-il que des scénarios 
similaires sont concevables chez nous? Pense-t-il 
qu'un nouveau durcissement des règles bancaires 
est nécessaire, y compris en Europe? 
 
Selon certains experts, si la banque centrale 
américaine avait agi plus rapidement et si elle avait 
donné aux déposants non assurés la certitude que 
leur argent était en sécurité, il n'y aurait pas eu d'effet 
domino. Le ministre partage-t-il cette analyse? 
Pense-t-il que la BCE interviendra plus rapidement 
en cas de problèmes de liquidités dans des banques 
européennes? 
 

10.01  Wouter Vermeersch (VB): De Amerikaanse 

bankensector is vorige maand in een financiële 
storm gekomen nadat Silicon Valley Bank aangaf de 
balans te willen versterken. Dat resulteerde in een 
bankrun en de ondergang van de bank, waarbij ook 
de Signature Bank werd meegesleurd. Een 
overname volstond niet om de onrust in de VS over 
de bankensector te sussen en de beurskoersen van 
sommige andere regionale banken kelderden.  
 
 
Ziet de minister een kans op besmetting en gevolgen 
voor de Europese banken? Acht hij gelijkaardige 
scenario’s bij ons denkbaar? Vindt hij een zoveelste 
verstrenging van de bankenregels nodig, ook in 
Europa? 
 
 
Als de Amerikaanse centrale bank sneller had 
gehandeld en duidelijkheid had gegeven aan de 
onverzekerde depositohouders dat hun geld veilig 
was, was er geen domino-effect geweest, menen 
sommige experts. Kan de minister zich vinden in 
deze analyse? Denkt hij dat de ECB sneller zal 
ingrijpen bij liquiditeitsproblemen in Europese 
banken?  
 

Les actions des banques européennes ont 
également affiché des pertes sèches le mois dernier. 
Le Credit Suisse, en pleine déroute, a été repris par 
UBS et cette situation nous a remémoré la crise 

Ook de aandelen van Europese banken boekten 
vorige maand zware verliezen. Het zwalpende Credit 
Suisse werd overgenomen door UBS en een en 
ander deed denken aan de financiële crisis van 15 
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financière d’il y a 15 ans. Les difficultés apparues ont 
fait craindre aux investisseurs l’existence 
d’importants problèmes sous-jacents. La crainte est 
surtout que les taux en hausse constante mettront 
encore d’autres banques en péril, avec un danger 
pour la stabilité du système financier dans la 
zone euro. Le ministre partage-t-il cette 
préoccupation? 
 

jaar geleden. De moeilijkheden hebben bij beleggers 
ook de zorg aangewakkerd over grotere 
onderliggende problemen. De vrees is vooral dat de 
steeds hogere rentes nog andere banken in de 
problemen zullen brengen, met gevaar voor de 
stabiliteit van het financiële systeem in de eurozone. 
Deelt de minister die zorg?  
 

10.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): La BCE indique qu’il n’y a pour l’instant 
aucune raison de s’inquiéter de la stabilité du 
système financier dans la zone euro. Il n’est pas 
question de problèmes de liquidités, que ce soit au 
niveau des banques européennes ou des banques 
belges. Au sein de la zone euro, un cadre de 
surveillance très robuste existe depuis la création de 
l’Union bancaire, et donc l’instauration d’une 
surveillance centralisée sur les banques dites 
d’importance significative par le mécanisme de 
surveillance unique.  
 

10.02 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): De ECB geeft aan dat er momenteel 
geen reden is tot bezorgdheid over de stabiliteit van 
het financiële systeem in de eurozone. Van 
liquiditeitsproblemen is er noch bij Europese, noch 
bij Belgische banken sprake. In de eurozone is met 
de oprichting van de Bankenunie, en met name van 
het gecentraliseerde toezicht op de zogenaamde 
significante banken door het single supervisory 
mechanism, nu een zeer robuust toezichtskader 
actief.  
 

Une situation semblable à celle de la Silicon Valley 
Bank serait en tout état de cause constatée plus 
rapidement et, dès lors, il y serait remédié plus vite. 
En revanche, il faut absolument maintenir notre 
réglementation stricte et notre cadre de surveillance 
rigoureux, lesquels demeurent la meilleure garantie 
pour préserver le rôle joué par le secteur financier 
dans notre économie et dans la société. 
 
Les banques belges et européennes présentent de 
nombreuses différences par rapport aux banques 
américaines en question. Ainsi, le bilan des banques 
européennes est plus diversifié et, dès lors, moins 
dépendant de l'évolution d'un secteur spécifique. 
Nos banques belges sont également dotées d'un 
système de gestion des risques efficace qui leur 
permet de s'armer contre des évolutions 
défavorables en matière de taux. De plus, leur profil 
de financement est plus diversifié, elles possèdent 
d'importantes réserves de liquidités et la part des 
dépôts assurés est nettement supérieure. Cela 
signifie qu'en cas de doute, les déposants seront 
moins enclins à retirer leurs avoirs. Enfin, la 
robustesse des réserves de liquidités et de capital 
des banques belges fait l'objet de tests réguliers. Les 
résultats des banques belges sont parmi les 
meilleurs en Europe sur ce plan. 
 
Le cas de Credit Suisse est particulier. Il s'agit d'une 
très grande institution bancaire active à l'échelon 
international et qui a dû faire face à une succession 
de difficultés dans le cadre de la gestion de ce 
groupe complexe. Les problèmes rencontrés par cet 
établissement lui sont spécifiques et ne présentent 
aucun lien avec certaines évolutions constatées sur 
le marché. 
 

Een situatie zoals bij de Sillicon Valley Bank zou hoe 
dan ook veel sneller worden vastgesteld en 
aangepakt. Wel moeten we onze strikte regelgeving 
en ons strikt toezichtkader absoluut behouden, dat 
blijft de beste garantie om de rol van de financiële 
sector in de economie en de samenleving te 
vrijwaren.  
 
 
De Belgische en Europese banken vertonen veel 
verschillen met die Amerikaanse banken. Zo is de 
balans van de Europese banken meer 
gediversifieerd en daarmee minder afhankelijk van 
de ontwikkeling in één sector. Onze Belgische 
banken hebben ook een efficiënt risicobeheer 
waarmee ze zich kunnen wapenen tegen ongunstige 
renteontwikkelingen. Ze hebben bovendien een 
meer gediversifieerde financieringsmix, beschikken 
over grote liquiditeitsbuffers en het aandeel 
verzekerde deposito’s is ook een flink stuk hoger. 
Dat betekent dat er weinig stimulans is voor de 
deposanten om bij twijfel hun deposito’s terug te 
trekken. Tot slot worden de liquiditeits- en 
kapitaalbuffers van de Belgische banken periodiek 
getest op hun robuustheid. Ook op dat vlak behoren 
de resultaten van onze Belgische banken tot de 
beste in Europa.  
 
Credit Suisse is een geval apart. Het gaat hier om 
een zeer grote, internationaal actieve, bank, die het 
hoofd heeft moeten bieden aan opeenvolgende 
problemen bij het beheer van de complexe groep. De 
problemen bij deze instelling zijn specifiek voor de 
instelling en hebben niets te maken met bepaalde 
marktontwikkelingen. 
 

La Deutsche Bank a procédé à une correction de Bij de Deutsche Bank volgde de koerscorrectie op 
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cours à la suite d’une augmentation des credit 
default swaps, une assurance contre les défauts de 
paiement d’une institution en raison d’un nombre 
limité de positions dans un marché illiquide. Je tiens 
à souligner que si on la compare au Credit Suisse, 
la Deutsche Bank est beaucoup plus solide et 
bénéficiaire et c’est la raison pour laquelle il existe 
un large consensus selon lequel la Deutsche Bank 
ne sera pas le nouveau Credit Suisse. À ce moment-
là, une grande fébrilité régnait mais il ne faut pas 
considérer cette fébrilité comme la manifestation 
d’un doute sur les bons fondamentaux de la 
Deutsche Bank. Nous avons d’ailleurs pu constater 
qu’après cette période, l’action est repartie 
nettement à la hausse.  
 

een stijging van de credit default swaps, een 
verzekering tegen de wanbetaling door een instelling 
als gevolg van een beperkt aantal posities in een 
illiquide markt. Ik wil benadrukken dat de Deutsche 
Bank in vergelijking met Credit Suisse veel sterker 
en winstgevender is en daarom is er een brede 
consensus dat de Deutsche Bank niet het nieuwe 
Credit Suisse zal worden. Er was op dat moment wel 
een zeer grote nervositeit, maar die moet niet 
worden gezien als twijfel over de goede 
fundamentals van de Deutsche Bank. Wij zagen 
trouwens dat het aandeel na die periode opnieuw 
sterk is gestegen. 
 

10.03  Wouter Vermeersch (VB): Au Parlement, 

cette affaire ne reçoit que fort peu d’attention, voire 
aucune attention du tout alors qu’une nouvelle crise 
bancaire serait un sérieux défi. Le système bancaire 
est par excellence un système basé sur la confiance 
et si des clients retiraient leurs dépôts, les banques 
s’effondreraient comme des châteaux de cartes. 
Aujourd’hui, la Belgique est, en outre, moins bien 
armée pour faire face à une nouvelle crise bancaire 
qu’il y a 15 ans parce qu’à l’époque, notre dette avait 
augmenté très nettement parce que nous avons dû 
procédé au sauvetage de nombreuses banques. 
Aujourd’hui, la Belgique ne dispose plus d’aucune 
marge pour être le bon samaritain des banques en 
détresse.  
 

10.03  Wouter Vermeersch (VB): In het Parlement 

krijgt deze zaak weinig of geen aandacht, terwijl een 
nieuwe bankencrisis toch wel een belangrijke 
uitdaging zou zijn. Het bancaire systeem is bij uitstek 
gebaseerd op vertrouwen en als klanten hun 
deposito’s terugtrekken, zakken de banken als 
kaartenhuisjes in elkaar. België is vandaag ook 
minder gewapend voor een nieuwe bankencrisis dan 
15 jaar geleden, omdat toen onze schuld enorm 
gestegen is omdat wij heel wat banken moesten 
redden. België heeft daartoe vandaag eigenlijk geen 
enkele marge meer. 
 

L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

11 Question de Malik Ben Achour à Caroline 

Gennez (Coopération au développement et 
Grandes Villes) sur "Les plans d’ajustement 
structurel réclamés par le FMI et la Banque 
mondiale" (55035218C) 
 

11 Vraag van Malik Ben Achour aan Caroline 

Gennez (Ontwikkelingssamenwerking en Grote 
Steden) over "De door het IMF en de Wereldbank 
gevraagde structureleaanpassingsprogramma's" 
(55035218C) 
 

11.01  Malik Ben Achour (PS): Les plans 

d'ajustement structurel qui conditionnent l'octroi de 
prêts par le FMI et la Banque mondiale visent surtout 
les politiques publiques de soins de santé. Depuis le 
covid, nous savons pourtant qu'il faut investir dans la 
protection sociale. S'en prendre à ces politiques 
renforce la dépendance des pays du Sud. 
 
 
 
Lors de la prochaine présidence belge de l'UE, les 
politiques de coopération et l'accès aux soins de 
santé seront au cœur des réflexions européennes. 
Comment vous positionnez-vous quant à ces 
exigences? Ces mesures n'instaurent-elles pas un 
lien de subordination des pays du Sud par rapport 
au Nord? Ne vous semblent-elles pas à contre-
courant de la volonté de décoloniser la coopération 
au développement? 
 

11.01  Malik Ben Achour (PS): De 

structureleaanpassingsprogramma's waarvan 
leningen van het IMF en de Wereldbank afhangen, 
zijn voornamelijk gericht op het overheidsbeleid 
inzake volksgezondheid. Sinds de coronacrisis 
weten we echter dat we in de sociale bescherming 
moeten investeren. Aanvallen op dit beleid 
versterken de afhankelijkheid van de landen in het 
Zuiden. 
 
Tijdens het komende Belgische EU-voorzitterschap 
zullen het ontwikkelingssamenwerkingsbeleid en de 
toegang tot de gezondheidszorg centraal staan in de 
Europese beschouwingen. Hoe staat u tegenover 
die eisen? Wordt er met die maatregelen geen band 
van ondergeschiktheid tussen de landen van het 
Zuiden en het Noorden ingevoerd? Zijn ze volgens u 
niet in strijd met het voornemen om de 
ontwikkelingssamenwerking te dekoloniseren? 
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11.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

français): Les ajustements structurels des 
programmes de soutien du FMI visent à améliorer la 
situation financière du pays, avec une correction des 
finances publiques insoutenables. Le programme 
est établi avec les autorités, avec un plancher pour 
les dépenses sociales et des mesures pour mieux 
les cibler et veiller à ce que les plus pauvres soient 
épargnés. L'aide financière de la Banque mondiale 
se fait par le financement des projets et l'aide 
budgétaire. Les conditions sont liées à la qualité de 
la gestion du projet. Pour l'aide budgétaire, les 
mesures peuvent porter sur l'amélioration de la 
transparence et l'efficacité des dépenses publiques. 
 

11.02 Minister Vincent Van Peteghem (Frans): De 

structurele aanpassingen in de steunprogramma's 
van het IMF zijn bedoeld om de financiële situatie 
van het land te verbeteren, met een bijsturing van 
onhoudbare overheidsfinanciën. Het programma 
wordt met de overheden vastgelegd, met een 
ondergrens voor de sociale uitgaven en maatregelen 
om die gerichter te maken en ervoor te zorgen dat 
de armsten ontzien worden. De financiële steun van 
de Wereldbank bestaat uit projectfinanciering en 
begrotingssteun. De voorwaarden zijn gekoppeld 
aan de kwaliteit van het projectbeheer. Wat de 
begrotingssteun betreft, kunnen de maatregelen 
betrekking hebben op de verbetering van de 
transparantie en de efficiëntie van de 
overheidsuitgaven. 
 

Il peut aussi s'agir d'une meilleure gestion des 
ressources naturelles ou de la suppression 
d'obstacles à de meilleurs services à la population. 
 
 
Les pays industrialisés ont un poids important dans 
des institutions comme le FMI, mais le point de vue 
des économies émergentes et des pays en 
développement est pris en compte. Il m'est difficile 
de voir des signes de subordination dans des 
politiques élaborées de manière consensuelle. Un 
des principes directeurs de l'unification des 
opérations est l'appropriation par les pays. Ils fixent 
leurs priorités et négocient les conditions. Chaque 
opération est soumise à l'approbation du conseil 
d'administration, où les pays partenaires sont 
représentés. 
 

Het kan ook gaan over een beter beheer van de 
natuurlijke rijkdommen of het wegwerken van 
obstakels voor een betere dienstverlening aan de 
bevolking. 
 
De industrielanden leggen veel gewicht in de schaal 
in instellingen zoals het IMF, maar er wordt ook 
rekening gehouden met het standpunt van de 
opkomende economieën en de ontwikkelingslanden. 
Ik bespeur niet meteen tekenen van 
ondergeschiktheid in beleidslijnen die door 
consensus tot stand gekomen zijn. Een van de 
leidende beginselen van de eenmaking van de 
verrichtingen is het ownership van de landen. Zij 
bepalen hun prioriteiten en onderhandelen over de 
voorwaarden. Elke verrichting moet goedgekeurd 
worden door de raad van bestuur, waarin de 
partnerlanden vertegenwoordigd zijn.  
 

11.03  Malik Ben Achour (PS): Vous dites que ces 

mesures visent à améliorer la situation, mais c'est le 
contraire qui se produit. L'étude d'Isabel Ortiz et 
Matthew Cummins montre que les mesures 
d'économie budgétaire visent les politiques sociales 
du système de santé, ce qui dégrade la qualité des 
services publics. Le pays concerné n'est alors plus 
en mesure de s'en sortir par lui-même, ce qui 
aggrave sa dépendance. J'espère que la présidence 
de l'UE permettra de débattre de ces sujets.  
 

11.03  Malik Ben Achour (PS): U zegt dat de 

maatregelen ertoe strekken de situatie te 
verbeteren, maar het tegendeel is waar. Uit de studie 
van Isabel Ortiz en Matthew Cummings blijkt dat de 
bezuinigingsmaatregelen het vizier richten op het 
sociale beleid in het kader van de gezondheidszorg, 
wat afbreuk doet aan de kwaliteit van de openbare 
dienstverlening. Het betrokken land is dan niet 
langer in staat om het alleen te rooien, wat zijn 
afhankelijkheid nog vergroot. Ik hoop dat het EU-
voorzitterschap een gelegenheid zal bieden om over 
deze thema's te debatteren. 
 

L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

12 Question de Wouter Vermeersch à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "La lettre 
de la commune de Wevelgem au ministre des 
Finances concernant les distributeurs" 
(55035398C) 
 

12 Vraag van Wouter Vermeersch aan Vincent 

Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "De 
brief van de gemeente Wevelgem aan de minister 
van Financiën over bankautomaten" (55035398C) 
 

12.01 Wouter Vermeersch (VB): Les banques 

suppriment de plus en plus de distributeurs 

12.01  Wouter Vermeersch (VB): De banken sluiten 

steeds meer geldautomaten, zodat er op sommige 
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automatiques de billets, si bien qu'à certains 
endroits, il n'y a plus aucun distributeur. Depuis 
septembre 2022, tel est le cas dans la commune de 
Moorsele, en Flandre occidentale. Aussi la 
commune principale de cette entité, Wevelgem, 
installera-t-elle elle-même un nouveau distributeur 
cet été. L'échevin cd&v de l'Économie locale de la 
commune a déclaré qu'il n'appartenait pas vraiment 
à une administration communale de faciliter un tel 
dispositif. Des courriers ont été envoyés, adressés 
notamment au ministre des Finances. Le ministre a-
t-il pris connaissance de ce courrier? 
 

plaatsen nu al geen enkele bankautomaat meer is. 
Dat is sinds september 2022 ook zo in de West-
Vlaamse gemeente Moorsele en de hoofdgemeente 
Wevelgem zal daar daarom deze zomer zelf zorgen 
voor een nieuwe automaat. De plaatselijke cd&v-
schepen voor Lokale Economie zei daarover dat het 
eigenlijk niet aan een gemeentebestuur is om zoiets 
te faciliteren. Men heeft daarover zelfs brieven 
verstuurd, onder andere naar de minister van 
Financiën. Heeft de minister ondertussen kennis 
genomen van die brief?  

 

12.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): Nous avons répondu à cette lettre et 
indiqué que la disparition des distributeurs de billets 
constituait un défi général. J'estime moi aussi qu'il 
n'incombe pas à une administration communale de 
faciliter l'installation de distributeurs de billets et nous 
en avons tenu compte dans nos discussions avec 
Febelfin. Entre-temps, notre réponse est dépassée, 
car le 31 mars, un accord a été conclu entre le 
gouvernement fédéral et Febelfin au sujet de l'accès 
à l'argent liquide en Belgique et de la distribution 
géographique des ATM. Il y aura un distributeur 
d'argent dans chaque commune. Selon qu'il s'agit 
d'une zone à forte densité de population ou d'une 
zone à faible densité, un distributeur de billets doit 
être disponible dans un rayon de 5 ou 3 kilomètres.  
 
De plus amples explications à ce sujet seront 
fournies prochainement au Parlement. 
 

12.02 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): Wij hebben die brief beantwoord en 
gemeld dat het verdwijnen van bankautomaten een 
algemene uitdaging is. Ook ik vind dat het niet aan 
een gemeentebestuur is om de installatie van 
bankautomaten te faciliteren en dat hebben wij 
meegenomen in onze besprekingen met Febelfin. 
Inmiddels is ons antwoord achterhaald, want op 
31 maart is er een akkoord gesloten tussen de 
federale regering en Febelfin over de toegang tot 
cash in België en de spreiding van automaten. In 
elke gemeente komt er een bankautomaat. 
Afhankelijk van de vraag of het gaat om een 
dichtbevolkt gebied dan wel een minder dichtbevolkt 
gebied, moet er een bankautomaat beschikbaar zijn 
binnen een afstand van 5 of 3 kilometer.  
 
Binnenkort wordt dit nader toegelicht in het 
Parlement. 

 
L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

13 Question de Wouter Vermeersch à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "La 
communication de l'Agence Fédérale de la Dette 
sur l'explosion de la dette en février 2023" 
(55035520C) 
 

13 Vraag van Wouter Vermeersch aan Vincent 

Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "De 
mededeling van het Federaal Agentschap van de 
Schuld over sterke schuldtoename in februari 
2023" (55035520C) 
 

13.01  Wouter Vermeersch (VB): À fin février 2023, 

la dette de l'État fédéral s'élevait à 481,210 milliards 
d'euros, selon l'Agence fédérale de la Dette, soit 
6,85 milliards d'euros de plus qu'en janvier 2023.  
 
 
Y a-t-il de grandes disparités dans la gestion 
opérationnelle de la dette publique? Comment 
expliquer cette forte augmentation? Qu'en est-il de 
la soutenabilité de la dette publique et comment la 
maintenir à un niveau gérable pour faire face aux 
crises futures? Le prochain gouvernement 
disposera-t-il encore d'une marge d'investissement? 
Quelle ambition le gouvernement devrait-il avoir 
pour réduire la dette publique? 
 

13.01  Wouter Vermeersch (VB): Eind februari 

2023 bedroeg de federale staatsschuld volgens het 
Federaal Agentschap van de Schuld 481,210 miljard 
euro. Dat is 6,85 miljard euro meer dan in januari 
2023.  
 
Is er sprake van grote verschillen in het operationeel 
beheer van de staatsschuld? Vanwaar deze sterke 
stijging? Wat met de houdbaarheid van de 
staatsschuld en hoe moeten we die beheersbaar 
houden om toekomstige crisissen aan te pakken? 
Zal een volgende regering nog marge hebben om te 
investeren? Welke ambitie moet de regering hebben 
om de staatsschuld terug te dringen? 
 

13.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): Je n'ai pas adapté les limites de risque 

13.02 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): Ik heb de risicolimieten – de minimale 
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– la durée moyenne minimale de la dette et les 
risques maximums de refinancement et de refixation 
– dans les directives de 2023 par rapport à celles de 
2022 étant donné que je suis convaincu que les 
risques doivent rester limités aux niveaux maximums 
adoptés par le Comité stratégique de la dette dans 
sa récente analyse approfondie de la stratégie 
pluriannuelle. Par ailleurs, le risque lié à la structure 
actuelle du portefeuille de dette est nettement moins 
important que le maximum autorisé. Pour 2023, j'ai 
cependant appelé l'Agence à utiliser adéquatement 
la marge créée par rapport aux risques maximums si 
le taux augmente à nouveau. L'Agence peut donc 
opter pour un mix plus équilibré d'émissions à long, 
moyen et court terme pour limiter les charges 
d'intérêts. 
 
Le paiement de la prime énergie par le biais de la 
CREG est à l'origine de la forte augmentation de la 
dette en février. Citons encore le paiement d'une 
somme assez élevée à l'UE, les versements à l'entité 
II qui ont été plus importants qu'auparavant fin février 
et, sur le plan des recettes, la baisse des 
enrôlements, une situation dont on prévoit 
cependant qu'elle sera compensée par le mois de 
mars. 
 

gemiddelde duurtijd van de schuld en de maximale 
herfinancierings- en herzettingsrisico’s – in de 
richtlijnen van 2023 niet aangepast ten opzichte van 
2022 omdat ik ervan overtuigd ben dat de risico’s 
beperkt moeten blijven tot de maximale niveaus die 
het Strategisch Comité van de Schuld in zijn laatste 
grondige analyse van de meerjarenstrategie heeft 
aangenomen. Bovendien heeft de schuldportefeuille 
momenteel een heel wat minder risicovolle structuur 
dan maximaal toegelaten. Wel heb ik voor 2023 het 
Agentschap opgeroepen om de gecreëerde marge 
ten opzichte van de maximale risico’s gepast te 
gebruiken als de rente verder stijgt. Het Agentschap 
kan dus opteren voor een meer evenwichtige mix 
van uitgiften op lange, middellange of korte termijn 
om de rentekosten te beperken. 
 
De betaling van de energiepremie via de CREG is de 
oorzaak van de sterke stijging van de schuld in 
februari. Verder was er ook een vrij grote betaling 
aan de EU, waren de stortingen aan entiteit II eind 
februari hoger dan voordien en waren er qua 
inkomsten minder inkohieringen, maar dat zou naar 
verwachting worden gecompenseerd door maart. 
 

13.03  Wouter Vermeersch (VB): Avec le coût du 

vieillissement, les intérêts de cette immense dette 
publique constituera en tout cas un des plus grands 
défis des prochaines années sur le plan budgétaire. 
 

13.03  Wouter Vermeersch (VB): Samen met de 

vergrijzingskosten zullen de intresten op die 
immense staatsschuld de komende jaren alleszins 
een van de grootste budgettaire uitdagingen 
vormen.  
 

L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

14 Questions jointes de 

- Marco Van Hees à Vincent Van Peteghem (VPM 
Finances, Coordination lutte contre la fraude et 
Loterie Nationale) sur "Les accises sur la facture 
d'énergie" (55035522C) 
- Sofie Merckx à Vincent Van Peteghem (VPM 
Finances, Coordination lutte contre la fraude et 
Loterie Nationale) sur "Les accises sur la facture 
d'énergie" (55035524C) 
- Peter Mertens à Vincent Van Quickenborne (VPM 
Justice et Mer du Nord) sur "Les accises sur la 
facture d'énergie" (55035526C) 
 

14 Samengevoegde vragen van 

- Marco Van Hees aan Vincent Van Peteghem 
(VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "De accijnzen op de 
energiefactuur" (55035522C) 
- Sofie Merckx aan Vincent Van Peteghem (VEM 
Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "De accijnzen op de 
energiefactuur" (55035524C) 
- Peter Mertens aan Vincent Van Quickenborne 
(VEM Justitie en Noordzee) over "De accijnzen op 
de energiefactuur" (55035526C) 
 

14.01  Marco Van Hees (PVDA-PTB): La loi du 

19 mars 2023 réformant la fiscalité sur l’énergie 
introduit des accises de 33,88 euros par MWh sur 
l’électricité et de 7,69 euros par MWh sur le gaz, et 
la TVA supplémentaire sur ces accises. Pour une 
consommation annuelle moyenne, la réforme 
alourdit la facture des ménages de 264 euros. 
 
 
Si le prix du gaz passait sous les 45 euros par MWh, 
la loi prévoit un cliquet à activer. Or, 45 euros est un 
prix élevé. Jusqu’en juin 2021, le gaz était à 

14.01  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Bij de wet van 

19 maart 2023 tot hervorming van de belasting op 
energie worden er accijnzen ingevoerd ten bedrage 
van 33,88 euro per MWh op elektriciteit en 7,69 per 
MWh op gas, alsook bijkomende btw op die 
accijnzen. Voor een gemiddeld jaarlijks verbruik 
verzwaart de hervorming de factuur van de gezinnen 
met 264 euro.  
 
Als de gasprijs tot onder 45 euro per MWh zou dalen, 
voorziet de wet in een cliquetsysteem dat moet 
worden geactiveerd. 45 euro is echter een hoge 
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25 euros. 
 
Quand ce cliquet sera-t-il activé? Pour le trimestre 
en cours, on est à 43 euros en avril, 42 euros en mai 
et on serait à 35 euros en juin. Le cliquet serait activé 
six mois plus tard selon la loi. On aurait des accises 
supplémentaires à payer en hiver. C’est effarant! 
 

prijs. Tot in juni 2021 bedroeg de gasprijs 25 euro.  
 
Wanneer zal dat cliquetsysteem geactiveerd 
worden? Voor het lopende trimester zitten we aan 
43 euro in april, 42 euro in mei en in juni zou dat 
35 euro zijn. Volgens de wet zou het cliquetsysteem 
zes maanden later geactiveerd worden. In de winter 
zouden er dus bijkomende accijnzen moeten worden 
betaald. Dat is ontstellend! 
 

Cet hiver, les accises augmenteront-elles par 
l'application du cliquet? Si oui, de combien? 
Comment justifiez-vous ce délai de six mois pour 
appliquer le cliquet? Si les prix remontent, cette 
hausse cumulée au cliquet serait la double peine. 
 

Zullen de accijnzen deze winter stijgen door de 
toepassing van dat cliquetsysteem? Zo ja, in welke 
mate? Hoe rechtvaardigt u de termijn van zes 
maanden voor de toepassing van dat systeem? Als 
de prijzen opnieuw zouden stijgen, zou die stijging 
samen met de toepassing van het systeem een 
dubbele financiële strop betekenen. 
 

14.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

français): Toute modification des taux d'accises au 
quatrième trimestre 2023 ou au premier trimestre 
2024 dépend des prix aux deuxième et troisième 
trimestres 2023 qui sont actuellement inconnus. 
 
 
La loi prévoit qu'une telle augmentation est limitée à 
la TVA calculée sur la différence entre le prix moyen 
et la valeur limite inférieure. L'augmentation ne 
s'applique que pour la tranche de consommation 
supérieure à 12 MWh.  
 

14.02 Minister Vincent Van Peteghem (Frans): 

Elke wijziging van de accijnstarieven in het vierde 
trimester van 2023 of in het eerste trimester van 
2024 is afhankelijk van de prijzen in het tweede en 
derde trimester van 2023, die momenteel nog 
onbekend zijn. 
 
De wet bepaalt dat een dergelijke verhoging beperkt 
is tot de btw die berekend wordt op het verschil 
tussen de gemiddelde prijs en de onderwaarde. De 
verhoging geldt enkel voor het gedeelte van het 
verbruik boven 12 MWH.  
 

14.03  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Certes, mai 

n'est pas terminé et juin n'est pas encore là, mais la 
tendance de la CREG parle d'elle-même. 
 
 
La hausse des accises n'est pas énorme mais elle 
s'ajoute à des accises qui n'existaient pas et peut 
s'ajouter, vu le délai de six mois, à une hausse des 
prix. Les ménages sont les perdants d'une réforme 
présentée comme leur étant favorable. 
 

14.03  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Het klopt dat 

mei nog niet voorbij is en dat het nog niet juni is, 
maar de trend in de cijfers van de CREG spreekt 
voor zich. 
 
De accijnsverhoging is niet enorm, maar ze komt bij 
accijnzen die niet bestonden en kan, gelet op de 
vertraging van zes maanden, boven op een 
prijsverhoging komen. De gezinnen zijn de verliezers 
van een hervorming die als voordelig voor hen 
voorgesteld werd. 
 

L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

15 Question de Marco Van Hees à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "La crise 
bancaire et les banques belges" (55035549C) 
 

15 Vraag van Marco Van Hees aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "De 
bankencrisis en de Belgische banken" 
(55035549C) 
 

15.01  Marco Van Hees (PVDA-PTB): À la suite des 

bouleversements qui ont frappé les marchés 
financiers, des économistes et historiens 
préconisent, dans La Libre du 23 mars, un 
durcissement des mesures de surveillance du 
secteur bancaire. Selon eux, les prêts et avances 
aux ménages et entreprises représentent 
aujourd’hui moins de 65 % des actifs des banques 
belges, au profit d’un portefeuille de placements 

15.01  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Naar 

aanleiding van de turbulentie op de financiële 
markten pleiten een aantal economen en historici in 
een opiniestuk in La Libre Belgique van 23 maart 
jongstleden ervoor om de maatregelen inzake het 
toezicht op de banksector aan te scherpen. Volgens 
hen vormen de leningen en voorschotten aan 
particulieren en bedrijven vandaag minder dan 65 % 
van de activa van de Belgische banken, ten voordele 
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boursiers. Ils proposent de réguler davantage les 
banques afin que l’avenir de nos économies cesse 
d’être à la merci de la confiance des financiers. 
 
 
Confirmez-vous les chiffres qu'ils avancent? 
Pourriez-vous nous fournir cette donnée pour ING 
Belgique, BNP Paribas Fortis, KBC et Belfius? 
Envisagez-vous d’établir un pourcentage minimum 
d’actifs que les banques belges devraient consacrer 
aux investissements dans l’économie réelle plutôt 
que dans des produits spéculatifs? 
 

van een portefeuille voor beursbeleggingen. Ze 
stellen voor om de banken strenger te reguleren, 
zodat de toekomst van onze economieën niet meer 
zou afhangen van het vertrouwen van de financiers.  
 
Bevestigt u de cijfers die ze naar voren schuiven? 
Zou u ons dat percentage kunnen meedelen voor 
ING België, BNP Paribas Fortis, KBC en Belfius? 
Overweegt u een minimumpercentage vast te stellen 
voor de activa die Belgische banken zouden moeten 
aanwenden voor investeringen in de reële economie 
in plaats van in speculatieve producten? 
 

15.02 Vincent Van Peteghem, ministre (en 

français): Fin 2022, les crédits aux ménages et aux 
entreprises représentaient un peu moins de 60 % du 
total de l’actif des banques belges. Le secret 
professionnel empêche la BNB de fournir des 
informations concernant des institutions 
individuelles.  
 
De plus, il convient de nuancer. Outre des prêts 
envers l’économie réelle, on retrouve dans les actifs 
composant le bilan des banques belges des prêts 
aux pouvoirs publics (moins de 5 % de l’actif) et des 
obligations émises par les pouvoirs publics ou des 
entreprises privées (moins de 10 %). Les banques 
belges disposent d’importantes réserves de cash (un 
peu plus de 15 %) que les banques pourraient 
mobiliser en cas de choc de liquidités.  
 
Le reste des actifs reflète notamment le recours à 
des produits financiers à des fins de gestion des 
risques, notamment du risque de taux d’intérêt. La 
faillite récente de la Silicon Valley Bank aux États-
Unis a démontré les conséquences d’une mauvaise 
gestion. Nos banques gèrent ce genre de risques de 
manière sérieuse. 
 
Depuis 2014, un régime spécifique à la Belgique a 
été mis en place, interdisant les activités de 
négociation pour compte propre (property trading) 
des banques et visant à assurer que les activités de 
négociation de trading ne soient permises qu’à 
certaines finalités.  
 
Ces activités autorisées le sont dans certaines 
limites: un maximum absolu de 15 % de l’actif est 
fixé. Ces limites ont été respectées depuis 
l’introduction de ce régime.  
 

15.02 Minister Vincent Van Peteghem (Frans): 

Eind 2022 vertegenwoordigden de kredieten aan 
gezinnen en bedrijven iets minder dan 60 % van de 
totale activa van de Belgische banken. Door het 
beroepsgeheim kan de Nationale Bank geen 
informatie verstrekken over individuele instellingen.  
 
 
Bovendien moet een en ander genuanceerd worden. 
Naast leningen aan de reële economie omvatten de 
activa van de Belgische banken ook leningen aan de 
overheid (minder dan 5 % van de activa) en door de 
overheid of privébedrijven uitgegeven obligaties 
(minder dan 10 %). De Belgische banken 
beschikken over aanzienlijke kasreserves (iets meer 
dan 15 %) die zij zouden kunnen aanspreken in 
geval van een liquiditeitscrisis.  
 
De rest van de activa weerspiegelt vooral het gebruik 
van financiële producten voor risicobeheer, met 
name het beheer van het renterisico. Het recente 
faillissement van de Silicon Valley Bank in de 
Verenigde Staten heeft aangetoond wat de gevolgen 
zijn van slecht beheer. Onze banken beheren 
dergelijke risico's op een ernstige manier. 
 
In 2014 werd er voor ons land een specifieke 
regeling ingevoerd, waarbij handelsactiviteiten voor 
eigen rekening van banken (property trading) 
verboden worden en handelsactiviteiten alleen voor 
bepaalde doeleinden worden toegestaan.  
 
 
Die toegestane activiteiten zijn begrensd: er geldt 
een absoluut maximum van 15 % van de activa. Die 
limieten werden sinds de invoering van de regeling 
steeds in acht genomen. 

 

15.03  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Il est encore 

heureux que les banques respectent les règles! Je 
demandais s'il ne fallait pas revoir ces exigences à 
la hausse, et exiger des banques qu'elles consacrent 
davantage de leur actif à des prêts. Pour certains 
ménages ou PME, il est très difficile d'obtenir des 
prêts. Les banques sont plus intéressées par le profit 
que par le fait d'améliorer la situation sociale et 
économique du pays. 

15.03  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Nog een 

geluk dat de banken zich aan de regels houden! Ik 
vroeg of de lat niet hoger gelegd moet worden en of 
banken niet verplicht moeten worden meer van hun 
activa in leningen te steken. Voor sommige gezinnen 
of kmo's is het erg moeilijk om leningen te verkrijgen. 
De banken zijn meer geïnteresseerd in winst dan in 
het verbeteren van de sociale en economische 
toestand van het land. 
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L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

16 Question de Marco Van Hees à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "BNP 
Paribas et les dérivés de Credit Suisse" 
(55035550C) 
 

16 Vraag van Marco Van Hees aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "BNP 
Paribas en de derivaten van Credit Suisse" 
(55035550C) 
 

16.01  Marco Van Hees (PVDA-PTB): De 

nombreuses banques ont cherché à se protéger 
d’une faillite du Credit Suisse en achetant des titres 
d’assurance. Cependant, BNP Paribas a été la seule 
à aller un cran plus loin, en informant ses clients 
qu’elle n’aurait plus accepté les produits dérivés de 
Credit Suisse comme contrepartie dans des 
transactions. 
 
Cette décision de BNP Paribas signifie-t-elle que 
cette banque est particulièrement exposée à ce 
genre d’obligations? Pouvez-vous donner une 
estimation de l’exposition de BNP Paribas Fortis aux 
produits dérivés du Credit Suisse? Quels sont les 
risques pour l’État belge, en tant qu'actionnaire de 
BNP Paribas? 
 

16.01  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Heel wat 

banken hebben geprobeerd zich tegen een 
faillissement van Credit Suisse te beschermen door 
effecten van verzekeringsmaatschappijen te kopen. 
BNP Paribas was echter de enige bank die een stap 
verder ging en haar cliënten meedeelde dat ze niet 
langer afgeleide producten van Credit Suisse als 
vergoeding bij transacties zou aanvaarden. 
 
Betekent die beslissing van BNP Paribas dat die 
bank bijzonder blootgesteld is aan dat soort van 
obligaties? Kunt u een schatting geven van de 
blootstelling van BNP Paribas aan afgeleide 
producten van Credit Suisse? Welke risico's loopt de 
Belgische Staat als aandeelhouder van BNP 
Paribas? 
 

16.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

français): Le secret professionnel auquel la BNB est 
sujette ne lui permet pas de fournir des informations 
concernant des institutions individuelles. Toutefois, 
les risques ne sont pas de nature à mettre en péril la 
stabilité d'un quelconque établissement. L'impact 
éventuel des expositions de BNP Paribas sur le 
Credit Suisse ne devrait donc pas présenter de 
risque particulier. 
 

16.02 Minister Vincent Van Peteghem (Frans): Het 

beroepsgeheim waaraan de NBB onderworpen is, 
staat haar niet toe informatie te verstrekken over 
individuele instellingen. De risico's zijn echter niet 
van dien aard dat ze de stabiliteit van om het even 
welke instelling in gevaar zouden brengen. De 
mogelijke gevolgen van de blootstelling van BNP 
Paribas aan Credit Suisse zouden dan ook geen 
bijzonder risico mogen inhouden. 
 

16.03  Marco Van Hees (PVDA-PTB): L'État belge 

est actionnaire de BNP Paribas. Dès lors que des 
fonds publics sont engagés dans le capital de cette 
banque, une transparence totale au regard de sa 
situation serait normale. Il ne me semble donc pas à 
propos d'invoquer ce secret. 
 

16.03  Marco Van Hees (PVDA-PTB): De Belgische 

Staat is aandeelhouder van BNP Paribas. 
Aangezien de overheid participeert in het kapitaal 
van deze bank, zou totale transparantie inzake de 
situatie van de bank maar normaal zijn. Het lijkt me 
dus niet gepast om zich te verschuilen achter het 
beroepsgeheim.  
 

L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

17 Question de Marco Van Hees à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "Les 
propriétés immobilières de contribuables belges 
aux Émirats arabes unis" (55035568C) 
 

17 Vraag van Marco Van Hees aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "Het 
vastgoed van Belgische belastingplichtigen in de 
Verenigde Arabische Emiraten" (55035568C) 
 

17.01  Marco Van Hees (PVDA-PTB): En 

février 2021, le fisc allemand a acquis les données 
de personnes physiques et sociétés ayant des actifs 
immobiliers à Dubaï. Les autorités allemandes ont 
proposé de mettre ces données à disposition des 
États concernés et le fisc français a donné suite à 
cette proposition.  
 

17.01  Marco Van Hees (PVDA-PTB): In februari 

2021 heeft de Duitse belastingadministratie de hand 
kunnen leggen op de gegevens van natuurlijke 
personen en vennootschappen met vastgoedactiva 
in Dubai. De Duitse overheid heeft voorgesteld die 
gegevens ter beschikking te stellen van de 
betrokken landen en de Franse 
belastingadministratie is op dat voorstel ingegaan.  



 10/05/2023 CRABV 55 COM 1079 
 

CHAMBRE-5E SESSION DE LA  55E LEGISLATURE 2022 2023 KAMER-5E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

22 

 
En mai 2022, plusieurs journaux ont publié des 
articles sur le sujet. Les administrations fiscales 
norvégienne et danoise disposeraient de données 
sur les possessions de leurs ressortissants. Selon 
De Tijd et Knack, 714 Belges détiendraient 
1 154 propriétés immobilières à Dubaï. D'après le 
porte-parole du SPF Finances, l’administration 
examinerait la liste, tandis que le 18 mai 2022, vous 
aviez répondu à la Chambre ne pas y avoir accès.  
 
 
Le fisc belge a-t-il reçu les données des Allemands? 
Le cas échéant, les a-t-il reçues directement des 
autorités allemandes ou via un autre intermédiaire? 
Pour les Belges, les constats sont-ils les mêmes que 
ceux des Danois et Norvégiens, à savoir qu'une 
fraction importante des contribuables concernés 
n'auraient pas déclaré leurs propriétés à Dubaï et 
que, pour certains, se poserait la question des 
moyens financiers de ces acquisitions? 
L'administration a-t-elle entamé des contrôles sur 
ces dossiers? Si oui, pour combien de cas? Si non, 
pourquoi? 
 

 
In mei 2022 hebben verschillende kranten artikelen 
aan dat onderwerp gewijd. De Noorse en Deense 
belastingadministraties zouden over gegevens over 
de bezittingen van hun onderdanen beschikken. 
Volgens De Tijd en Knack zouden er 714 Belgen 
1.154 vastgoedeigendommen in Dubai bezitten. 
Volgens de woordvoerder van de FOD Financiën 
zou de administratie de lijst bestuderen, terwijl u op 
18 mei 2022 de Kamer meegedeeld hebt dat u er 
geen toegang toe had.  
 
Heeft de Belgische fiscus de gegevens van de 
Duitsers ontvangen? Zo ja, heeft die administratie ze 
rechtstreeks van de Duitse overheid of via een 
andere tussenpersoon ontvangen? Zijn de 
bevindingen voor de Belgen dezelfde als die voor de 
Denen en de Noren, namelijk dat een aanzienlijk 
deel van de betrokken belastingplichtigen hun 
eigendommen in Dubai niet aangegeven zouden 
hebben en dat voor sommigen van hen de vraag rijst 
met welke financiële middelen ze die aankopen 
verwezenlijkt hebben? Is de administratie begonnen 
met het controleren van die dossiers? Zo ja, over 
hoeveel dossiers gaat het? Zo niet, waarom niet? 
 

17.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

français): L'administration belge a reçu les données 
via différentes sources de coopération 
internationale. Il est encore trop tôt pour répondre 
exhaustivement à la troisième question. Trente-
sept dossiers ont été constitués par l'ISI et un 
dossier a déjà été traité, mais sans résultat. Les 
autres dossiers en dehors des 37 dossiers précités 
ont été transférés à l'Administration générale de la 
Fiscalité qui prépare une action. En outre, des 
démarches ont été entreprises auprès de 
l'Administration générale de la Documentation 
patrimoniale afin de déterminer le revenu cadastral. 
Les dossiers à contrôler le seront le plus vite 
possible. 
 

17.02 Minister Vincent Van Peteghem (Frans): De 

Belgische administratie heeft de gegevens via 
verschillende bronnen verkregen in het kader van de 
internationale samenwerking. Het is nog te vroeg om 
een volledig antwoord op de derde vraag te kunnen 
geven. De BBI heeft 37 dossiers samengesteld en er 
werd één dossier behandeld, doch zonder resultaat. 
De andere dossiers buiten die 37 werden 
overgezonden aan de Algemene Administratie van 
de Fiscaliteit, die een actie voorbereidt. Daarnaast 
werden er demarches gedaan bij de Algemene 
Administratie van de Patrimoniumdocumentatie 
teneinde het kadastraal inkomen te bepalen. De 
controle van de dossiers die moeten worden 
gecontroleerd zal zo snel mogelijk plaatsvinden.  
 

17.03  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Vous dites "le 

plus vite possible", car manifestement, cela n'a pas 
été fait jusqu'ici. Par rapport à d'autres pays, nous 
sommes à la traîne. Le 18 mai 2022, vous m'aviez 
dit que l'administration n'avait pas accès à cette liste 
et, aujourd'hui, vous dites l'inverse. Pourquoi? Quoi 
qu'il en soit, cela avance, même si le chiffre de 
37 dossiers sur 714 me semble peu élevé. 
 

17.03  Marco Van Hees (PVDA-PTB): U zegt dat dat 

zo snel mogelijk zal gebeuren, want kennelijk is dat 
tot op heden nog niet gebeurd. Wij hinken achterop 
in vergelijking met andere landen. Op 18 mei 2022 
zei u me dat de administratie geen toegang had tot 
die lijst en vandaag zegt u het omgekeerde. Hoe 
komt dat? Hoe dan ook, er zit schot in de zaak, ook 
al gaat het maar over 37 dossiers op 714, wat me 
weinig lijkt.  
 

L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

18 Question de Marco Van Hees à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "La 
constitution de partie civile par le SPF Finances 
dans les affaires Dubaï Papers et Credit Suisse" 
(55035569C) 

18 Vraag van Marco Van Hees aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "De 
burgerlijkepartijstelling van de FOD Financiën in 
de Dubai Papers- en de Credit Suissezaak" 
(55035569C) 



CRABV 55 COM 1079 10/05/2023  

 

CHAMBRE-5E SESSION DE LA  55E LEGISLATURE 2022 2023 KAMER-5E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

23 

  

18.01  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Le 8 mars, 

alors que je vous demandais si votre département 
exigerait des dommages et intérêts pour l’affaire de 
fraude du Credit Suisse, vous me renvoyiez vers le 
ministre de la Justice. Or, le 4 février 2020, votre 
prédécesseur, Alexander De Croo, affirmait que son 
administration, en particulier l'ISI, avait proposé que 
le SPF Finances introduise une déclaration de 
personne lésée dans le dossier des Dubaï Papers et 
qu'un avocat soit désigné, notamment pour 
constituer une partie civile en cas d'instruction 
judiciaire.  
 
Quand la déclaration de personne lésée a-t-elle été 
déposée et quand la partie civile a-t-elle été 
constituée? Si ce ne fut pas le cas, pourquoi? 
 
 
Pour le Credit Suisse, l’ISI s'est-elle constitué partie 
civile? Si pas, pourquoi, alors que le département de 
l’Économie et des Finances français a obtenu des 
indemnités substantielles dans ce dossier? 
Enjoindrez-vous le SPF Finances de le faire? 
 

18.01  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Op 8 maart 

vroeg ik u of uw departement een schadevergoeding 
zou eisen in de fraudezaak rond Credit Suisse. U 
verwees me toen naar de minister van Justitie. Op 
4 februari 2020 verklaarde uw voorganger, 
Alexander De Croo, dat zijn administratie, en dan 
meer bepaald de BBI, voorgesteld had dat de 
FOD Financiën een verklaring van benadeelde 
persoon zou indienen in het Dubai Papersdossier en 
dat er een advocaat zou worden aangesteld, onder 
meer voor de burgerlijkepartijstelling in geval van 
een gerechtelijk onderzoek. 
 
Wanneer werd de verklaring van benadeelde 
persoon ingediend, en wanneer heeft men zich 
burgerlijke partij gesteld? Als dat niet gebeurd is, 
waarom dan niet? 
 
Heeft de BBI zich burgerlijke partij gesteld in de 
Credit Suissezaak? Zo niet, waarom niet? Het 
Franse departement Economie en Financiën heeft 
een aanzienlijke schadevergoeding verkregen in dit 
dossier. Zult u de FOD Financiën gelasten hier 
alsnog werk van te maken? 
 

18.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

français): La déclaration de personne lésée a été 
introduite le 20 février 2020. Il ne semble pas 
opportun de constituer la partie civile à ce stade du 
dossier judiciaire. L'administration fiscale a participé 
à des concertations una via. 
 
Nous privilégions la voie administrative pour certains 
dossiers. Pour les autres, l'administration fiscale 
peut introduire une action civile autonome pour 
récupérer les impôts non payés. Une telle démarche 
ne semble pas indiquée ici. Malgré les efforts de mon 
administration, les données initialement reçues par 
la Belgique étaient difficilement exploitables, mais le 
SPF Finances pourrait réclamer une indemnisation 
lors de la procédure judiciaire et sera prompt à se 
constituer partie civile au moment opportun, sans 
que je doive intervenir.  
 

18.02 Minister Vincent Van Peteghem (Frans): De 

verklaring van benadeelde persoon werd op 
20 februari 2020 ingediend. Het lijkt niet opportuun 
om in dit stadium van de gerechtelijke procedure zich 
burgerlijke partij te stellen. De belastingadministratie 
heeft aan het una-viaoverleg deelgenomen. 
 
Voor sommige dossiers geven we de voorkeur aan 
de administratieve weg. Voor de andere dossiers 
kan de belastingadministratie een autonome 
burgerlijke vordering instellen om onbetaalde 
belastingen terug te vorderen. Een dergelijke 
demarche is hier niet aangewezen. Ondanks de 
inspanningen van mijn administratie konden de 
gegevens die België aanvankelijk ontvangen had 
moeilijk gebruikt worden, maar de FOD Financiën 
zou tijdens de gerechtelijke procedure 
schadevergoeding kunnen eisen en zal zich te 
gepasten tijde snel burgerlijke partij stellen, zonder 
dat ik moet ingrijpen. 
 

18.03  Marco Van Hees (PVDA-PTB): On constate 

dans ces dossiers une lenteur et un manque de 
volontarisme du fisc. Les autres pays semblent 
avancer plus vite et obtenir des résultats.  
 

18.03  Marco Van Hees (PVDA-PTB): We stellen 

vast dat de belastingadministratie in dergelijke 
dossiers schoorvoetend te werk gaat en blijk geeft 
van een gebrek aan voluntarisme. De andere landen 
lijken sneller te handelen en resultaten te boeken. 
 

L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

19 Question de Marco Van Hees à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "Les 
contribuables belges visés par les Pandora 
Papers" (55035570C) 

19 Vraag van Marco Van Hees aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "De 
Belgische belastingplichtigen die in de Pandora 
Papers geïdentificeerd werden" (55035570C) 
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19.01  Marco Van Hees (PVDA-PTB): En 2022, l'ISI 

aurait entamé l'exploitation des dossiers des 
contribuables belges identifiés dans les 
Pandora Papers, qu'ils soient cités dans la presse ou 
repris dans la base de données publique du 
Consortium international des journalistes 
d'investigation (ICIJ). 
 
 
Confirmez-vous que l'ISI a entamé l'exploitation des 
dossiers? Combien sont-ils constitués? Si non, 
pourquoi? 
 

19.01  Marco Van Hees (PVDA-PTB): In 2022 zou 

de BBI begonnen zijn met het onderzoek van de 
dossiers van de Belgische belastingplichtigen wier 
namen opgedoken zijn in de Panama Papers, 
ongeacht of die namen onthuld werden in de pers 
dan wel of ze voorkomen in de databank van het 
International Consortium of Investigative Journalists 
(ICIJ). 
 
Bevestigt u dat de BBI begonnen is met het 
onderzoek van de dossiers? Hoeveel zijn er al 
samengesteld? Zo niet, waarom niet? 
 

19.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

français): L'ISI a constitué 126 dossiers sur la base 
des Pandora Papers. 
 

19.02 Minister Vincent Van Peteghem (Frans): De 

BBI heeft 126 dossiers samengesteld op basis van 
de Pandora Papers.  
 

L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

20 Question de Wouter Vermeersch à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur 
"L'imposition des revenus issus du fonds de 
transition pour agriculteurs" (55035680C) 
 

20 Vraag van Wouter Vermeersch aan Vincent 

Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "De 
belastbaarheid van de inkomsten uit het 
transitiefonds voor landbouwers" (55035680C) 
 

20.01 Wouter Vermeersch (VB): Les bonus 

régionaux octroyés à des indépendants, comme le 
JobbonusPLUS flamand, sont considérés par 
l’autorité fédérale comme des revenus 
professionnels et sont donc taxés. Ce qui est donné 
par une autorité est repris par une autre pour être 
englouti dans les caisses sans fonds de l’État 
fédéral. Pour le bonus à l’emploi attribué par la 
Région flamande à certains travailleurs, en 
revanche, le pouvoir fédéral a instauré une 
exonération fiscale. 
 
Le gouvernement flamand a récemment atteint un 
accord sur l’azote. Pour réduire le cheptel, les 
éleveurs sont incités financièrement à se réorienter 
vers les cultures arables et la gestion naturelle. Un 
fonds de transition est prévu à cet effet. Les 
subventions provenant de ce fonds seront-elles 
taxées ou une exonération fiscale sera-t-elle 
instaurée? 
 

20.01  Wouter Vermeersch (VB): Gewestelijke 

bonussen aan zelfstandigen, zoals de Vlaamse 
JobbonusPLUS, worden door de federale overheid 
beschouwd als beroepsinkomsten en worden dus 
belast. Wat de ene overheid geeft, laat de andere 
overheid verdwijnen in de bodemloze federale 
staatskas. Voor de jobbonus die het Vlaams Gewest 
aan bepaalde werknemers toekent, heeft het 
federale niveau wel een belastingvrijstelling 
ingevoerd.  
 
 
Onlangs heeft de Vlaamse regering een 
stikstofakkoord bereikt. Om de veestapel te 
verkleinen, worden boeren financieel aangemoedigd 
om over te stappen op akkerbouw en natuurbeheer. 
Daarvoor wordt voorzien in een transitiefonds. Zullen 
de toelagen uit dit fonds worden belast of wordt er 
een belastingvrijstelling voor ingevoerd? 

 

20.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): On ne sait pas encore exactement 
quelles indemnités seront versées dans le cadre du 
fonds de transition ni à quel traitement fiscal elles 
seraient soumises sur la base de la législation en la 
matière. Si la Région flamande demande une 
dérogation à l'échelon fédéral, le gouvernement 
examinera cette demande et en discutera.  
 

20.02 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): Het is nog niet duidelijk welke 
tegemoetkomingen zullen worden uitgekeerd uit het 
transitiefonds en evenmin wat de fiscale 
behandeling ervan zou zijn op basis van de fiscale 
wetgeving. Wanneer het Vlaams Gewest de federale 
overheid om een afwijkende regeling zal vragen, 
zullen wij dat onderzoeken en bespreken binnen de 
regering. 

 

20.03  Wouter Vermeersch (VB): Je pensais que le 

cd&v était un parti qui défend les intérêts des 
agriculteurs. Et que le ministre garantirait qu'aucun 

20.03  Wouter Vermeersch (VB): Ik dacht dat cd&v 

een partij was die opkwam voor de boeren. Ik dacht 
dat de minister zich sterk zou maken dat er geen 
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impôt ne serait prélevé sur les indemnités provenant 
du fonds de transition. Ce n'est pas le discours que 
nous entendons aujourd'hui. Si la ministre flamande, 
Mme Demir, parvient à imposer sa volonté 
écologiste-extrémiste, des centaines d'entreprises 
agricoles sombreront dans les difficultés. Un soutien 
financier sera dès lors indispensable. Ne laissez pas 
les fermiers mourir d'asphyxie!  
 

belastingen zouden worden geheven op de 
uitkeringen uit het transitiefonds. Dat is niet wat wij 
vandaag horen. Als Vlaams minister Demir haar 
groen-extremistische zin krijgt, dan komen 
honderden landbouwbedrijven in de problemen. 
Financiële steun zal dus noodzakelijk zijn. Laat de 
boeren niet stikken! 
 

L'incident est clos. 
 
La présidente: Les questions nos 55035736C, 
55035738, 55035738C et 55035741C de M. Bayet 
sont reportées. 
 

Het incident is gesloten. 
 
De voorzitster: De vragen nrs. 55035736C, 
55035738, 55035738C en 55035741C van de 
heer Bayet worden uitgesteld. 
 

21 Questions jointes de 

- Hugues Bayet à Vincent Van Peteghem (VPM 
Finances, Coordination lutte contre la fraude et 
Loterie Nationale) sur "L’échec des discussions 
au G20 sur la taxe GAFA" (55035737C) 
- Marco Van Hees à Vincent Van Peteghem (VPM 
Finances, Coordination lutte contre la fraude et 
Loterie Nationale) sur "Le pilier 1 de l'accord 
mondial sur la fiscalité des multinationales" 
(55036131C) 
 

21 Samengevoegde vragen van 

- Hugues Bayet aan Vincent Van Peteghem (VEM 
Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "De mislukte gesprekken 
over de GAFA-taks op de bijeenkomst van de 
G20" (55035737C) 
- Marco Van Hees aan Vincent Van Peteghem 
(VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "Pijler 1 van het 
wereldwijde akkoord over een belasting voor 
multinationals" (55036131C) 

 

21.01  Marco Van Hees (PVDA-PTB): L’accord 

mondial sur la fiscalité des multinationales comprend 
deux piliers: le pilier 1, qui vise une meilleure 
répartition de l'imposition des multinationales en 
fonction des pays où elles exercent une activité, et 
le pilier 2, qui fixe un taux d’imposition minimale de 
15 %. 
 
Le conclave budgétaire et votre projet de réforme 
fiscale prennent en considération un rendement 
budgétaire du pilier 2, mais pas du pilier 1. Or une 
récente étude réalisée par l’École économique de 
Paris pour l’Observatoire européen de la fiscalité 
chiffre son rendement annuel à 116,4 millions 
d’euros. 
 
Votre administration peut-elle confirmer ce 
rendement? Pourquoi le pilier 1 ne figure-t-il ni dans 
votre projet de réforme ni dans les décisions du 
conclave budgétaire? 
 
Le tableau budgétaire pluriannuel présenté par la 
Vivaldi en 2020 mentionnait une digitaxe pour 
100 millions d’euros en 2023 et 2024. Considérez-
vous que cela correspond au pilier 1? Confirmez-
vous l'entrée en vigueur du pilier 1 en 2024, comme 
prévu par l'OCDE? Si vous assimilez pilier 1 et 
digitaxe, une éventuelle entrée en vigueur au plus tôt 
en 2024 marquerait un non-respect de l’accord de 
gouvernement. D’autres pays appliquent une 
digitaxe depuis plusieurs années. 
 

21.01  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Het 

wereldwijde akkoord over de belasting van 
multinationals omvat twee pijlers: pijler 1, die een 
betere verdeling van de belasting van multinationals 
beoogt afhankelijk van de landen waar zij een 
activiteit uitoefenen, en pijler 2, waarin een 
minimumbelastingtarief van 15 % vastgelegd wordt. 
 
In het begrotingsconclaaf en uw ontwerp van fiscale 
hervorming wordt er rekening gehouden met een 
budgettaire opbrengst van pijler 2, maar niet van 
pijler 1. In een recente studie van de Paris School of 
Economics voor het EU Tax Observatory wordt de 
jaarlijkse opbrengst ervan geraamd op 116,4 miljoen 
euro. 
 
Kan uw administratie die opbrengst bevestigen? 
Waarom komt de eerste pijler niet voor in uw ontwerp 
of in de beslissingen van het begrotingsconclaaf? 
 
 
In de meerjarenbegrotingstabel die de 
vivaldiregering in 2020 voorstelde, was er sprake 
van een digitaks die 100 miljoen euro zou opleveren 
in 2023 en 2024. Komt dat volgens u overeen met 
pijler 1? Kunt u bevestigen dat pijler 1 in 2024 in 
werking zal treden, zoals voorzien door de OESO? 
Als u pijler 1 gelijkstelt aan de digitaks, dan zou een 
eventuele inwerkingtreding die ten vroegste zou 
plaatsvinden in 2024 een schending inhouden van 
het regeerakkoord. In andere landen is er al 
jarenlang een digitaks in voege. 
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21.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

français): Les négociations concernant une taxe sont 
toujours en cours. L’OCDE façonne un tel impôt 
dans ce qu’elle appelle le pilier 1, qui vise à 
introduire de nouvelles règles afin d’appréhender les 
revenus générés à distance par les entreprises. Ce 
pilier 1 vise les entreprises fortement digitalisées 
(GAFA) mais tend aussi à instaurer un cadre fiscal 
équitable en phase avec la transformation 
numérique de l’économie.  
 
L’OCDE a annoncé, en 2022, qu’elle aspirait à 
soumettre un traité multilatéral pour signature aux 
pays participants au début de 2023. Si ceci n'aboutit 
pas, la Belgique ne s’est engagée que jusqu’à la fin 
de 2023 à ne pas introduire unilatéralement une taxe 
sur le numérique. Cet engagement a été pris pour 
donner toutes leurs chances aux négociations du 
pilier 1 au niveau de l’OCDE. Rien n’empêche la 
Belgique d’adopter une position constructive au 
niveau européen, et si nécessaire au niveau 
national, afin de parvenir à un consensus en vue de 
la mise en place d’une taxe sur le numérique à partir 
de 2024.  
 
Il est encore trop tôt pour discuter de ce à quoi 
devrait ressembler une telle taxe au niveau 
européen ou national. 
 

21.02 Minister Vincent Van Peteghem (Frans): De 

onderhandelingen over een belasting zijn nog altijd 
gaande. De OESO geeft zo een belasting vorm in 
wat ze Pijler 1 noemt, die ertoe strekt nieuwe regels 
in te voeren om de inkomsten die bedrijven op 
afstand genereren te kunnen belasten. Pijler 1 
beoogt sterk gedigitaliseerde ondernemingen 
(GAFA), maar is er ook op gericht een billijk 
belastingkader in te voeren dat afgestemd is op de 
digitalisering van de economie.  
 
De OESO heeft in 2022 aangekondigd dat ze de 
deelnemende landen begin 2023 een multilateraal 
verdrag ter ondertekening wilde voorleggen. Bij 
ontstentenis van een akkoord heeft België zich er tot 
eind 2023 toe verbonden om niet unilateraal een 
digitaks in te voeren. Die verbintenis werd 
aangegaan om de onderhandelingen over Pijler 1 op 
het niveau van de OESO alle kansen te geven. Niets 
weerhoudt België ervan een constructief standpunt 
in te nemen op het Europese niveau, en zo nodig op 
internationaal niveau, om een consensus te bereiken 
met het oog gericht op de invoering van een digitaks 
vanaf 2024. 
 
Het is nog te vroeg om te bespreken hoe zo een taks 
op Europees of nationaal niveau eruit zou moeten 
zien.  
 

21.03  Marco Van Hees (PVDA-PTB): L'accord de 

gouvernement dit que si ce n'est pas fait en 2023 au 
niveau international, le gouvernement belge 
introduira cette digitaxe au niveau de la législation 
nationale. Mais vous déclarez que vous allez 
attendre 2024, année électorale! Si vous attendez le 
dernier moment, il ne sera plus possible de 
l'instaurer. 
 

21.03  Marco Van Hees (PVDA-PTB): In het 

regeerakkoord staat dat als dat in 2023 niet gebeurd 
is op internationaal niveau, de Belgische regering de 
digitaks in de nationale wetgeving zal invoeren. U 
verklaart echter dat u tot 2024 – een verkiezingsjaar! 
– zult wachten. Als u tot de laatste tel wacht, zal het 
niet meer mogelijk zijn om de taks in te voeren. 
 

L'incident est clos. 
 
La présidente: Les questions nos 55035742C de 
M. Leysen et 55035816C de Mme Merckx sont 
transformées en questions écrites. La question 
n° 55035740C de Mme Thémont est reportée. 
 

Het incident is gesloten. 
 
De voorzitster: De vragen nrs. 55035742C van de 
heer Leysen en 55035816C van mevrouw Merckx 
worden omgezet in schriftelijke vragen. De vraag 
nr. 55035740C van mevrouw Thémont wordt 
uitgesteld. 
 

22 Question de Benoît Piedboeuf à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "Les 
accises sur les sachets de nicotine" (55035852C) 
 

22 Vraag van Benoît Piedboeuf aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "De 
accijnzen op nicotinezakjes" (55035852C) 
 

22.01  Benoît Piedboeuf (MR): Le 24 mars, un 

arrêté royal a interdit la mise sur le marché de 
sachets de nicotine à partir du 1er juillet 2023. La 
vente de sachets de nicotine ne sera donc plus 
possible dès le 1er octobre. Dans de nombreux pays 
de l’UE, les sachets de nicotine font partie de la 
politique antitabac et des droits d’accises sont 
perçus. Les sachets sont taxés au poids ou, au 
Danemark, en fonction du taux de nicotine. Le droit 

22.01  Benoît Piedboeuf (MR): Op 24 maart werd 

het in de handel brengen van nicotinezakjes vanaf 
1 juli 2023 bij koninklijk besluit verboden. De verkoop 
van nicotinezakjes zal dus vanaf 1 oktober niet 
langer mogelijk zijn. In heel wat EU-landen maken 
nicotinezakjes deel uit van het antirookbeleid en 
worden er accijnzen op geheven. De accijns op de 
zakjes wordt op basis van het gewicht berekend, of 
in Denemarken op basis van het nicotinegehalte. Als 
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d’accise italien pourrait ainsi rapporter à la Belgique 
plus de 25 millions d'euros par an. L’interdiction de 
vente peut être vue comme une occasion manquée 
de générer des recettes. Le gouvernement veut 
lever des droits d’accises sur les alternatives au 
tabac dès 2024 et générer 200 millions d’euros de 
recettes. 
 
 
Que pensez-vous de l’interdiction de la vente de 
sachets de nicotine et du fait qu’un droit d’accise 
générerait plus de revenus? Comment concilier 
l'interdiction belge avec la révision de la directive 
européenne sur les accises, qui créera une 
catégorie distincte pour les sachets de nicotine? 
Quelle est votre vision du droit d’accise sur les 
alternatives au tabac dès 2024? Allez-vous les taxer 
comme les produits de vapotage? Combien de 
recettes d’accise le gouvernement a-t-il l’intention de 
générer sur la vente de produits de vapotage? Que 
pensez-vous de la compensation de la perte de 
recettes sur les produits du tabac par celles venant 
d'alternatives moins nocives? 
 

de Italiaanse accijnsheffing in België zou worden 
toegepast, zou dat ons land meer dan 
25 miljoen euro per jaar kunnen opleveren. Het 
verkoopverbod kan gezien worden als een gemiste 
kans om ontvangsten te genereren. De regering wil 
vanaf 2024 accijnzen heffen op alternatieve 
tabaksproducten en daar 200 miljoen euro aan 
ontvangsten uit putten. 
 
Wat vindt u van het verbod op de verkoop van 
nicotinezakjes en van het feit dat een accijnsheffing 
op die zakjes meer ontvangsten zou opleveren? Hoe 
kan het Belgische verbod verzoend worden met de 
herziening van de Europese richtlijn op accijnzen, 
waarin er een aparte categorie voor nicotinezakjes 
gecreëerd zal worden? Hoe ziet u de accijnsheffing 
op alternatieve tabaksproducten vanaf 2024? Zult u 
die producten belasten zoals vapes? Hoeveel 
accijnsopbrengsten wil de regering uit de verkoop 
van vapes halen? Wat denkt u van het compenseren 
van het verlies aan ontvangsten op tabaksproducten 
door opbrengsten uit minder schadelijke 
alternatieven? 
 

22.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

français): La décision d'interdire la vente de sachets 
de nicotine a été prise pour la santé publique. Si un 
produit est interdit, nous n'en tirerons aucune 
recette. L'existence d'une catégorie dans une 
directive européenne n'empêche pas un État 
membre de prendre des mesures. Mon 
administration prépare un avant-projet de loi sur la 
taxation de nouveaux produits du tabac et des e-
liquides.  
 

22.02 Minister Vincent Van Peteghem (Frans): Het 

verbod op de verkoop van nicotinezakjes werd 
uitgevaardigd in het belang van de volksgezondheid. 
Wij beuren geen ontvangsten van verboden 
producten. Het bestaan van een bepaalde categorie 
in een Europese richtlijn belet de lidstaten niet om 
maatregelen te nemen. Mijn administratie werkt aan 
een voorontwerp van wet over het belasten van 
nieuwe tabaksproducten en e-vloeistoffen. 
 

22.03  Benoît Piedboeuf (MR): J'attends avec 

impatience le projet de loi. Avec notre niveau de 
taxation, nous produisons parfois des accises qui 
font perdre de l'argent.  
 

22.03  Benoît Piedboeuf (MR): Ik kijk met ongeduld 

uit naar het wetsontwerp. Met ons belastingpeil 
leggen we soms accijnzen op die meer kosten dan 
ze opbrengen. 
 

L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

23 Question de Benoît Piedboeuf à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "La 
localisation de l'Administration générale des 
Douanes et Accises en province de Luxembourg" 
(55035865C) 
 

23 Vraag van Benoît Piedboeuf aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "De 
locatie van de Algemene Administratie van de 
Douane en Accijnzen in de provincie Luxemburg" 
(55035865C) 
 

23.01  Benoît Piedboeuf (MR): Pour des raisons 

peu claires, l'administrateur général des Douanes et 
Accises a décidé de rassembler l'ensemble de ses 
effectifs de la province de Luxembourg au centre de 
la province alors que l'activité des douanes se 
déroule principalement dans le sud de la province. 
Cet éloignement suppose dès lors une augmentation 
des coûts de déplacement. Il en résulterait une plus 
grande difficulté de fonctionnement et un 
ralentissement de l'activité économique, de la chaîne 
logistique de la province.  

23.01  Benoît Piedboeuf (MR): Om onduidelijke 

redenen heeft de administrateur-generaal van 
Douane en Accijnzen beslist al zijn personeelsleden 
in de provincie Luxemburg in het centrum van de 
provincie samen te brengen, terwijl de 
douanediensten voornamelijk in het zuiden van de 
provincie actief zijn. Door de afstand zullen de 
verplaatsingskosten dus stijgen. Dit zou de werking 
bemoeilijken en de economische activiteit van de 
logistieke keten in de provincie vertragen.  
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Pourriez-vous me dire où en est ce dossier? Quels 
sont les avancements? Y a-t-il eu une étude réalisée 
pour délocaliser l'administration des Douanes? Si 
oui, pourriez-vous nous la transmettre? 
 

 
Kunt u me een stand van zaken over dit dossier 
geven? Welke vooruitgang werd er geboekt? Werd 
er een studie uitgevoerd met het oog gericht op de 
verhuizing van de administratie der Douane en 
Accijnzen? Zo ja, kunt u die ons bezorgen? 
 

23.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

français): Cette décision de relocaliser les services 
de l'Administration générale des Douanes et Accises 
a été prise dès 2018 pour des raisons objectives. 
L'évolution de la situation du personnel (départs, 
pensions, mobilité), des mesures d'économie et 
d'optimisation ne permettent plus de maintenir de 
multiples résidences administratives dans cette 
province. Par exemple, en province de Liège, tous 
les services ont été regroupés à l'aéroport de Bierset 
ou bien dans la Tour des Finances de Liège.  
 
 
Si l'activité douanière est majoritairement remplie 
dans l'arrondissement d'Arlon, ce n'est plus le cas 
pour les autres activités de l'administration. Après 
analyse, il apparaît que la répartition des 
autorisations par arrondissement de la province est 
uniforme. De plus, la localisation actuelle des 
services entraîne une absence de contrôles dans la 
région de Bouillon, alors qu'une relocalisation 
permettra un rayonnement plus équilibré sur tout le 
territoire provincial. 
 
Sur le plan logistique, le bâtiment à Arlon est arrivé 
en fin de bail et les services n'y sont maintenus que 
via une reconduction tacite. Le bâtiment actuel ne 
répond pas aux besoins des activités propres de 
cette administration; une solution pérenne devait 
donc être trouvée. L'existence d'un bâtiment 
appartenant à l'État et localisé à Libramont 
représentait une opportunité avec certaines 
adaptations et aménagements. Ces derniers ont été 
pris en compte par la Régie des Bâtiments afin 
d'offrir au personnel de l'Administration générale des 
conditions de travail optimales.  
 

23.02 Minister Vincent Van Peteghem (Frans): De 

beslissing om de diensten van de Algemene 
Administratie der Douane en Accijnzen te verhuizen 
werd in 2018 om objectieve redenen genomen. In 
het licht van de evolutie van de personeelssituatie 
(uitstroom, pensioenen, mobiliteit), laten de 
bezuinigings- en optimaliseringsmaatregelen niet 
langer toe meerdere administratieve standplaatsen 
in deze provincie te behouden. Zo werden in de 
provincie Luik alle diensten gegroepeerd op de 
luchthaven in Bierset of in de Tour des Finances in 
Luik.  
 
Terwijl de douaneactiviteit hoofdzakelijk in het 
arrondissement Aarlen uitgeoefend wordt, is dat niet 
langer het geval voor de andere activiteiten van de 
administratie. Na analyse blijkt dat de verdeling van 
de vergunningen per arrondissement van de 
provincie gelijklopend is. Bovendien leidt de huidige 
locatie van de diensten tot een gebrek aan controles 
in de regio Bouillon, terwijl een verhuizing een 
evenwichtiger spreiding over het hele grondgebied 
van de provincie mogelijk maakt. 
 
Wat de logistiek betreft, is het huurcontract van het 
gebouw in Aarlen afgelopen en worden de diensten 
er enkel via een stilzwijgende verlenging 
gehandhaafd. Het huidige gebouw voldoet niet aan 
de behoeften van de eigen activiteiten van deze 
administratie. Er moest dus een duurzame oplossing 
gevonden worden. De aanwezigheid van een 
overheidsgebouw in Libramont bood een 
mogelijkheid, mits er bepaalde aanpassingen en 
verbouwingen uitgevoerd zouden worden. De Regie 
der Gebouwen heeft daarmee rekening gehouden 
om het personeel van de Algemene Administratie 
optimale werkomstandigheden aan te kunnen 
bieden. 
 

Enfin, les contrôles douaniers ne seront en rien 
ralentis, bien au contraire. Non seulement les 
solutions qui ont été offertes aux opérateurs, mais 
également le panel de simplification auquel ils ont 
accès, leur permettent d'optimiser les flux. De plus, 
des solutions ont été prévues pour que les services 
de l'Administration générale des Douanes et Accises 
puissent, si nécessaire, avoir accès à tous les 
bâtiments administratifs du SPF Finances, y compris 
au futur bâtiment d'Arlon, afin d'optimiser les 
distances et les temps de déplacement. 
 

Dit zal helemaal geen impact hebben op de tijd die 
nodig is voor de douanediensten om de controles te 
gaan uitvoeren, wel integendeel. Dankzij de 
oplossingen die aan de operatoren worden geboden 
en de waaier van vereenvoudigingsmogelijkheden 
waarvan ze gebruik kunnen maken, kunnen ze een 
en ander optimaliseren. Bovendien werden er 
oplossingen uitgewerkt opdat de diensten van de 
Algemene Administratie der Douane en Accijnzen 
indien nodig toegang hebben tot alle administratieve 
gebouwen van de FOD Financiën, ook tot het 
toekomstige gebouw in Aarlen, teneinde de 
afstanden en de reistijden te optimaliseren. 
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23.03  Benoît Piedboeuf (MR): Votre réponse 

repose sur une certaine logique. Si Arlon va y trouver 
à redire, une localisation centrale a une pertinence 
par rapport aux interventions – vous avez cité 
Bouillon. Je prends donc acte de votre réponse.  
 

23.03  Benoît Piedboeuf (MR): Uw antwoord stoelt 

op een zekere logica. Uiteraard zullen de mensen in 
Aarlen daar kritiek op hebben, maar een centrale 
locatie kan relevant zijn op het stuk van de 
interventies – u hebt verwezen naar Bouillon. Ik 
neem dan ook akte van uw antwoord.  
 

L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

24 Question de Sander Loones à Alexia Bertrand 

(Budget et Protection des consommateurs) sur 
"Les recettes provenant de la taxe sur les billets 
d'avion" (55035889C) 
 

24 Vraag van Sander Loones aan Alexia Bertrand 

(Begroting en Consumentenbescherming) over 
"De opbrengst van de vliegtuigtaks" (55035889C) 
 

24.01 Sander Loones (N-VA): Les recettes 

provenant de la taxe sur les billets d'avion ont été 
estimées à 30 millions d'euros en 2022 et à 
40 millions d'euros en 2023. Selon les médias, les 
montants effectivement perçus sont bien inférieurs. 
 
Le ministre peut-il communiquer les montants 
exacts? Comment la perte de recettes sera-t-elle 
compensée? La taxe sur les billets d'avion sera-t-elle 
augmentée? Quel montant a été pris en charge par 
les compagnies aériennes elles-mêmes? 
 

24.01  Sander Loones (N-VA): De inkomsten uit de 

vliegtaks werden begroot op 30 miljoen euro in 2022 
en 40 miljoen euro in 2023. Volgens de media liggen 
de werkelijk geïnde bedragen veel lager. 
 
 
Kan de minister de juiste bedragen geven? Hoe 
worden de minderinkomsten gecompenseerd? 
Wordt de vliegtaks verhoogd? Welk bedrag hebben 
de vliegtuigmaatschappijen zelf gedragen? 

 

24.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): Les recettes s'élevaient à 20,5 millions 
d'euros en 2022. Pour 2023, une estimation de 
31,7 millions d'euros a été incluse dans le rapport du 
Comité de monitoring. Une augmentation de la taxe 
n'est pas à l'ordre du jour. 
 

24.02 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): De opbrengst bedroeg 20,5 miljoen 
euro in 2022. Voor 2023 is een raming van 
31,7 miljoen euro opgenomen in het rapport van het 
Monitoringscomité. Een verhoging van de taks ligt 
niet op tafel. 

 
L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

25 Question de Marco Van Hees à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "Le 
récent arrêt de la Cour de cassation sur les délais 
d’imposition" (55036053C) 
 

25 Vraag van Marco Van Hees aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "Het 
recente arrest van het Hof van Cassatie met 
betrekking tot de aanslagtermijnen" (55036053C) 
 

25.01  Marco Van Hees (PVDA-PTB): 

L’administration fiscale a trois ans pour vérifier une 
déclaration fiscale et peut remonter jusqu'à sept ans 
en cas de fraude et imposer tous les revenus non 
déclarés durant cette période.  
 
 
Depuis un arrêt de la Cour de cassation de 
mars 2023, le fisc ne peut taxer dans le délai de sept 
ans que les revenus non déclarés qui ont fait l’objet 
d’une fraude prouvée. 
 
 
Il devra prouver séparément la fraude pour chaque 
élément de revenu hors du délai de trois ans, sans 
quoi, il ne peut pas les inclure dans son 
redressement. 
 
Vous avez prolongé de sept à dix ans le délai en cas 

25.01  Marco Van Hees (PVDA-PTB): De 

belastingadministratie heeft drie jaar de tijd om een 
belastingaangifte te controleren en kan in geval van 
fraude tot zeven jaar in de tijd teruggaan en alle 
inkomsten die gedurende die periode niet 
aangegeven werden, belasten.  
 
In maart 2023 heeft het Hof van Cassatie een arrest 
uitgevaardigd waardoor de fiscus voor die periode 
van zeven jaar enkel de niet-aangegeven inkomsten 
waarvoor bewezen is dat er sprake was van fraude 
kan belasten.  
 
De fiscus zal voor elk inkomstenbestanddeel buiten 
de termijn van drie jaar afzonderlijk moeten bewijzen 
dat er sprake is van fraude, want anders mogen ze 
niet opgenomen worden in de aangepaste aanslag. 
 
U hebt de termijn in geval van fraude verlengd van 
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de fraude mais cette jurisprudence limitera les effets 
de cette prolongation. Légiférerez-vous pour la 
contrecarrer? 
 

zeven tot tien jaar, maar de voormelde jurisprudentie 
zal de effecten van die verlenging beperken. Zult u 
wetgeving uitvaardigen om die jurisprudentie te 
doorkruisen?  
 

25.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

français): La Cour de cassation revient sur sa 
jurisprudence antérieure. Mon administration 
analyse l'arrêt. Mais la Cour n'a statué que sur les 
éléments fiscaux pour lesquels aucune fraude n'était 
invoquée. En cas d'imposition comportant des 
éléments avec et sans fraude, elle peut être 
maintenue pour la fraude. Il serait inacceptable de 
laisser impunie une fraude avérée. 
 
 
 
Enfin, la récente réforme de la prescription fiscale a 
clarifié les cas où invoquer un délai prolongé.  
 

25.02 Minister Vincent Van Peteghem (Frans): Het 

Hof van Cassatie komt terug op zijn vroegere 
jurisprudentie. Mijn administratie analyseert het 
arrest. Het Hof heeft evenwel enkel een uitspraak 
gedaan over de fiscale elementen waarvoor er geen 
fraude aangevoerd werd. In geval van een aanslag 
waarbij er elementen met en zonder fraude zijn, 
kunnen de elementen waarvoor er fraude 
vastgesteld werd alsnog belast worden. Het zou 
onaanvaardbaar zijn dat vastgestelde fraude 
onbestraft zou blijven. 
 
Tot slot werden de gevallen waarin er verzocht kan 
worden om een verlenging van de termijn 
verduidelijkt in het kader van de recente hervorming 
van de fiscale verjaringstermijn.  
 

25.03  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Nous 

attendrons l'analyse demandée à l'administration.  
 

25.03  Marco Van Hees (PVDA-PTB): We zullen de 

aan de administratie gevraagde analyse afwachten. 
 

L'incident est clos. 
 
La présidente: La question n° 55036113C de 
M. Loones est supprimée. La question 
n° 55036127C de M. Ben Achour est transformée en 
question écrite. 
 

Het incident is gesloten. 
 
De voorzitster: De vraag nr. 55036113C van de 
heer Loones vervalt. Vraag nr. 55036127C van de 
heer Ben Achour wordt omgezet in een schriftelijke 
vraag. 
 

26 Question de Marco Van Hees à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur 
"L'évolution du personnel des administrations 
opérationnelles du SPF Finances" (55036132C) 
 

26 Vraag van Marco Van Hees aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "De 
evolutie van het personeelsbestand van de 
operationele administraties van de 
FOD Financiën" (55036132C) 
 

26.01  Marco Van Hees (PVDA-PTB): L'analyse des 

moyens en personnel du SPF Finances pour la 
période 2016 à 2022 est inquiétante. 
 
Pour l'ISI, le niveau fin 2022 est presque identique à 
celui de fin 2016, tout en restant inférieur de près de 
90 agents à ses besoins, alors que de nouvelles 
missions lui sont confiées. 
 
Pour les douanes et accises, à partir de 2019, la 
chute est constante, avec une perte de 87 agents 
surtout dans les services de contrôle, alors qu’on 
connaît les graves problèmes au port d’Anvers, par 
exemple.  
 
Quant à l'Administration générale de la Fiscalité, la 
chute est continue de 2016 à 2022, avec une perte 
de 900 agents, soit 11 %, concentrés dans le 
contrôle des entreprises dont le nombre explose 
pourtant. La Cour des comptes pointe les effets 
négatifs de ce manque de personnel, dont la rupture 

26.01  Marco Van Hees (PVDA-PTB): De analyse 

van het personeelsbestand van de FOD Financiën 
voor de periode 2016 tot 2022 is zorgwekkend. 
 
Voor de BBI is het niveau van eind 2022 bijna gelijk 
aan dat van eind 2016: de dienst heeft nog steeds 
90 ambtenaren te kort om aan zijn noden te voldoen, 
terwijl hij met nieuwe opdrachten belast werd. 
 
Douane en Accijnzen heeft sinds 2019 te kampen 
met een stelselmatige achteruitgang, met een verlies 
van 87 ambtenaren, vooral bij de controlediensten, 
ook al zijn er bijvoorbeeld de welbekende ernstige 
problemen in de Antwerpse haven. 
 
Bij Fiscaliteit was er tussen 2016 en 2022 sprake van 
een permanente daling: 900 ambtenaren minder, 
wat overeenkomt met 11 %, vooral bij de controle 
van de ondernemingen, die nochtans fors in aantal 
toenemen. Het Rekenhof wijst op de nefaste 
effecten van dat personeelstekort, waaronder de 
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d’égalité de traitement entre contribuables.  
 
 
En matière de perception et recouvrement, on 
observe une perte de 289 agents, soit 9,5 % du 
personnel. Enfin, en matière de documentation 
patrimoniale, la chute est continue, avec la perte de 
456 agents, soit 11 %. 
 
 
Pouvez-vous fournir, pour chaque administration, les 
départs à la pension attendus pour 2023, 2024 et 
2025 ainsi que les engagements, statutaires et non 
statutaires, planifiés pour ces mêmes années? 
 
Vous prétendez remplacer chaque départ dans les 
fonctions de contrôle, mais les chiffres vous 
démentent. Les 3 827 fonctionnaires contrôleurs 
dont vous avez hérité mi-2020 ne sont plus que 
3 762 fin 2022. Comment le justifiez-vous? Combien 
d’agents contrôleurs faut-il attendre pour la fin de la 
législature? Le SPF Finances dispose d'un plan 
pluriannuel du personnel lié à son contrat 
d’administration. Pouvez-vous nous le fournir et en 
parler en commission? 
 

schending van de gelijke behandeling van 
belastingplichtigen.  
 
Bij Inning en Invordering was er een verlies van 289 
personeelsleden, d.i. 9,5 % van het 
personeelsbestand. Tot slot is er bij 
Patrimoniumdocumentatie sprake van een 
voortdurende daling, met een verlies van 456 
ambtenaren, d.i. 11 %. 
 
Kunt u voor elke administratie de verwachte 
pensioneringen voor 2023, 2024 en 2025 opgeven, 
alsook de geplande statutaire en niet-statutaire 
aanwervingen voor diezelfde jaren? 
 
U beweert dat u elk vertrekkend personeelslid in een 
controlefunctie vervangt, maar dat strookt niet met 
de cijfers. Van de 3.827 controleambtenaren die u 
medio 2020 overgeërfd hebt, zijn er eind 2022 nog 
maar 3.762 over. Hoe rechtvaardigt u dat? Hoeveel 
ambtenaren in een controlefunctie kunnen we 
verwachten tegen het einde van de legislatuur? De 
FOD Financiën heeft een meerjarig personeelsplan 
dat gekoppeld is aan zijn beheerscontract. Kunt u 
ons dat plan bezorgen, zodat het in de commissie 
besproken kan worden? 
 

26.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

français): Les recrutements 2023 déjà prévus 
découlent du plan de personnel 2022 et précédents, 
de l’application des notifications budgétaires 
d’octobre 2022 et de l’exécution des notifications 
budgétaires de mars 2023. 
 
Pour 2023, le SPF Finances recrutera environ 
1 500 personnes, auxquelles viendront s’ajouter les 
recrutements du plan de personnel 2023 en 
préparation et des plans 2024 et 2025 encore à 
élaborer. Ces recrutements couvriront donc les 
départs attendus. L’augmentation du nombre de 
fonctions de contrôle pour revenir à la capacité de 
janvier 2018, budgétisée, sera l'une des priorités 
en 2023.  
 
Bien qu'il mette tout en œuvre pour attirer et recruter 
le personnel nécessaire, le département connaît 
plusieurs difficultés. La recherche, chaque année, de 
1 500 à 2 000 nouveaux collaborateurs, représente 
une énorme charge de travail. Les procédures de 
recrutement restent longues et complexes. Le 
marché du travail est très tendu dans plusieurs 
régions et plusieurs profils très spécialisés sont 
difficiles à trouver. 
 
 
Le cadre organique a été supprimé pour offrir plus 
de flexibilité et de réactivité à l’administration. Le 
SPF Finances travaille avec des plans annuels 
alignés sur les objectifs stratégiques prévus dans le 
contrat d’administration, ce qui permet de s'adapter 

26.02 Minister Vincent Van Peteghem (Frans): De 

reeds geplande aanwervingen voor 2023 vloeien 
voort uit het personeelsplan 2022 en vorige jaren, de 
uitvoering van de begrotingsnotificaties van oktober 
2022 en de uitvoering van de begrotingsnotificaties 
van maart 2023. 
 
Voor 2023 zal de FOD Financiën ongeveer 1.500 
personen aanwerven, waarbij nog de aanwervingen 
in het kader van het in voorbereiding zijnde 
personeelsplan 2023 en de nog op te stellen plannen 
2024 en 2025 komen. Deze aanwervingen zullen 
dus de verwachte uitstroom ondervangen. Een van 
de prioriteiten voor 2023 is de uitbreiding van het 
aantal controlefuncties om naar de begrote 
capaciteit van januari 2018 terug te keren.  
 
Hoewel het departement alles in het werk stelt om 
het nodige personeel aan te trekken en aan te 
werven, staat het voor verschillende uitdagingen. De 
zoektocht naar 1.500 tot 2.000 nieuwe 
personeelsleden per jaar vertegenwoordigt een 
enorme werklast. De aanwervingsprocedures blijven 
lang en ingewikkeld. De arbeidsmarkt is in 
verschillende regio's zeer krap en verschillende 
hooggespecialiseerde profielen zijn moeilijk te 
vinden. 
 
De personeelsformatie werd afgeschaft om de 
flexibiliteit en reactiviteit van de administratie te 
verhogen. De FOD Financiën werkt met jaarplannen 
die afgestemd zijn op de strategische doelstellingen 
van het beheerscontract, waardoor het mogelijk is 
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aux décisions du gouvernement. 
 

zich aan de beslissingen van de regering aan te 
passen. 
 

26.03  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Vous 

annoncez des recrutements, mais c'est une antienne 
déjà entendue. Les chiffres montrent que le nombre 
d'embauches est inférieur au nombre initial. C'est 
vrai pour l'ensemble du personnel, dont les agents 
contrôleurs. Vos engagements ne sont donc pas 
respectés. 
 
Vous n'avez pas répondu sur le plan pluriannuel du 
personnel. Pouvez-vous le communiquer? 
 

26.03  Marco Van Hees (PVDA-PTB): U kondigt 

indienstnemingen aan, maar dat is al een oud 
riedeltje. De cijfers tonen aan dat het aantal 
aanwervingen lager ligt dan het oorspronkelijke 
aantal. Dat geldt voor het hele personeelsbestand, 
met inbegrip van de controlebeambten. U haalt de 
aangekondigde aantallen dus niet.  
 
U hebt niet geantwoord op de vraag over het 
meerjarenpersoneelsplan. Kunt u dat meedelen? 
 

26.04  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

français): Je ne pense pas qu'il soit déjà approuvé. 
 

26.04 Minister Vincent Van Peteghem (Frans): Ik 

denk niet dat het al goedgekeurd is. 
 

26.05  Marco Van Hees (PVDA-PTB): J'y reviendrai 

donc. 
 

26.05  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Ik zal daar 

dus later op terugkomen.  
 

L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

27 Question de Marco Van Hees à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "Les 
schémas de planification fiscale agressive 
identifiés par l'OCDE" (55036133C) 
 

27 Vraag van Marco Van Hees aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "De 
door de OESO geïdentificeerde agressieve 
fiscaleplanningschema's" (55036133C) 
 

27.01 Marco Van Hees (PVDA-PTB): Selon la 

presse luxembourgeoise, l’OCDE a identifié et réuni 
400 schémas de planification fiscale agressive dans 
une base de données protégée. Dans l'UE, entre 1,5 
et 2 millions de structures les utiliseraient pour 
réduire leur charge fiscale. Avec la mise en œuvre 
de la directive DAC6, 41 000 dispositifs auraient été 
déclarés fin 2022, contre 31 000 fin 2021. Les 
déclarations sont rassemblées dans une base de 
données.  
 
 
Selon une étude d'un des Big Four, les cinq 
marqueurs les plus rencontrés en Belgique sont B2 
(conversion de revenus vers une catégorie moins 
imposée), B3 (transactions circulaires), C1 
(paiement transfrontaliers entre entreprises), E2 
(transferts d'actifs incorporels difficiles à évaluer 
entre entreprises liées) et E3 (transfert au sein d'un 
groupe de fonctions, de risques et/ou d'actifs). 
 
 
 
Combien de dispositifs ont-ils été déclarés à 
l'administration en 2022, en application de la DAC6? 
Quels sont les cinq marqueurs les plus rencontrés 
en Belgique? Combien d'agents forment le service 
en charge du suivi de la DAC6? Les déclarations ont-
elles servi à sélectionner des dossiers à contrôler? 
Par quel service la sélection est-elle effectuée? Les 
contrôles sont-ils assurés par le pilier Grandes 
entreprises ou par l’ISI? Un addendum au protocole 

27.01  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Volgens de 

Luxemburgse pers heeft de OESO 400 schema's 
van agressieve fiscale planning opgespoord en in 
een beveiligde databank ondergebracht. In de EU 
zouden 1,5 tot 2 miljoen van dergelijke constructies 
aangewend worden door ondernemingen om hun 
fiscale lasten te verminderen. Met de 
tenuitvoerlegging van de DAC6-richtlijn zouden er 
eind 2022 41.000 constructies aangegeven zijn, in 
vergelijking met 31.000 eind 2021. De aangiften 
worden in een databank verzameld. 
 
Volgens een studie van een van de Big Four-
bedrijven zijn dit de vijf vaakst in België 
voorkomende wezenskenmerken: B2 (omzetting van 
inkomsten naar een lager belaste 
inkomstencategorie), B3 (circulaire transacties), C1 
(grensoverschrijdende betalingen tussen 
ondernemingen), E2 (overdrachten van moeilijk te 
waarderen immateriële activa tussen verbonden 
ondernemingen) en E3 (overdracht binnen de groep 
van functies, risico's en/of activa). 
 
Hoeveel constructies werden er in 2022 met 
toepassing van de DAC6-richtlijn bij de administratie 
aangegeven? Wat zijn de vijf vaakst in België 
voorkomende wezenskenmerken? Uit hoeveel 
ambtenaren bestaat de dienst die met het toezicht 
op de DAC6-richtlijn belast is? Werden de aangiften 
gebruikt om de te controleren dossiers te 
selecteren? Welke dienst staat er voor de selectie 
in? Worden de controles door de pijler Grote 
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réglant les rapports entre l'AGFisc et l'ISI est-il 
envisagé pour associer l'ISI? Le fisc envisage-t-il de 
publier un rapport public sur la mise en œuvre de 
DAC6? 
 

ondernemingen of door de BBI uitgevoerd? Wordt er 
overwogen een addendum toe te voegen aan het 
protocol dat de samenwerking tussen de AAFisc en 
de BBI regelt om de BBI hierbij te betrekken? 
Overweegt de fiscus om een openbaar verslag over 
de uitvoering van de DAC6-richtlijn te publiceren? 

 

27.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

français): Les marqueurs les plus fréquents dans les 
communications à l'administration fiscale fluctuent 
selon le nombre de communications et le moment où 
elles sont mesurées. Je ne peux donc confirmer 
votre information.  
 
En 2021, 763 communications relatives à des 
dispositifs transfrontaliers ont été déclarées. En 
2022, il y avait 231 communications.  
 
Au 20 avril 2023, les cinq marqueurs les plus 
courants sont: le C1 d), pour les paiements 
transfrontaliers déductibles entre entreprises 
associées; le E3, pour le transfert transfrontalier de 
fonction, risques ou actifs au sein du groupe; le A3, 
pour les documents standardisés sans nécessité 
d'adaptation substantielle; le C1 b)ii), pour la 
déduction des paiements transfrontières entre 
entreprises associées, où le bénéficiaire réside dans 
une juridiction évaluée comme non coopérative; le 
B2, pour la conversion de revenus en actifs, dons ou 
revenus moins taxés ou exonérés.  
 
 
Les informations sur DAC6 sont utilisées pour 
l'analyse des risques des entreprises et dans le 
cadre d'audits. Plusieurs personnes sont impliquées, 
mais il n'est pas possible de déterminer le nombre 
d'ETP. 
 

27.02 Minister Vincent Van Peteghem (Frans): De 

meest voorkomende wezenskenmerken in de 
mededelingen aan de belastingadministratie 
variëren naargelang van het aantal mededelingen en 
het tijdstip waarop ze gemeten worden. Ik kan uw 
informatie derhalve niet bevestigen.  
 
In 2021 werden er 763 mededelingen met betrekking 
tot grensoverschrijdende constructies gemeld. In 
2022 waren er 231 mededelingen.  
 
Op 20 april 2023 zijn de vijf meest voorkomende 
wezenskenmerken: C1 d), voor aftrekbare 
grensoverschrijdende betalingen tussen verbonden 
ondernemingen; E3, voor een grensoverschrijdende 
overdracht van functies, risico's of activa in de groep; 
A3, voor gestandaardiseerde documenten zonder 
noodzaak van een wezenlijke aanpassing; C1 b)ii), 
voor de aftrek van grensoverschrijdende betalingen 
tussen verbonden ondernemingen, wanneer de 
ontvanger inwoner is van een rechtsgebied dat als 
niet-coöperatief beoordeeld wordt; B2, voor de 
omzetting van inkomsten in minder belaste of 
vrijgestelde activa, giften of inkomsten.  
 
De informatie over de DAC6-richtlijn wordt voor de 
bedrijfsrisicoanalyse en in het kader van audits 
gebruikt. Er zijn verschillende personen bij 
betrokken, maar het is niet mogelijk het aantal vte's 
te bepalen. 

 
L'ISI examine ponctuellement les déclarations 
d'accises et ouvre des dossiers. Mi-2022, une phase 
d'initiative a débuté sur les marqueurs de prix de 
transfert, étendue en 2023 à tous les marqueurs. Le 
rapport annuel de 2021 mentionne le nombre de 
déclarations. Il a diminué en 2022, peut-être parce 
que les constructions échafaudées entre mi-2018 et 
fin 2021 ont été déclarées en 2021. Celles 
enregistrées en 2022 ne concernent que 2022. 
 
 
 
Mon administration n'a pas prévu de publication sur 
l'obligation de déclaration d'accises. 
 

De BBI onderzoekt gericht de accijnsaangiften en 
opent dossiers. Medio 2022 is er een initiatieffase 
gestart voor de wezenskenmerken van de 
verrekenprijzen, die in 2023 tot alle 
wezenskenmerken uitgebreid wordt. In het 
jaarverslag 2021 wordt het aantal aangiften vermeld. 
Dat is in 2022 gedaald, mogelijk omdat de 
constructies die tussen medio 2018 en eind 2021 
opgezet werden, in 2021 aangegeven werden. De in 
2022 geregistreerde constructies hebben enkel 
betrekking op 2022. 
 
Mijn administratie heeft geen publicatie over de 
accijnsaangifteplicht gepland. 
 

L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

28 Question de Marco Van Hees à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "Les 
domiciliations fictives à Monaco" (55036134C) 
 

28 Vraag van Marco Van Hees aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over 
"Schijndomiciliëringen in Monaco" (55036134C) 
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28.01  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Fin 2016, la 

presse révélait que des centaines de Belges 
bénéficiaient du statut de résident monégasque, 
souvent des dirigeants d'entreprises belges. L'ISI a 
contrôlé 130 d'entre eux, avec des rectifications 
fiscales de 99,6 millions d’euros pour 98 
contribuables en 2018 et 49 en 2019.  
 
Quel montant a-t-il été payé? Combien y a-t-il eu de 
dossiers en contentieux administratif et judiciaire et 
de contentieux perdus? Quel est le montant des 
enrôlements dégrevés? L’administration a-t-elle fait 
des contrôles depuis 2019? 
 
 
L’accord d’échanges de renseignements entre la 
Belgique et Monaco ne devrait-il pas viser 
davantage les domiciliations fictives? Faut-il une 
présomption réfragable de maintien de la 
domiciliation fiscale en Belgique en cas de 
domiciliation d'un Belge à Monaco? L’ISI analyse-t-
elle les données des contribuables belges partis vers 
Monaco? Le profil des sociétés belges dont les 
dirigeants sont domiciliés à Monaco a-t-il évolué? 
 

28.01  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Eind 2016 

werd in de pers onthuld dat honderden Belgen het 
Monegaskische verblijfsstatuut hadden, vaak 
bestuurders van Belgische bedrijven. De BBI heeft 
130 van hen gecontroleerd, met fiscale 
rechtzettingen van 99,6 miljoen euro voor 98 
belastingplichtigen in 2018 en 49 in 2019.  
 
Welk bedrag werd er betaald? Hoeveel 
administratieve en gerechtelijke 
geschillenprocedures werden er opgestart en 
hoeveel van die procedures werden er verloren? 
Voor welk bedrag werd er ontheffing verleend? Heeft 
de administratie sinds 2019 controles uitgevoerd? 
 
Zou de overeenkomst voor het uitwisselen van 
inlichtingen tussen België en Monaco niet beter 
toegespitst moeten worden op fictieve 
domiciliëringen? Moet er een weerlegbaar 
vermoeden zijn dat een Belg nog steeds zijn fiscale 
woonplaats in België heeft als hij zijn domicilie in 
Monaco heeft? Analyseert de BBI de gegevens van 
Belgische belastingplichtigen die naar Monaco 
verhuizen? Is het profiel van de Belgische 
vennootschappen waarvan de bestuurders in 
Monaco gedomicilieerd zijn veranderd? 
 

28.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

français): Depuis le 1er janvier 2019, l'ISI a initié 270 
dossiers pour fraude domiciliaire dont 217 sont 
clôturés, avec des suppléments d'impôts de 228 
millions d'euros et un paiement effectif de 30 
millions. Nous n'avons pas de statistiques détaillées 
sur les pays de destination.  
 
 
Mon administration peut échanger des 
renseignements à des fins fiscales avec Monaco 
grâce à la convention multilatérale d'assistance 
administrative mutuelle en matière fiscale du Conseil 
de l'OCDE et à l'accord entre l'Union européenne et 
la principauté de Monaco sur l'échange 
d'informations relatives aux comptes financiers en 
vue d'améliorer le respect des obligations fiscales à 
l'échelle internationale.  
 

28.02 Minister Vincent Van Peteghem (Frans): 

Sinds 1 januari 2019 heeft de BBI 270 dossiers 
geopend wegens domiciliefraude, waarvan er 217 
zijn afgesloten, met belastingtoeslagen van 
228 miljoen euro en een bedrag van 30 miljoen euro 
dat al daadwerkelijk betaald werd. We beschikken 
niet over gedetailleerde statistieken over de landen 
van bestemming.  
 
Mijn administratie kan voor belastingdoeleinden 
inlichtingen uitwisselen met Monaco via de 
multilaterale overeenkomst inzake wederzijdse 
administratieve bijstand in fiscale aangelegenheden 
van de Raad van de OESO en de overeenkomst 
tussen de Europese Unie en het Vorstendom 
Monaco over de uitwisseling van inlichtingen over 
financiële rekeningen ter verbetering van de 
internationale naleving van de belastingplicht. 
 

La détermination du domicile fiscal est évaluée selon 
les circonstances. L'article 2 du CIR 92 prévoit une 
présomption légale réfragable pour les personnes 
inscrites au Registre national des personnes 
physiques, mais cela semble inapproprié pour un 
simple déménagement et cela créerait une charge 
administrative excessive. Toutefois, mon 
administration surveille les départs et domiciliations 
à l'étranger quand des éléments font suspecter une 
fausse résidence. 
 
 
Pour votre dernière question, nous ne disposons pas 
de chiffres. 

De vestiging van de fiscale woonplaats wordt naar 
de omstandigheden beoordeeld. Artikel 2 van het 
WIB 92 voorziet in een wettelijk weerlegbaar 
vermoeden voor personen die in het Rijksregister 
van de natuurlijke personen ingeschreven zijn, maar 
dat lijkt ondoelmatig voor een eenvoudige verhuizing 
en zou tot veel administratieve rompslomp leiden. 
Mijn administratie houdt niettemin toezicht op 
verhuizingen naar het buitenland en domiciliëringen 
in het buitenland wanneer er aanwijzingen zijn dat er 
sprake is van een valse verblijfplaats.  
 
Wat uw laatste vraag betreft, beschikken we niet 
over cijfers.  
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L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

29 Question de Wouter Vermeersch à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur 
"L'interview dans De Ochtend sur Radio 1 et les 
réformes" (55036143C) 
 

29 Vraag van Wouter Vermeersch aan Vincent 

Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "Het 
interview in De Ochtend op Radio 1 en de 
hervormingen" (55036143C) 
 

29.01 Wouter Vermeersch (VB): Le 18 mars 2023, 

le ministre a déclaré sur Radio 1 qu'il était urgent de 
procéder à des réformes pour parvenir à un modèle 
de pension durable dans lequel davantage de 
personnes travaillent plus longtemps. Selon le 
ministre, si ces réformes n'ont pas lieu, il s'agira 
d'une forme d'abstention coupable. Nous sommes 
heureux de l'entendre, mais cela ne correspond pas 
à ce que nous voyons dans la pratique.  
 
Quelles réformes le ministre considère-t-il comme 
prioritaires? Quel calendrier envisage-t-il? Des 
réformes sont-elles encore possibles avec ce 
gouvernement? 
 

29.01  Wouter Vermeersch (VB): Op 18 maart 2023 

zei de minister op Radio1 dat er dringend nood is 
aan hervormingen om tot een duurzaam 
pensioenmodel te komen waarin meer mensen 
langer werken. Als die hervormingen er niet komen, 
is dat volgens de minister een vorm van schuldig 
verzuim. Wij horen dat graag, maar in de praktijk zien 
we iets anders.  
 
 
Welke hervormingen acht de minister prioritair? 
Welk tijdspad ziet hij? Zijn er met deze regering nog 
hervormingen mogelijk? 

 

29.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): Depuis le premier jour de ce 
gouvernement, j'ai insisté sur la nécessité de 
protéger et de renforcer notre État-providence tant 
vanté. Cela ne peut se faire que par des réformes. 
 

29.02 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): Sinds de eerste dag van deze 
regering heb ik benadrukt dat we onze veelgeprezen 
sociale welvaartsstaat moeten beschermen en 
versterken. Dat is enkel mogelijk door te hervormen.  

 
Pour que le système reste finançable, il est important 
de mettre et de maintenir davantage de personnes 
au travail. Cela signifie que nous devons organiser 
les soins de santé de manière efficace. Ces paroles 
doivent être suivies d'actes et de réformes. Ma 
proposition de réforme fiscale est sur la table. En 
accentuant l'écart entre le fait de travailler et celui de 
ne pas le faire, notre but est d'encourager les 
personnes qui ne travaillent pas pour l'instant à 
travailler et de motiver celles qui travaillent à temps 
partiel à travailler à temps plein. 
 
Pour que l'on puisse maintenir nos concitoyens au 
travail durablement, des réformes sont également 
nécessaires au niveau des pensions. Les soins de 
santé doivent être mieux alignés sur les attentes en 
matière de santé des familles et des personnes 
isolées. Il ne m'appartient pas de définir un 
calendrier au nom du gouvernement mais nous ne 
pouvons plus perdre de temps. Le FMI, l'OCDE et la 
Commission européenne s'interrogent également 
quant à la viabilité de notre système social. 
 

Met het oog op de betaalbaarheid is het belangrijk 
dat we meer mensen aan het werk krijgen en 
houden. Dat betekent dat we de gezondheidszorg 
efficiënt moeten organiseren. Aan die woorden 
moeten daden en hervormingen gekoppeld worden. 
Mijn voorstel voor een fiscale hervorming ligt op tafel. 
Door het verschil tussen werken en niet-werken 
groter te maken, willen we mensen die vandaag niet 
werken, aanmoedigen dat wel te gaan doen en 
willen we mensen die deeltijds werken, motiveren 
om voor voltijds te kiezen.  
 
Er zijn ook hervormingen nodig in de pensioenen, 
opdat we mensen duurzaam aan het werk kunnen 
houden. De gezondheidzorg moet beter afgestemd 
worden op de zorgvragen van de gezinnen en 
alleenstaanden. Het is niet aan mij om namens de 
regering een tijdspad uit te stippelen, maar we 
kunnen niet veel tijd meer verliezen. Ook het IMF, de 
OESO en de Europese Commissie plaatsten 
vraagtekens bij de draagkracht van ons sociale 
systeem. 
 

29.03  Wouter Vermeersch (VB): Le bilan des 

réformes de ce gouvernement est pitoyable. Tous 
les partis flamands sont sur la même longueur 
d'onde mais nous restons sur notre faim. Rien 
n'avance sous ce gouvernement. Sans réformes, il 
est impossible de s'atteler à résoudre les problèmes 
structurels auxquels ce pays est confronté. Les 

29.03  Wouter Vermeersch (VB): Het 

hervormingsbilan van deze regering is om te huilen. 
Alle Vlaamse partijen zitten op dezelfde lijn, maar we 
blijven op onze honger zitten. Het vlot niet binnen de 
regering. Zonder hervormingen kunnen de 
structurele problemen van dit land niet worden 
aangepakt. De internationale organisaties stellen 
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organisations internationales ne s'interrogent pas, 
elles tirent la sonnette d'alarme. 
 

geen vraagtekens, ze luiden de alarmbellen. 
 

L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

30 Question de Joris Vandenbroucke à Vincent 

Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "Le 
renvoi de la Belgique devant la Cour de justice de 
l'UE pour infraction à la directive ATAD" 
(55036157C) 
 

30 Vraag van Joris Vandenbroucke aan Vincent 

Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "De 
doorverwijzing van België naar het Europees Hof 
van Justitie voor inbreuk op de ATAD-richtlijn" 
(55036157C) 
 

30.01  Joris Vandenbroucke (Vooruit): Le 19 avril 

2023, la Commission européenne a traduit notre 
pays devant la Cour de justice de l'Union 
européenne pour la non-conformité de nos règles 
relatives aux sociétés étrangères contrôlées 
(Controlled Foreign Company (CFC)) avec la 
directive sur la lutte contre l'évasion fiscale (ATAD).  
 
Quelle sera l'incidence budgétaire si la Cour exige 
d'accorder l'imputation d'impôts étrangers? Le 
ministre est-il d'accord pour dire que nous avons 
besoin de renforcer nos règles relatives aux sociétés 
étrangères contrôlées? 
 

30.01  Joris Vandenbroucke (Vooruit): De 

Europese Commissie heeft ons land op 19 april 
2023 voor het Europees Hof van Justitie gedaagd 
omdat onze controlled foreign company-regels 
(CFC) niet stroken met de anti-ontwijkingsrichtlijn 
(ATAD).  
 
 
Wat zijn de budgettaire gevolgen als het Hof eist dat 
de verrekening van buitenlandse belasting wel 
toegelaten moet worden? Is de minister het ermee 
eens dat we strengere CFC-regels nodig hebben?  
 

30.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): Comme les règles relatives aux CFC 
ne sont pas encore appliquées, l'imputation d'impôts 
étrangers n'aurait pas d'incidence. Il est 
effectivement possible d'adopter des règles plus 
strictes pour les CFC, mais il n'existe pas encore de 
consensus au sein du gouvernement à ce sujet. De 
plus, avec des règles plus strictes, la question de 
l'imputation d'impôts étrangers serait encore plus 
pressante. 
 

30.02 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): Vermits de CFC-regeling nog niet 
wordt toegepast, zou een verrekening van de 
buitenlandse belasting geen impact hebben. Er is 
inderdaad ruimte om strengere CFC-regels uit te 
vaardigen, maar hiervoor is er nog geen consensus 
binnen de regering. Met de strengere regels zou de 
problematiek van het verrekenen van de 
buitenlandse belasting bovendien nog groter zijn.  
 

30.03  Joris Vandenbroucke (Vooruit): Pour ma 

part, je soutiendrais déjà des règles plus strictes.  
 

30.03  Joris Vandenbroucke (Vooruit): Ik zou een 

strengere regeling alvast steunen.  
 

L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

31 Question de Wouter Vermeersch à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "De 
nouvelles actions en justice relatives à Arco" 
(55036203C) 
 

31 Vraag van Wouter Vermeersch aan Vincent 

Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over 
"Nieuwe rechtszaken in verband met Arco" 
(55036203C) 
 

31.01  Wouter Vermeersch (VB): Fin 2011, près de 

800 000 coopérateurs d'Arco ont perdu environ 
1,5 milliard d'euros d'épargne. Les coopérants se 
sont sentis trompés car leur investissement était 
présenté comme un placement sûr. Fin 2022, 
Deminor a intenté une nouvelle action en justice 
dans ce dossier, à laquelle se sont joints pas moins 
de 14 000 coopérants. Deminor demande des 
compensations à Arco, à l'État belge et à Belfius. Où 
en est-on? Le ministre peut-il confirmer que le 
procès devant le tribunal de première instance de 
Bruxelles aura lieu au plus tôt en 2024? 

31.01  Wouter Vermeersch (VB): Eind 2011 

verloren bijna 800.000 coöperanten van Arco zowat 
1,5 miljard euro spaargeld. De coöperanten voelden 
zich misleid, aangezien hun investering als een 
veilige belegging werd voorgesteld. Eind 2022 heeft 
Deminor in het dossier een nieuwe rechtszaak 
ingeleid, waarbij maar liefst 14.000 coöperanten zich 
hebben aangesloten. Deminor eist een 
schadevergoeding van Arco, de Belgische Staat en 
Belfius. Wat is de stand van zaken? Kan de minister 
bevestigen dat het proces voor de rechtbank van 
eerste aanleg in Brussel ten vroegste in 2024 zal 
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Entre-temps, ArcoClaim, un autre groupe d'intérêt, 
prépare également une nouvelle procédure judiciaire 
afin d'obtenir une indemnisation pour les personnes 
lésées. Il dépose une réclamation à l'égard de 
beweging.net, l'État belge et Belfius. L'affaire devait 
être traitée en mars 2023, également par le tribunal 
de première instance de Bruxelles. ArcoClaim 
espère qu'un médiateur sera nommé. Le ministre 
peut-il le confirmer? Où en est cette procédure 
judiciaire? Le gouvernement est-il prêt à collaborer à 
un processus de médiation ou s'opposera-t-il à la 
désignation d'un médiateur? Le ministre sait-il si les 
deux affaires seront jointes?  
 
 
 
Le vice-premier ministre mettra-t-il l'affaire sur la 
table du gouvernement? 
 

plaatsvinden? 
 
ArcoClaim, een andere belangenorganisatie, bereidt 
intussen ook een nieuwe gerechtelijke procedure 
voor om een schadevergoeding te verkrijgen voor de 
gedupeerden. Zij dienen een vordering in tegen 
beweging.net, de Belgische Staat en Belfius. De 
zaak zou in maart 2023 worden behandeld, 
eveneens door de rechtbank van eerste aanleg in 
Brussel. ArcoClaim hoopt dat er een bemiddelaar 
wordt aangesteld. Kan de minister dat bevestigen? 
Wat is de stand van zaken in deze rechtszaak? Is de 
regering bereid om mee te werken aan een 
bemiddelingsprocedure of zal ze zich verzetten 
tegen de aanstelling van een bemiddelaar? Weet de 
minister of beide rechtszaken zullen worden 
samengevoegd?  
 
Zal de vicepremier het dossier op de regeringstafel 
leggen? 
 

31.02 Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): Une nouvelle action en justice a été 
intentée le 23 décembre 2022 et immédiatement 
reportée à l’audience du 3 février 2023. Lors de cette 
audience, l’affaire a de nouveau été reportée au 
2 juin 2023. Selon toute probabilité, le tribunal fixera 
les délais pour le dépôt des conclusions et les dates 
des plaidoiries lors de cette audience ou au cours 
des semaines suivantes. 
 
Une autre action judiciaire a été entamée en février 
2018 par deux particuliers. ArcoClaim, qui dit avoir 
repris leur créance, a déposé le 21 décembre 2020 
une requête en reprise d’instance et a introduit 
ensuite, le 31 mars 2022, une demande de 
médiation. Cette demande a été traitée lors de 
l’audience du 3 mars 2023, mais ArcoClaim a retiré 
sa demande de désignation d’un médiateur le 2 mai 
2023, et souhaite que l’affaire soit mise en état. 
 
 
 
Je ne dispose pas d’informations concernant une 
éventuelle jonction des affaires de Deminor et 
ArcoClaim. 
 
Toute décision du tribunal requérant une action de 
l’ensemble du gouvernement devra être discutée au 
sein du gouvernement. 
 

31.02 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): Een nieuwe rechtszaak werd ingeleid 
op 23 december 2022 en meteen uitgesteld tot de 
zitting van 3 februari 2023. Op die zitting werd de 
zaak opnieuw uitgesteld tot 2 juni 2023. Naar 
verwachting zal de rechtbank op die zitting of in de 
weken erna de conclusietermijnen en pleitdata 
vaststellen. 
 
 
Een andere rechtszaak werd in februari 2018 
ingesteld door twee particulieren. ArcoClaim, dat 
stelt de schuldvordering van hen te hebben 
overgenomen, heeft op 21 december 2020 een 
verzoekschrift tot gedinghervatting neergelegd en 
vervolgens een verzoek tot bemiddeling ingediend 
op 31 maart 2022. Dat verzoek werd behandeld op 
de zitting van 3 maart 2023, maar ArcoClaim heeft 
op 2 mei 2023 haar verzoek om een bemiddelaar 
aan te stellen, ingetrokken. Ze wenst dat de zaak in 
staat wordt gesteld. 
 
Ik heb geen zicht op een eventuele samenvoeging 
van de zaken van Deminor en ArcoClaim.  
 
 
Elke beslissing van de rechtbank die een actie vraagt 
van de voltallige regering, zal in de regering moeten 
worden besproken. 

 

31.03  Wouter Vermeersch (VB): Le ministre 

temporise mais en conséquence, les milliers de 
coopérateurs demeurent dans l’incertitude. 
Beweging.net, l’ex-ACW, dispose en tout cas de 
réserves suffisantes pour indemniser directement 
les coopérateurs. Le ministre assume également 
une responsabilité en la matière, en tant que 
membre du cd&v, le parti qui entretient des liens 
étroits avec beweging.net. 

31.03  Wouter Vermeersch (VB): De minister wacht 

af, maar daardoor blijven ook de duizenden 
coöperanten in onzekerheid. Beweging.net, het 
vroegere ACW, heeft alleszins voldoende reserves 
om de coöperanten onmiddellijk te vergoeden. Ook 
de minister draagt hierin een verantwoordelijkheid, 
als lid van cd&v, de partij die nauwe banden heeft 
met beweging.net. 
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L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

32 Question de Wouter Vermeersch à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "La 
suspicion de délit d'initié concernant les actions 
Telenet" (55036257C) 
 

32 Vraag van Wouter Vermeersch aan Vincent 

Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "Het 
vermoeden van handel met voorkennis in 
Telenetaandelen" (55036257C) 
 

32.01  Wouter Vermeersch (VB): Le 16 mars, la 

cotation de l'instrument financier Telenet Group a été 
suspendue sur Euronext Bruxelles dans l'attente de 
la publication d'un communiqué de presse. Une 
heure plus tard, le volume des échanges atteignait 
déjà le volume réalisé en moyenne en une journée. 
Au même moment, Liberty préparait en coulisses 
une offre sur Telenet. Voilà qui incite à penser que 
certains investisseurs en savaient plus. En cas de 
présomption de délit d'initié, la FSMA, l'Autorité des 
services et marchés financiers, peut lancer une 
enquête et le parquet peut intervenir. Le ministre 
peut-il fournir des explications à cet égard? 
 

32.01  Wouter Vermeersch (VB): Op 16 maart werd 

de notering van het financieel instrument Telenet 
Group geschorst op Euronext Brussel in afwachting 
van de publicatie van een persbericht. Na één uur 
was het handelsvolume immers al even hoog als een 
gemiddelde volledige beursdag. Op dat moment was 
Liberty achter de schermen bezig met een bod op 
Telenet. Dit doet vermoeden dat sommige beleggers 
meer wisten. Als de FSMA, onze Autoriteit voor 
Financiële Diensten en Markten, een vermoeden 
van voorkennis heeft, kan dit uitmonden in een 
onderzoek en kan ook het parket optreden. Kan de 
minister dit toelichten? 
 

32.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): La FSMA, qui est un organisme 
indépendant, peut suspendre la cotation d'un 
instrument financier sur un marché belge réglementé 
si elle l'estime nécessaire. Il s'agit d'une procédure 
courante, qui est enclenchée 40 fois par an en 
moyenne. La FSMA est liée par le secret 
professionnel. Lors de tout événement notable sur 
les marchés, la FSMA lance une analyse interne qui 
peut donner lieu à une enquête formelle. Lorsqu'une 
sanction est infligée à la suite d'une enquête, la 
décision est publiée sur le site web de la FSMA. Des 
sanctions pénales peuvent également être 
prononcées, mais je n'ai pas connaissance d'une 
enquête menée par le parquet.  
 

32.02 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): De onafhankelijke FSMA kan de 
notering van een financieel instrument op een 
Belgisch gereglementeerde markt schorsen 
wanneer zij dit noodzakelijk acht. Dit is een 
gebruikelijke procedure die gemiddeld 40 keer per 
jaar wordt toegepast. De FSMA is gebonden door 
het beroepsgeheim. Bij elke merkwaardige 
gebeurtenis op de markten start de FSMA een 
interne analyse die kan uitmonden in een formeel 
onderzoek. Als een onderzoek tot een sanctie leidt, 
wordt de beslissing gepubliceerd op de website van 
de FSMA. Er zijn ook strafrechtelijke sancties 
mogelijk, maar ik heb geen weet van een onderzoek 
door het parket. 
 

L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

33 Question de Wouter Vermeersch à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur 
"L'enquête américaine sur les banques 
contournant les sanctions russes" (55036258C) 
 

33 Vraag van Wouter Vermeersch aan Vincent 

Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "Het 
Amerikaanse onderzoek naar banken die 
Russische sancties omzeilen" (55036258C) 
 

33.01  Wouter Vermeersch (VB): Selon une 

enquête américaine, plusieurs banques, dont la 
suisse UBS et le Credit Suisse, auraient aidé des 
oligarques russes à contourner les restrictions.  
 
 
Le ministre a-t-il connaissance de cette enquête et 
sait-il si des banques européennes ou belges sont 
également impliquées dans cette affaire? A-t-il 
connaissance de cas en Europe ou dans notre pays 
dans lesquels des banques auraient aidé des 
oligarques russes à contourner les sanctions? 
 

33.01  Wouter Vermeersch (VB): Verschillende 

banken, waaronder het Zwitserse UBS en Credit 
Suisse, zouden volgens een Amerikaans onderzoek 
Russische oligarchen hebben geholpen om 
restricties te omzeilen.  
 
Heeft de minister weet van dat onderzoek en weet 
hij of hierbij ook Europese of binnenlandse banken 
zijn betrokken? Weet hij van gevallen in Europa of in 
het binnenland waarbij banken Russische oligarchen 
hebben geholpen om sancties te omzeilen? 
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33.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): Mes services ont pris connaissance de 
cette enquête américaine par la presse. Nous ne 
disposons pas d'autres informations que celles 
contenues dans ces articles, ni d'informations 
relatives à une éventuelle implication de banques 
européennes ou belges dans le cadre de cette 
enquête. À la demande de l'administrateur général 
de la Trésorerie, mes services ont mis fin à toutes 
les transactions avec ces banques impliquant des 
ressortissants et des entités russes, conformément 
au principe de précaution. 
 

33.02 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): Mijn diensten hebben via de pers 
kennis genomen van dit Amerikaanse onderzoek. 
We hebben zelf niet meer informatie dan die 
persberichten. We hebben ook geen informatie over 
de eventuele betrokkenheid van Europese of 
binnenlandse banken in het kader van dit onderzoek. 
Mijn diensten hebben op vraag van de 
administrateur-generaal van de Thesaurie alle 
verrichtingen met deze banken voor Russische 
personen en entiteiten stopgezet, conform het 
voorzichtigheidsprincipe.  
 

33.03  Wouter Vermeersch (VB): Il me semblait 

pourtant avoir entendu le premier ministre déclarer, 
à l'occasion de la visite du président Zelensky, que 
la Belgique avait bloqué environ 200 milliards 
d'euros. Je me demande si de quelconques 
contrôles ont jamais été effectués à cet égard et si 
une enquête similaire en Europe n'est pas à l'ordre 
du jour afin de vérifier si, mis à part ces 200 milliards 
d'euros, plusieurs autres milliards n'ont pas été 
détournés vers l'étranger. 
 

33.03  Wouter Vermeersch (VB): Ik dacht nochtans 

dat de premier naar aanleiding van het bezoek van 
president Zelensky zei dat België zowat 200 miljard 
euro heeft geblokkeerd. Ik vraag me af of daarop ooit 
controles zijn uitgevoerd en of een gelijkaardig 
onderzoek in Europa niet aan de orde is om na te 
kijken of er, behalve die 200 miljard euro, ook nog 
een aantal miljarden is weggesluisd.  
 

L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

34 Question de Wouter Vermeersch à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "La fin 
du placement des fonds de pensions 
complémentaires dans les énergies fossiles" 
(55036278C) 
 

34 Vraag van Wouter Vermeersch aan Vincent 

Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "Het 
niet langer beleggen van pensioengeld in fossiele 
energie" (55036278C) 
 

34.01  Wouter Vermeersch (VB): Dans un avenir 

proche, la pension complémentaire de 27 000 
agents contractuels ne pourra plus être l’objet de 
placements dans des entreprises recourant aux 
énergies fossiles. C’est la ministre de la Fonction 
publique qui l’a fait savoir. Elle a demandé au 
ministre des Finances d’examiner si ces entreprises 
pouvaient être exclues des deuxième et troisième 
piliers de pension de tous les salariés du Royaume.  
 
Le ministre accédera-t-il à cette demande. Cela ne 
se fera-t-il pas au détriment de la rentabilité et de la 
sécurité des pensions? 
 

34.01  Wouter Vermeersch (VB): Het aanvullend 

pensioen van 27.000 contractuele ambtenaren mag 
binnenkort niet meer worden belegd in fossiele 
energiebedrijven, zo meldde de minister van 
Ambtenarenzaken. Zij heeft de minister van 
Financiën gevraagd om te onderzoeken of fossiele 
bedrijven uit alle tweede en derde pensioenpijlers 
van alle werknemers in België kunnen worden 
gehaald.  
 
Zal de minister daarop ingaan? Gaat dat niet ten 
koste van het rendement en de veiligheid van de 
pensioenen? 
 

34.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): Dans le cadre du contrôle budgétaire 
de mars 2023, le gouvernement a décidé de 
demander à la Banque nationale et à la FSMA 
d’examiner d’ici à fin avril 2023 la possibilité 
d’encourager les engagements de placement dans 
les deuxième et troisième piliers. La finalité de ces 
engagements est d’encourager le 
désinvestissement dans des secteurs qui nuisent à 
l’environnement et à la santé, en ce compris les 
carburants fossiles, et d’encourager les 
investissements dans la transition énergétique de 
notre économie. Sur la base de cette analyse, je me 

34.02 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): In het kader van de begrotingscontrole 
van maart 2023 heeft de regering besloten om de 
Nationale Bank en de FSMA te vragen om tegen 
eind april 2023 de mogelijkheid te onderzoeken om 
beleggingsengagementen in de tweede en derde 
pijler aan te moedigen. Die engagementen zijn 
bedoeld om de desinvestering aan te moedigen in 
sectoren die schadelijk zijn voor het milieu en de 
gezondheid, met inbegrip van fossiele brandstoffen, 
en om investeringen in de energietransitie van onze 
economie aan te moedigen. Op basis van deze 
analyse moet ik als minister van Financiën de 
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dois en tant que ministre des Finances de consulter 
les acteurs et de soumettre une proposition au 
gouvernement. À ce stade-ci, les études doivent 
encore être réalisées, après quoi leurs résultats 
seront épluchés.  
 

actoren raadplegen en een voorstel doen aan de 
regering. Nu moeten nog eerst de onderzoeken 
gebeuren, waarna een analyse volgt.  
 

34.03  Wouter Vermeersch (VB): Les fonds 

d'investissement qui ne portent pas sur des 
entreprises de combustibles fossiles et les fonds dits 
durables ont souvent des critères de sélection plus 
stricts et offrent dès lors moins de possibilités 
d'investissement que les fonds d'investissement 
traditionnels. Par conséquent, les rendements de 
ces fonds d'investissement durables peuvent être 
inférieurs à ceux des fonds d'investissement 
traditionnels, ils sont moins diversifiés et donc moins 
sûrs. En outre, ils facturent souvent des frais plus 
élevés, alors que l'Europe autorise toujours les 
entreprises de combustibles fossiles. Nous 
n'adhérons pas, dès lors, au raisonnement du 
gouvernement. 
 

34.03  Wouter Vermeersch (VB): 

Beleggingsfondsen zonder fossiele-
energiebedrijven en zogenaamde duurzame 
fondsen hanteren vaak strengere selectiecriteria en 
bieden dus minder beleggingsmogelijkheden dan 
traditionele beleggingsfondsen. Dat kan tot gevolg 
hebben dat de rendementen van die duurzame 
beleggingsfondsen lager liggen dan die van 
traditionele beleggingsfondsen en dat ze minder 
gediversifieerd zijn en dus ook minder veilig. 
Bovendien worden vaak hogere kosten 
aangerekend, terwijl Europa nog altijd fossiele-
energiebedrijven toelaat. Wij zijn het niet eens met 
deze redenering van de regering.  
 

L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

35 Question de Marco Van Hees à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "La 
spending review relative aux dispenses de 
précompte professionnel" (55036284C) 
 

35 Vraag van Marco Van Hees aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "De 
spending review betreffende de vrijstellingen van 
doorstorting van de bedrijfsvoorheffing" 
(55036284C) 
 

35.01  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Suite au 

rapport de spending review sur les dispenses de 
versement de précompte professionnel, le Conseil 
des ministres vous a chargé de rendre plus 
disponibles les données permettant le suivi 
économique des mesures concernant l’exonération 
de précompte professionnel et d’imposer des 
rapportages uniformes.  
 
 
Y a-t-il un arrêté royal à ce sujet? Les nouvelles 
données que les employeurs doivent fournir seront-
elles rendues publiques? Votre administration a-t-
elle pu évaluer l’efficacité économique de ces 
dispenses? Prévoyez-vous de réduire le coût 
budgétaire des dispenses avant la fin de la 
législature?  
 

35.01  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Naar 

aanleiding van het verslag over de spending review 
met betrekking tot de vrijstelling van doorstorting van 
bedrijfsvoorheffing heeft de ministerraad u gevraagd 
om de beschikbaarheid van data voor de 
economische opvolging van de maatregelen inzake 
de vrijstelling van bedrijfsvoorheffing te 
optimaliseren en om een uniforme rapportering op te 
leggen.  
 
Werd er daarover een koninklijk besluit 
uitgevaardigd? Zullen de nieuwe gegevens die de 
werkgevers moeten verstrekken openbaar worden 
gemaakt? Heeft uw administratie de economische 
doeltreffendheid van die vrijstelling kunnen 
evalueren? Bent u van plan de budgettaire kosten 
van de vrijstelling vóór het einde van deze 
zittingsperiode te verminderen? 
 

35.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

français): Un premier arrêté royal a été publié. Il 
modifie les formalités que les entreprises doivent 
accomplir en fonction de la modification des règles 
sur les dispenses de précompte professionnel.  
 

35.02 Minister Vincent Van Peteghem (Frans): Een 

eerste koninklijk besluit werd gepubliceerd. Dat 
wijzigt de formaliteiten die ondernemingen moeten 
vervullen in het kader van de wijziging van de regels 
inzake de vrijstelling van doorstorting van 
bedrijfsvoorheffing. 
 

Mon administration recherche encore le meilleur 
moyen d’organiser le flux de données. Les données 
ne seront pas rendues publiques. Ne disposant pas 

Mijn administratie is nog op zoek naar de beste 
manier om die gegevensstroom te organiseren. De 
gegevens zullen niet openbaar gemaakt worden. 
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de nouvelles données, nous n’avons pu évaluer 
l’efficacité économique de la dispense de précompte 
professionnel. Une proposition de la première phase 
de la réforme fiscale en discussion au gouvernement 
contient une mesure sur la dispense de précompte 
pour la recherche et le développement.  
 

Aangezien we niet over nieuwe gegevens 
beschikken, konden we de economische efficiëntie 
van de vrijstelling van doorstorting van de 
bedrijfsvoorheffing niet evalueren. Een voorstel van 
de eerste fase van de fiscale hervorming die op de 
regeringstafel ligt bevat een maatregel over de 
vrijstelling van doorstorting van de 
bedrijfsvoorheffing voor onderzoek en ontwikkeling. 
 

35.03  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Nous 

sommes encore loin du compte: le coût budgétaire 
des dispenses est de 4,5 milliards d’euros, pour des 
effets non démontrés.  
 

35.03  Marco Van Hees (PVDA-PTB): We zijn er 

nog lang niet: de budgettaire kosten van de 
vrijstellingen bedragen 4,5 miljard euro en de 
effecten van die vrijstellingen zijn niet bewezen. 
 

L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

36 Question de Wouter Vermeersch à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "La 
hausse de la contribution des banques au fonds 
de garantie et le serment bancaire" (55036296C) 
 

36 Vraag van Wouter Vermeersch aan Vincent 

Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "De 
verhoging van de bijdrage van de banken tot het 
garantiefonds en de bankierseed" (55036296C) 
 

36.01  Wouter Vermeersch (VB): Les banques 

doivent payer une contribution plus élevée au fonds 
de garantie, qui est complètement distinct du Trésor 
public. Les employés de banque qui enfreignent le 
serment bancaire peuvent désormais être 
sanctionnés par la FSMA.  
 
Pourquoi ces mesures sont-elles prises? Cette 
contribution plus élevée est-elle justifiée? Des 
sanctions sont-elles également prévues pour les 
employeurs au cas où des employés de banque 
enfreindraient le serment bancaire? Comment le 
respect du serment bancaire sera-t-il contrôlé? 
Existe-t-il d'autres mesures visant à améliorer la 
stabilité financière du secteur bancaire et à renforcer 
la confiance des clients? 
 

36.01  Wouter Vermeersch (VB): Banken moeten 

een hogere bijdrage betalen aan het Garantiefonds, 
dat volledig gescheiden wordt gehouden van de 
staatskas. Bankiermedewerkers die de bankierseed 
overtreden, kunnen voortaan gesanctioneerd 
worden door de FSMA.  
 
Waarom worden deze maatregelen genomen? Is die 
hogere bijdrage gerechtvaardigd? Zijn er ook 
sancties voor de werkgevers voor het geval dat 
bankmedewerkers de bankierseed schenden? Hoe 
zal de naleving van de bankierseed worden 
gecontroleerd? Zijn er nog andere maatregelen om 
de financiële stabiliteit van de banksector te 
verbeteren en het vertrouwen van de klanten te 
vergroten? 
 

36.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): Le gouvernement a décidé de 
dissocier les moyens du fonds de garantie de ceux 
du Trésor pour satisfaire aux dispositions de la 
directive européenne relative aux systèmes de 
garantie des dépôts et aux recommandations du FMI 
et de l'International Association of Deposit Insurers. 
Les moyens du fonds de garantie doivent atteindre 
1,8 % des dépôts couverts d'ici 2025. Ce 
pourcentage est supérieur au minimum européen de 
0,8 % car nous pensons, comme 40 % des États 
membres, que ce minimum n'est pas suffisamment 
élevé. 
 
Par ces mesures et par mon avant-projet de loi sur 
le serment bancaire, j'entends renforcer la confiance 
dans les établissements financiers. Dans cet avant-
projet, je veux élaborer des règles de conduite 
individuelles pour les collaborateurs des banques. Il 
va de soi que l'employeur reste responsable. Il s'agit 
de règles déontologiques destinées à préserver la 

36.02 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): De regering heeft besloten om de 
middelen van het Garantiefonds te scheiden van die 
van de Schatkist om te voldoen aan de Europese 
richtlijn inzake de depositogarantiestelsels en aan de 
aanbeveling van het IMF en de International 
Association of Deposit Insurers. De middelen van 
het Garantiefonds moeten tegen 2025 een 
streefbedrag hebben van 1,8 % van de gedekte 
deposito's. Dat is hoger dan het Europees minimum 
van 0,8 %, omdat we net als 40 % van de lidstaten 
vinden dat dit minimum niet hoog genoeg is. 
 
 
Met deze maatregelen en met mijn voorontwerp van 
wet inzake de bankierseed wil ik het vertrouwen in 
de financiële instellingen versterken. In dat 
voorontwerp wil ik individuele gedragsregels 
uitwerken voor bankmedewerkers. Uiteraard blijft de 
werkgever aansprakelijk. Het gaat om 
deontologische regels die de waardigheid van het 
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dignité de la profession. La FSMA veillera au respect 
de ces nouvelles règles. 
 
En ce qui concerne la stabilité financière, je répète 
que les accords de Bâle III doivent être strictement 
respectés. 
 

beroep moeten vrijwaren. De FMSA zal toezien op 
deze nieuwe regels. 
 
Wat betreft de financiële stabiliteit herhaal ik dat de 
Bazel III-akkoorden strikt moeten worden 
uitgevoerd.  
 

36.03  Wouter Vermeersch (VB): Pourquoi 

percevons-nous 1 % de plus que la moyenne 
européenne? Comment cela-t-il été calculé? Il 
semble que ce soit arbitraire. Cela pourrait aboutir à 
des frais plus élevés pour les banques et, par 
ricochet, pour les consommateurs. La FSMA se doit 
de veiller au respect du serment bancaire mais pour 
ce faire, elle ne reçoit pas d’agents, de moyens ou 
de compétences supplémentaires.  
 

36.03  Wouter Vermeersch (VB): Waarom innen wij 

1 % meer dan het Europees gemiddelde? Hoe werd 
dat bepaald? Het lijkt wat op willekeur. Dit kan leiden 
tot hogere kosten voor de banken en dus ook voor 
de consumenten. De FMSA moet toezien op het 
naleven van de bankierseed, maar krijgt daarvoor 
geen extra mensen, middelen of bevoegdheden.  
 

L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

37 Question de Wouter Vermeersch à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "Des 
colis contenant de la drogue dans les 
fourgonnettes des livreurs" (55036297C) 
 

37 Vraag van Wouter Vermeersch aan Vincent 

Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over 
"Pakjes met drugs in koerierbusjes" (55036297C) 
 

37.01  Wouter Vermeersch (VB): Selon la revue 

Knack, la quasi-totalité des camionnettes des 
services de distribution contiennent des colis de 
drogue. Ce marché est très lucratif et le risque de se 
faire prendre est particulièrement faible.  
 
Le ministre est-il conscient de ce phénomène? 
Toujours selon Knack, un groupe de travail 
réunissant des représentants de la police et de la 
douane belges, néerlandais, luxembourgeois et 
allemands et du secteur privé a été mis sur pied il y 
a deux ans pour lutter contre ce problème. 
Contrairement à la douane, les trafiquants de drogue 
ne sont pas tenus à toutes sortes de règles et 
disposent de moyens financiers nettement plus 
importants. Comment le ministre entend-il s'attaquer 
à cette problématique? 
 

37.01  Wouter Vermeersch (VB): Volgens Knack 

rijden bijna alle bestelwagens van koeriersdiensten 
rond met pakjes drugs. Het is zeer lucratief en de 
pakkans is bijzonder klein.  
 
 
Is de minister zich bewust van dit fenomeen? Nog 
volgens Knack werd er twee jaar geleden een 
werkgroep opgericht om dit te bestrijden, met 
vertegenwoordigers van de politie en douane uit 
België, Nederland, Luxemburg en Duitsland en van 
de private sector. In tegenstelling tot de douane 
dienen drugshandelaars zich niet te houden aan 
allerlei regels en beschikken ze over veel ruimere 
financiële middelen. Hoe wil de minister dit 
aanpakken? 
 

37.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): Les quantités de drogues saisies 
auprès des services postaux et de distribution de 
colis a augmenté d'environ 4 470 kg à plus de 
7 600 kg. En 2022, 1 540 envois postaux et de colis 
ont été saisis. Il s'agit surtout de petites quantités de 
drogues, même si des colis plus importants de 
drogues synthétiques ont également été trouvés. 
 
La douane participe à plusieurs structures de 
collaboration axées sur le trafic de drogues dans les 
envois postaux et dans les colis, telles que le groupe 
de travail chargé de piloter le développement du 
modèle barrière. Une coopération structurelle existe 
également avec le parquet et la police et les 
informations sont partagées avec les pays d'origine 
ou de destination. 

37.02 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): De in beslag genomen hoeveelheden 
drugs bij de post- en koeriersdiensten steeg van 
ongeveer 4.470 kg naar meer dan 7.600 kg. In 2022 
werden ook 1.540 post- en koerierszendingen in 
beslag genomen. Het gaat vooral over kleine 
hoeveelheden drugs, hoewel er ook grotere 
pakketten van synthetische drugs werden gevonden. 
 
De douane neemt deel aan verschillende 
samenwerkingsverbanden die gericht zijn tegen de 
smokkel van drugs in post- en koerierszendingen, 
zoals de werkgroep die de ontwikkeling van het 
barrièremodel aanstuurt. Er wordt ook structureel 
samengewerkt met parket en politie en informatie 
wordt gedeeld met de landen van herkomst of 
bestemming. 
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Le SPF Finances entend accroître son efficacité par 
des programmes ambitieux d'informatisation. De 
plus, des moyens supplémentaires ont été dégagés 
pour la lutte contre la drogue. Plusieurs 
recrutements sont prévus dans les administrations 
de la douane. 
 

 
De FOD Financiën wil zijn efficiëntie verhogen via 
ambitieuze digitaliseringsprogramma’s en er zijn ook 
bijkomende middelen voor de strijd tegen drugs. Bij 
de douaneadministraties staan er meerdere 
aanwervingen gepland. 
 

37.03  Wouter Vermeersch (VB): Le nombre de 

douaniers n'a fait que diminuer ces dernières 
années. Les services douaniers fournissent un 
travail remarquable, mais ils font ce qu’ils peuvent 
avec les moyens dont ils disposent. C'est pourquoi 
nous continuons à réclamer davantage de 
personnel, de ressources et de pouvoirs. 
 

37.03  Wouter Vermeersch (VB): Het aantal 

medewerkers bij de douane is de voorbije jaren 
alleen maar gedaald. De douane levert schitterend 
werk, maar roeit met de riemen die die dienst heeft. 
Wij blijven daarom pleiten voor meer mensen, 
middelen en bevoegdheden.  
 

L'incident est clos. 

 
Het incident is gesloten. 

 

38 Question de Wouter Vermeersch à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "La 
nouvelle augmentation des prix à la pompe" 
(55036300C) 
 

38 Vraag van Wouter Vermeersch aan Vincent 

Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "De 
nieuwe stijging van de prijzen aan de pomp" 
(55036300C) 
 

38.01  Wouter Vermeersch (VB): Au moment du 

dépôt de cette question, les prix de l'essence et du 
diesel étaient en hausse. Aujourd'hui, ils ont de 
nouveau baissé, mais on ne peut exclure la 
possibilité d'une nouvelle flambée des prix d'ici à 
l'été. Non seulement le gouvernement a annulé la 
baisse des accises qu'il avait introduite l'année 
dernière, mais il atténue également, par le biais du 
système pervers du cliquet, toute baisse des prix.  
 
Le ministre est-il conscient que les hausses des prix 
à la pompe sont en partie dues aux mesures en 
matière d'accises? Quelles mesures estime-t-il 
nécessaires pour atténuer les hausses des prix? 
 

38.01  Wouter Vermeersch (VB): Bij de indiening 

van deze vraag waren de benzine- en dieselprijzen 
aan het stijgen. Vandaag zijn ze weer gedaald, maar 
we kunnen niet uitsluiten dat de prijzen tegen de 
zomer opnieuw de hoogte ingaan. Niet alleen heeft 
de regering de accijnsverlaging die ze vorig jaar had 
ingevoerd, weer ingetrokken, maar via het perverse 
cliquetsysteem tempert ze ook elke prijsdaling.  
 
 
Is de minister zich ervan bewust dat prijsstijgingen 
aan de pomp mede te wijten zijn aan de 
accijnsmaatregelen? Welke maatregelen acht hij 
noodzakelijk om de prijsstijgingen te temperen? 
 

38.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): La baisse d'accises que nous avons 
instaurée l'année passée était une mesure 
exceptionnelle à un moment où les prix du carburant 
étaient à un niveau historiquement élevé. La mesure 
temporaire était liée au système du cliquet. La baisse 
des accises et le système de cliquet ont été 
abandonnés fin mars 2023. Le système du cliquet 
n'est plus appliqué et n'a pas d'incidence sur les prix 
à la pompe. Une baisse d'accises n'est pas 
envisagée sur la base des prix actuels. 
 

38.02 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): De accijnsverlaging die we vorig jaar 
hebben ingevoerd, was een uitzonderlijke maatregel 
op een moment dat de brandstofprijzen historisch 
hoog waren. De tijdelijke maatregel was gelinkt aan 
het cliquetsysteem. Beide liepen eind maart 2023 af. 
Het cliquetsysteem is momenteel niet meer van 
toepassing en heeft geen impact op de prijzen aan 
de pomp. Een accijnsverlaging is op basis van de 
huidige prijzen niet aan de orde. 
 

38.03  Wouter Vermeersch (VB): Les experts ne 

prévoient plus de baisse significative des prix et 
s'attendent plutôt au contraire. Lorsque l'économie 
mondiale reprendra des couleurs, les prix vont à 
nouveau augmenter. Des mesures supplémentaires 
s'imposeront alors à nouveau. 
 

38.03  Wouter Vermeersch (VB): Experts 

verwachten geen significante prijsdaling meer, 
eerder integendeel. Als de wereldeconomie weer 
aantrekt, zullen de prijzen weer stijgen. Dan zijn 
extra maatregelen wel weer aan de orde. 
 

L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
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39 Questions jointes de 

- Joris Vandenbroucke à Vincent Van Peteghem 
(VPM Finances, Coordination lutte contre la 
fraude et Loterie Nationale) sur "La diminution du 
taux d'intérêt à la Caisse des Dépôts et 
Consignations" (55036326C) 
- Dieter Vanbesien à Vincent Van Peteghem (VPM 
Finances, Coordination lutte contre la fraude et 
Loterie Nationale) sur "Le taux d'intérêt maximum 
sur les comptes e-DEPO" (55036338C) 
 

39 Samengevoegde vragen van 

- Joris Vandenbroucke aan Vincent Van Peteghem 
(VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "De verlaging van de rente 
bij de Deposito- en Consignatiekas" (55036326C) 
- Dieter Vanbesien aan Vincent Van Peteghem 
(VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "De maximumrente op de 
e-DEPO-rekening" (55036338C) 
 

39.01  Joris Vandenbroucke (Vooruit): Le 21 avril 

a été publié un arrêté royal qui habilite le ministre à 
plafonner le taux d'intérêt sur les comptes e-DEPO à 
2,5 % et à limiter l'afflux de dépôts volontaires. Dans 
la motivation de l'arrêté royal, il est indiqué qu'un 
taux d'intérêt anormalement élevé et des dépôts 
volontaires en masse peuvent avoir un impact 
négatif sur le niveau de la dette publique. Le 1er mai, 
le ministre a effectivement ramené le taux d'intérêt 
sur les comptes e-DEPO de 3,10 % à 2,5 %. Le 
compte e-DEPO était pourtant la seule manière de 
pouvoir épargner à un taux correct pour les 
personnes qui ne sont pas en mesure de bloquer 
beaucoup d'argent liquide sur un compte à terme 
auprès d'une grande banque commerciale. 
 
Cela fait plus de 20 jours que j'ai introduit une 
question concernant les chiffres relatifs aux capitaux 
confiés à la Caisse des Dépôts et Consignations 
(CDC). Je souhaiterais obtenir une réponse. Le 
ministre peut-il expliquer les risques qui ont motivé 
cet arrêté royal? Le taux d'intérêt ne pourrait-il pas 
être réduit progressivement, en tenant compte de 
montants-seuils? Dans quelles circonstances l'afflux 
de dépôts volontaires sera-t-il limité? Cette 
disposition s'appliquera-t-elle à toutes les catégories 
de détenteurs d'un compte? 
 

39.01  Joris Vandenbroucke (Vooruit): Op 21 april 

verscheen een KB dat de minister machtigt om de 
rentevoet op de e-DEPO-rekening te plafonneren op 
2,5 % en om de instroom van vrijwillige deposito's te 
beperken. In de toelichting staat dat een 
buitensporig hoge rente en massale vrijwillige 
deposito's nadelig kunnen zijn voor het niveau van 
de overheidsschuld. Op 1 mei heeft de minister de 
rente op de e-DEPO-rekening effectief verlaagd van 
3,10 % naar 2,5 %. De e-DEPO-rekening was 
nochtans de enige manier om met een fatsoenlijke 
rente te kunnen sparen voor mensen die geen grote 
hoeveelheden cash kunnen parkeren op een 
termijnrekening van een commerciële grootbank. 
 
 
Meer dan 20 dagen geleden heb ik een vraag 
ingediend over de cijfers van gelden bij de Deposito- 
en Consignatiekas (DCK). Graag kreeg ik daar een 
antwoord op. Kan de minister de risico's 
verduidelijken die aan de grondslag van het KB 
liggen? Kan de rente niet stapsgewijs worden 
verlaagd volgens drempelbedragen? In welke 
omstandigheden wordt de instroom van vrijwillige 
deposito's beperkt? Gaat dit over elke categorie van 
rekeninghouders? 
 

39.02  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Pendant la 

période des taux d'intérêt négatifs, le compte 
e-DEPO a été avancé comme une alternative pour 
les ASBL, les écoles et d'autres institutions. Le taux 
d'intérêt sur ce compte est à présent réduit.  
 
Comment le ministre assurera-t-il que le taux 
d'intérêt évoluera de manière prévisible et 
prédictible? Pourquoi le plafond est-il fixé à 2,5 %? 
Quels sont les utilisateurs principaux de cette 
formule d'épargne aujourd'hui? Combien de dépôts 
gérés par la CDC sont constitués de petits 
versements de moins de 20 000 euros et combien 
de versements plus importants de plus de 200 000 
euros? Selon quels critères les nouveaux 
versements sur le compte e-DEPO seront-ils exclus 
ou suspendus à l'avenir? 
 

39.02  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Tijdens de 

periode van negatieve rente werd de e-DEPO-
rekening naar voren geschoven als een alternatief 
voor vzw's, scholen en andere instellingen. De rente 
op deze rekening wordt nu verlaagd.  
 
Hoe zal de minister verzekeren dat de rente op een 
voorzienbare en voorspelbare manier evolueert? 
Waarom wordt het plafond op 2,5 % gelegd? Wie 
maakt vandaag voornamelijk van deze spaarformule 
gebruik? Hoeveel deposito's onder het bekeer van 
de DCK bestaat uit kleine stortingen van minder dan 
20.000 euro en hoeveel uit grotere stortingen van 
meer dan 200.000 euro? Volgens welke criteria 
zullen nieuwe stortingen op de e-DEPO-rekening in 
de toekomst worden uitgesloten of opgeschort? 
 

39.03  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): Les possibilités offertes par la CDC en 
matière de dépôts sont utilisées par des particuliers 

39.03 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): De deposito’s van de DCK worden 
gebruikt door particulieren en rechtspersonen, 
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et des personnes morales, parmi lesquelles des 
entités du secteur public. Il s'agit à 19 % de 
personnes morales, à 39 % de personnes physiques 
et à 41 % d'entités du secteur public. La CDC gère 
9 562 dossiers de dépôts de moins de 20 000 euros. 
Le montant total de ces dossiers s'élève à 
73,3 millions d'euros, soit 4 % des montants 
disponibles sur les comptes de dépôt. La CDC 
recense 930 dossiers de dépôts de plus de 
200 000 euros représentant 1 274 millions d'euros 
ou 69,8 % des montants placés sur des comptes de 
dépôt. 
 
Les dépôts sont investis dans des titres de créances 
consolidés des autorités belges et/ou conservés sur 
le compte bpost de la CDC, de sorte que les 
autorités belges peuvent se financer par ce biais. En 
2019, une recette du portefeuille de 75,28 millions 
d'euros a été versée au Trésor, de même qu'une 
recette de 140,17 millions d'euros au titre de recettes 
accidentelles à l'occasion de la vente de ce 
portefeuille. 
 

waaronder entiteiten uit de overheidssector. Voor 
19 % gaat het om rechtspersonen, voor 39 % om 
natuurlijke personen en voor 41 % om entiteiten van 
de overheidssector. De DCK heeft 9.562 dossiers 
voor deposito’s van minder dan 20.000 euro. Het 
totale bedrag daarvan is 73,3 miljoen euro of 4 % 
van de bedragen op de depositorekeningen. Er zijn 
930 dossiers voor deposito's van meer dan 200.000 
euro, goed voor 1.274 miljoen euro of 69,8 % van de 
bedragen op de depositorekeningen. 
 
 
 
De deposito’s worden in geconsolideerde 
schuldinstrumenten van de Belgische overheden 
belegd en/of aangehouden op de bpost-rekening 
van de DCK, zodat de Belgische overheden zich 
daarmee kunnen financieren. In 2019 werd een 
opbrengst van de portefeuille van 75,28 miljoen euro 
doorgestort naar de staatskas, evenals een 
opbrengst van 140,17 miljoen euro als toevallige 
ontvangst naar aanleiding van de verkoop van die 
portefeuille. 
 

Il n'y a pas eu d'intérêts durant la période 2020-2022. 
Pour les intérêts du portefeuille en 2023, une 
estimation prudente de 66,5 millions d'euros a été 
faite dans le budget. Les intérêts définitifs 
dépendront du taux réel sur les différents 
placements. La CDC doit payer des intérêts aux 
consignateurs. Pour l'année civile 2023, il a été tenu 
compte d'un montant à payer de 38 millions d'euros. 
 
 
Après la parution de plusieurs articles sur la CDC 
dans la presse, nous avons décidé d'instaurer un 
plafond à 2,5 % par le biais de l'arrêté royal du 7 avril 
2023. Le compte de dépôt est une solution pour les 
personnes qui doivent déposer temporairement de 
l'argent, par exemple en cas de litige. La CDC n'est 
pas un établissement commercial et le compte de 
dépôt n'a jamais eu pour ambition d'être une 
alternative au compte d'épargne classique. Le calcul 
des intérêts repose sur des règles nettement plus 
strictes que celles appliquées par une banque 
commerciale. 
 
Les intérêts négatifs, notamment, ont entraîné une 
forte hausse du nombre de consignations 
volontaires auprès de la CDC au cours des dernières 
années. Le nombre de nouveaux déposants a 
augmenté d''une moyenne de 53 de janvier à octobre 
2022 à 2 185 par mois depuis novembre 2022. En 
six mois, 870 millions ont été versés, soit un sixième 
du total des consignations. 
 

In de periode 2020-2022 was er geen opbrengst. 
Voor de opbrengst van de portefeuille in 2023 werd 
in de begroting een voorzichtige inschatting gemaakt 
van 66,5 miljoen euro. De uiteindelijke opbrengst zal 
afhangen van de werkelijke intrestvoet op de 
verschillende plaatsingen. De DCK moet interesten 
betalen aan de consignatiegevers. Voor het 
kalenderjaar 2023 werd rekening gehouden met een 
te betalen bedrag van 38 miljoen euro. 
 
Nadat een aantal artikelen is verschenen in de pers 
over de DCK, hebben wij beslist om een cap van 
2,5 % te installeren via het KB van 7 april 2023. De 
depositorekening is een oplossing voor mensen die 
tijdelijk geld moeten deponeren, bijvoorbeeld bij een 
geschil. De DCK is geen commerciële instelling en 
de depositorekening had nooit tot doel om een 
alternatief voor de reguliere spaarrekening te zijn. 
De interestberekening wordt door veel striktere 
regels bepaald dan bij een commerciële bank. 
 
 
 
Onder meer door de aanrekening van negatieve 
rentes, zijn de vrijwillige consignaties bij de DCK de 
afgelopen jaren sterk toegenomen. Waren er in de 
periode januari-oktober 2022 gemiddeld 53 nieuwe 
deposanten, dan steeg dat aantal sinds november 
2022 naar 2.185 per maand. In 6 maanden tijd is er 
870 miljoen euro bijgestort, dat is een zesde van de 
totale consignaties. 
 

Étant donné que les intérêts sur les dépôts sont 
basés sur le taux OLO sur un an, les charges 
d'intérêts sont en hausse à présent que les intérêts 
augmentent. L'Agence Fédérale de la Dette signale 

Aangezien de rente op de deposito's zich baseert op 
de OLO-rente op één jaar, nemen de rentekosten 
toe nu de rentes stijgen. Het Federaal Agentschap 
van de Schuld signaleert een negatieve invloed door 
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une influence négative provenant de la forte 
augmentation du nombre de consignations 
volontaires. Un afflux aussi important qu'imprévu de 
tels dépôts peut entraîner un accroissement du ratio 
d'endettement. Le niveau de la dette prendrait des 
proportions inacceptables à court terme, causant 
d'importants risques en matière de refinancement 
puisque les déposants peuvent réclamer leurs 
dépôts à tout moment. Les dépôts sont inscrits 
comme une dette à court terme, ce qui peut entraîner 
une certaine inquiétude parmi les investisseurs et les 
agences de notation. 
 
La hausse des taux d'intérêt a également une 
incidence sur le budget et sur la dette de l'État. Il est 
justifié de limiter les charges d'intérêt à 2,5 % pour la 
CDC et l'État fédéral et donc également pour les 
contribuables. Ce plafonnement peut être revu à la 
hausse ou à la baisse. Le taux d'intérêt maximum 
prévu dans l'arrêté royal assure la stabilité des taux 
appliqués par la CDC. Par ailleurs, les dépôts 
volontaires peuvent être limités ou suspendus en 
cas de risque pour le financement de l'État ou pour 
la gestion correcte de la dette publique. Cet aspect 
est évalué mensuellement par l'Agence Fédérale de 
la Dette qui me remet un avis motivé. 
 

de sterke toename van vrijwillige consignaties. Een 
onverwacht grote toestroom van dergelijke 
deposito's kan een toename van de schuldratio tot 
gevolg hebben. Het niveau van de schuld zou op 
korte termijn onaanvaardbaar hoog worden. Dat 
brengt grote herfinancieringsrisico's met zich mee, 
aangezien de deposanten hun deposito's altijd 
kunnen terugvragen. De deposito's worden als 
schuld op korte termijn geboekt. Dat kan 
ongerustheid bij de beleggers en de 
ratingagentschappen veroorzaken. 
 
 
De stijgende rentevoeten hebben ook een impact op 
de begroting en op de staatsschuld. Het is passend 
om de rentekosten voor de DCK, de federale 
overheid en dus ook de belastingbetaler, te 
beperken tot 2,5 %. Die beperking kan naar boven of 
beneden worden herzien. De maximale rentevoet 
van het KB verzekert de stabiliteit van de tarieven die 
worden toegekend door de DCK. Bovendien kunnen 
de vrijwillige deposito's worden beperkt of 
opgeschort als er een risico voor de financiering van 
de Staat of het goede beheer van de 
overheidsschuld is. Dat wordt maandelijks 
beoordeeld door het Agentschap van de Schuld, dat 
mij een gemotiveerd advies bezorgt. 
 

Je peux fournir à M. Vandenbroucke une réponse 
écrite à sa question relative aux chiffres. 
 

Ik kan de heer Vandenbroucke het antwoord op zijn 
vraag over de cijfers schriftelijk bezorgen.  
 

39.04  Joris Vandenbroucke (Vooruit): Je 

comprends la nécessité de maîtriser les risques, 
mais il s'agit d'une déception pour les citoyens qui 
pensaient avoir trouvé une alternative gratuite et 
facile permettant de contourner la dévalorisation de 
leur épargne. J'espère que le taux d'intérêt ne sera 
pas encore revu à la baisse si les taux à long terme 
continuent leur ascension. 
 

39.04  Joris Vandenbroucke (Vooruit): Ik begrijp 

dat er aan risicobeheersing moet worden gedaan, 
maar het is wel sneu voor mensen die dachten een 
gratis en gemakkelijk alternatief te hebben gevonden 
voor de ontwaarding van hun spaargeld. Ik hoop dat 
de rentevoet niet nog meer naar beneden wordt 
bijgesteld als de langetermijnrente blijft stijgen. 
 

39.05  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Selon le 

ministre, la CDC n'a jamais eu l'intention de proposer 
un produit financier classique sur le marché 
financier. Cette thèse ne correspond pas aux propos 
tenus par les représentants de la CDC au cours des 
auditions. Ceux-ci vantaient précisément leur 
produit. Il n'était pas non plus question d'un 
plafonnement. Les risques que font peser les dépôts 
volontaires à la CDC sur la gestion de la dette 
publique n'ont pas davantage été évoqués lors de la 
réunion avec l'Agence Fédérale de la Dette. Cette 
réponse est donc assez inattendue. Je voudrais tenir 
un débat à ce sujet en présence de représentants de 
l'Agence de la Dette. 
 

39.05  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Volgens de 

minister was het nooit de bedoeling van de DCK om 
een regulier financieel product op de financiële markt 
te brengen, maar dat komt niet overeen met wat de 
mensen van de DCK hier tijdens de hoorzitting 
hebben gezegd. Zij prezen net hun product aan. Er 
was evenmin sprake van een plafonnering. Ook 
tijdens de vergadering met het Agentschap van de 
Schuld werd geen melding gemaakt van het risico 
van de vrijwillige deposito's bij de DCK voor het 
beheer van de staatschuld. Dit antwoord komt dus 
nogal onverwachts. Ik zou hierover graag een debat 
houden, in aanwezigheid van het Agentschap voor 
de Schuld. 
 

L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

40 Question de Wouter Vermeersch à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur "Le 

40 Vraag van Wouter Vermeersch aan Vincent 

Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "Het 
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nombre record de 843 codes dans la déclaration 
fiscale" (55036327C) 
 

record van 843 codes in de belastingaangifte" 
(55036327C) 
 

40.01 Wouter Vermeersch (VB): Le ministre a 

exprimé à plusieurs reprises son ambition de réduire 
radicalement le nombre de codes dans la déclaration 
d'impôts mais, dans la pratique, le nombre de codes 
n'a fait qu'augmenter davantage. En 2020, la 
déclaration d'impôts des habitants de la région 
flamande comportait 811 codes; dans la déclaration 
de cette année, il y en a déjà 843.  
 
Le ministre est-il conscient du fait que le nombre de 
codes a encore augmenté depuis son entrée en 
fonction? Quelles initiatives souhaite-t-il encore 
prendre au cours de cette législature en vue de 
réduire le nombre de codes et de simplifier les 
déclarations fiscales? Combien de codes vise-t-il 
pour l'année 2024? 
 

40.01  Wouter Vermeersch (VB): De minister heeft 

meermaals de ambitie geuit om het aantal codes in 
de belastingaangifte drastisch te verminderen, maar 
in de praktijk is het aantal codes alleen nog verder 
gestegen. In 2020 telde de belastingaangifte voor 
inwoners van het Vlaams Gewest 811 codes, in de 
aangifte van dit jaar zijn er dat al 843.  
 
 
Is de minister er zich van bewust dat het aantal 
codes onder zijn verantwoordelijkheid nog is 
toegenomen? Welke initiatieven wil hij deze 
legislatuur nog nemen om het aantal codes te 
reduceren en de belastingaangifte te 
vereenvoudigen? Op hoeveel codes mikt hij voor het 
jaar 2024? 

 

40.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): J'ai évidemment conscience de 
l'augmentation du nombre de codes. Il est exact qu'il 
y a quatre codes de plus que l'an dernier. Ceci est 
principalement dû aux nombreuses mesures de 
soutien et aux mesures fiscales prises par le 
gouvernement dans le cadre de la crise du 
coronavirus et de la crise énergétique. Ces mesures 
temporaires se répercutent souvent sur les 
déclarations. Lorsque ces mesures expireront, les 
codes qui y sont associés disparaîtront également. 
 

40.02 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): Uiteraard ben ik er mij van bewust dat 
het aantal codes is toegenomen. Er zijn er inderdaad 
vier meer dan vorig jaar. Dat is voornamelijk te wijten 
aan de vele steunmaatregelen en fiscale 
maatregelen die de regering heeft genomen in het 
kader van de corona- en energiecrisis. Die tijdelijke 
maatregelen hebben vaak een weerslag in de 
aangifte. Als de maatregelen vervallen, zullen ook de 
daaraan gekoppelde codes verdwijnen. 

 

La réduction du nombre de codes s'inscrit dans ma 
proposition de réforme fiscale globale. Nous voulons 
éliminer une série de dépenses fiscales, dont le 
produit peut être utilisé pour le financement d'une 
réduction structurelle des charges. Avec la 
suppression de ces dépenses fiscales, les codes y 
associés disparaîtront également. J'espère que 
nous pourrons ainsi garantir que la déclaration 
comptera moins de 843 codes à l'avenir. 
 

Het verminderen van het aantal codes past in mijn 
voorstel voor een brede fiscale hervorming. We 
willen een aantal fiscale uitgaven schrappen, 
waarvan de opbrengst kan worden gebruikt voor de 
financiering van een structurele lastenverlaging. Met 
het schrappen van die fiscale uitgaven zullen ook de 
eraan gekoppelde codes verdwijnen. Hopelijk 
kunnen we er op die manier voor zorgen dat de 
aangifte in de toekomst minder dan 843 codes zal 
tellen. 
 

40.03  Wouter Vermeersch (VB): Sous le ministre 

Van Peteghem, 32 codes ont été ajoutés, tandis 
qu'aucun code n'a été supprimé. La seule façon de 
réduire réellement le nombre de codes est de 
simplifier le régime fiscal en profondeur. 
 

40.03  Wouter Vermeersch (VB): Tijdens het 

bewind van minister Van Peteghem zijn er nog 32 
codes bij gekomen, terwijl er geen codes zijn 
verdwenen. De enige manier om het aantal codes 
echt te verminderen, is door het belastingsysteem 
grondig te vereenvoudigen. 
 

L'incident est clos. 
 
La présidente: La question no 55036332C de 
M. Arens est transformée en question écrite. 
 

Het incident is gesloten. 
 
De voorzitster: Vraag nr. 55036332C van de 
heer Arens wordt omgezet in een schriftelijke vraag. 
 

41 Question de Joris Vandenbroucke à Vincent 

Van Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur 
"L'augmentation du revenu cadastral à la suite de 
l'accueil de réfugiés" (55036360C) 

41 Vraag van Joris Vandenbroucke aan Vincent 

Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "De 
verhoging van het kadastraal inkomen na opvang 
van vluchtelingen" (55036360C) 
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41.01  Joris Vandenbroucke (Vooruit): Dans le 

cadre de la crise ukrainienne, de nombreuses 
personnes dans ce pays ont fait preuve de solidarité 
en accueillant temporairement des réfugiés chez 
eux. Pour être en règle, de nombreuses personnes 
ont parcouru une procédure de réaffectation 
temporaire d'un logement familial. Cette procédure 
temporaire a également mis certaines personnes 
dans le viseur de l'Administration générale de la 
Documentation patrimoniale du SPF Finances. Il 
s'agit souvent d'habitations inscrites au cadastre 
sous la qualification "sans confort ou petit confort". 
Pour ce groupe, le SPF vérifie apparemment 
systématiquement si le niveau de confort a évolué 
dans l'intervalle. Il se peut que ces personnes se 
voient à présent "récompensées" par une 
augmentation du revenu cadastral et dès lors par 
une majoration du précompte immobilier. Le ministre 
peut-il en dire plus sur cette problématique? 
 

41.01  Joris Vandenbroucke (Vooruit): In het kader 

van de Oekraïnecrisis hebben veel mensen in dit 
land solidariteit getoond door tijdelijk vluchtelingen in 
hun huis te nemen. Om in regel te zijn, hebben veel 
mensen een procedure voor tijdelijke 
herbestemming van een gezinswoning doorlopen. 
Door die tijdelijke procedure zijn mensen ook op de 
radar van de FOD Patrimoniumdocumentatie 
verschenen, vaak voor woningen die geregistreerd 
staan in het kadaster met zogenaamd 'klein of 
zonder comfort'. De FOD gaat blijkbaar bij deze 
groep systematisch na of er ondertussen al 
wijzigingen zijn gebeurd in dat comfortniveau. 
Mogelijk worden zij nu 'beloond' met een hoger 
kadastraal inkomen en dus een hogere onroerende 
voorheffing. Kan de minister meer kwijt over die 
problematiek? 
 

41.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): L'Administration générale de la 
Documentation patrimoniale doit en effet tenir la 
documentation à jour. Le revenu cadastral peut être 
adapté sur la base des permis d'environnement 
transmis, y compris les transformations et les 
réaffectations des logements familiaux. En 2022, 
59.358 permis d'environnement du type 
transformation ont donné lieu à une réévaluation du 
revenu cadastral. Bien entendu, l'Administration 
générale ne peut pas déterminer si cette 
transformation a eu lieu dans le cadre de l'accueil 
des réfugiés. En cela, d'ailleurs, aucune distinction 
ne peut légalement être faite. Il appartient aux 
régions de décider si le revenu cadastral ajusté pour 
cette période est pris en compte pour le calcul du 
précompte immobilier. 
 

41.02 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): De Algemene Administratie van de 
Patrimoniumdocumentatie moet de documentatie 
inderdaad up-to-date houden. Het kadastraal 
inkomen kan worden aangepast op basis van de 
overgezonden omgevingsvergunningen, inclusief de 
verbouwingen en herbestemmingen van 
gezinswoningen. In 2022 gaven 
59.358 omgevingsvergunningen van het type 
verbouwing aanleiding tot een herschatting van het 
kadastraal inkomen. De Algemene Administratie kan 
natuurlijk niet vaststellen of dat al dan niet gebeurde 
in het kader van de opvang van vluchtelingen. 
Daarin mag trouwens wettelijk geen onderscheid 
worden gemaakt. Het is aan de gewesten om te 
beslissen of het aangepaste kadastraal inkomen 
voor die periode in aanmerking wordt genomen voor 
de berekening van de onroerende voorheffing. 
 

L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

42 Question de Wouter Vermeersch à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances, Coordination lutte 
contre la fraude et Loterie Nationale) sur 
"L'adresse électronique des bureaux de taxation" 
(55036405C) 
 

42 Vraag van Wouter Vermeersch aan Vincent 

Van Peteghem (VEM Financiën, Coördinatie 
fraudebestrijding en Nationale Loterij) over "Het 
e-mailadres van het belastingkantoor" 
(55036405C) 
 

42.01  Wouter Vermeersch (VB): Lorsqu'un 

contribuable a introduit une déclaration sur papier et 
constate une erreur après l'avoir remise mais avant 
l'enrôlement, il doit prendre contact le plus 
rapidement possible avec le bureau des 
contributions compétent. Toutefois, l'adresse e-mail 
du service ne figure plus dans les informations de 
contact mais uniquement l'adresse postale. Il en va 
de même pour les mandataires, les comptables et 
les fiscalistes qui introduisent des déclarations au 
nom de leurs clients. Comment ce problème peut-il 
être résolu? 

42.01  Wouter Vermeersch (VB): Wanneer een 

belastingplichtige een papieren aangifte heeft 
ingediend en na de indiening, maar voor de 
inkohiering een fout vaststelt, moet hij hiervoor zo 
snel mogelijk contact opnemen met het juiste 
belastingkantoor. Via de contactinformatie is het e-
mailadres van de dienst echter niet meer 
beschikbaar, enkel het postadres. Idem voor de 
mandatarissen, de boekhouders en fiscalisten die 
aangiften namens hun cliënten indienen. Hoe kan dit 
worden opgelost?  
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42.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): Le SPF Finances s'efforce de simplifier 
l'introduction en ligne de la déclaration à l'impôt des 
personnes physiques. Pour les personnes dont la 
situation fiscale est stable, une proposition de 
déclaration simplifiée est établie et, par ailleurs, un 
maximum de données sont préremplies sur 
MyMinfin et Tax-on-web. Toutefois, MyMinfin peut 
également s'avérer utile pour les contribuables qui 
introduisent une déclaration sur papier, étant donné 
qu'ils peuvent également apporter une modification 
ou une rectification par le biais de MyMinfin, et ce, à 
différents moments. 
 
Jusqu'au 15 juillet inclus, chaque contribuable a la 
possibilité de modifier sa déclaration électronique 
une seule fois. Avant la réception de l'avertissement-
extrait de rôle et après le 15 juillet, il est possible de 
demander une modification par le biais de "Ma 
déclaration" et Poser une question" ou en cliquant 
sur "Introduire une réclamation", "Un autre sujet" ou 
"Poser une question" et "Je souhaite corriger ma 
déclaration à l'impôt des personnes physiques 
introduite récemment". Toutes ces options sont 
uniquement accessibles sur le site internet. 
 

42.02 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): De FOD Financiën streeft naar een 
vereenvoudiging van het online indienen van de 
aangifte van de personenbelasting. Voor wie een 
stabiele fiscale situatie heeft, wordt een voorstel van 
vereenvoudigde aangifte opgesteld en anderzijds 
worden zoveel mogelijk gegevens op voorhand 
ingevuld in MyMinfin en Tax-on-web. Maar ook voor 
de indieners van papieren aangiften kan MyMinfin 
nuttig zijn, vermits de betrokkene een wijziging of 
rechtzetting ook via MyMinfin kan doen en dit op 
verschillende tijdstippen.  
 
 
Tot en met 15 juli kan een digitaal ingediende 
aangifte door iedereen eenmalig worden gewijzigd. 
Voor de ontvangst van het aanslagbiljet en na 15 juli 
kan een wijziging worden aangevraagd via 'Mijn 
Aangifte' en 'Een Vraag Stellen' of via 'Een 
Bezwaarschrift Indienen', 'Een Ander Onderwerp' of 
'Een Vraag Stellen' en 'Ik Wens mijn Onlangs 
Ingediende Aangifte in de Personenbelasting te 
Verbeteren'. Al die keuzes moeten gebeuren op de 
website. 
 

Après réception de l’avertissement-extrait de rôle, le 
contribuable peut également introduire une 
réclamation simple sur MyMinfin à la rubrique 
"Introduire une réclamation", "Une erreur de calcul". 
Les demandes de rectification parviennent ainsi 
directement au collaborateur compétent. Des 
tutoriels sont disponibles sur le site web du SPF 
Finances.  
 
Les citoyens qui ne peuvent pas faire la rectification 
en ligne peuvent téléphoner au SPF Finances. 
Grâce à un numéro général, l’appelant entre en 
contact avec le collaborateur compétent qui peut 
faire le nécessaire.  
 
Le canal par courriel offre moins de garanties de 
sécurité pour la modification d’une déclaration ou 
une demande de rectification d’une déclaration étant 
donné qu’un courriel peut contenir des informations 
sensibles et personnelles. C’est la raison pour 
laquelle il n’est pas opportun de publier à nouveau 
les adresses e-mail des bureaux.  
 

Na ontvangst van het aanslagbiljet kan ook via 
MyMinfin eenvoudig bezwaar worden ingediend via 
'Een Bezwaarschrift Indienen', 'Een Fout in de 
Berekening'. De aanvragen tot rechtzetting komen 
dan direct bij de behandelende medewerker terecht. 
Op de website van de FOD Financiën zijn er 
instructiefilmpjes beschikbaar. 
 
 
Burgers die de rechtzetting niet online via MyMinfin 
kunnen doen, kunnen daarvoor bellen naar de FOD 
Financiën. Via een algemeen nummer komt de 
oproeper in contact met de behandelende 
medewerker, die het nodige kan doen.  
 
Het kanaal via e-mail biedt minder 
veiligheidsgaranties voor de wijziging of aanvraag 
van een rechtzetting van een aangifte, aangezien 
een e-mail mogelijk gevoelige en persoonlijke 
informatie bevat. Daarom is mijn administratie van 
mening dat het niet opportuun is om de e-
mailadressen van de kantoren opnieuw te 
publiceren. 

 

42.03  Wouter Vermeersch (VB): Un contribuable 

qui rentre sa déclaration sur papier ne sera pas 
enclin à effectuer une rectification sur MyMinfin. Et 
pour ce qui regarde le fait de téléphoner, la centrale 
téléphonique est parfois surchargée et entrer en 
contact avec la bonne personne prend quelquefois 
énormément de temps. C’est pour cela qu’il est 
parfois utile d’avoir une adresse e-mail, parce que 
c’est un moyen de communication rapide et efficace.  

42.03  Wouter Vermeersch (VB): Iemand die zijn 

aangifte op papier indient, zal niet zo snel alsnog iets 
rechtzetten via MyMinfin. Wat het bellen betreft: de 
telefooncentrale is soms overbelast en het is soms 
ellenlang werk om uiteindelijk de juiste persoon aan 
de lijn te krijgen. Daarom is een e-mailadres toch 
handig, want het is een snel en efficiënt 
communicatiemiddel.  
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L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

43 Questions jointes de 

- Nahima Lanjri à Vincent Van Peteghem (VPM 
Finances, Coordination lutte contre la fraude et 
Loterie Nationale) sur "La déclaration d'impôts 
neutre sur le plan du genre" (55036409C) 
- Wouter Vermeersch à Vincent Van Peteghem 
(VPM Finances, Coordination lutte contre la 
fraude et Loterie Nationale) sur "La déclaration 
fiscale neutre" (55036485C) 
 

43 Samengevoegde vragen van 

- Nahima Lanjri aan Vincent Van Peteghem (VEM 
Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "De genderneutrale 
belastingaangifte" (55036409C) 
- Wouter Vermeersch aan Vincent Van Peteghem 
(VEM Financiën, Coördinatie fraudebestrijding en 
Nationale Loterij) over "De 'genderneutrale' 
belastingaangifte" (55036485C) 
 

43.01  Wouter Vermeersch (VB): La réforme fiscale 

se fait toujours attendre. La déclaration d'impôts 
neutre sur le plan du genre est le principal 
changement de cette année. À partir de cette année, 
ce ne sera plus l'homme qui remplira la colonne de 
gauche et la femme celle de droite, mais 
respectivement le partenaire le plus âgé et le plus 
jeune. Cette modification concernerait 540 000 
couples. Qualifiant ce changement de conséquence 
logique des changements sociétaux, le ministre a 
déclaré que la répartition classique était une relique 
du passé.  
 
Cette adaptation ne contribue-t-elle pas à fragiliser 
davantage la famille traditionnelle? Comment le 
ministre va-t-il faciliter la transition pour les 
contribuables? 
 

43.01  Wouter Vermeersch (VB): Er is nog steeds 

geen fiscale hervorming. De genderneutrale 
belastingaangifte is de belangrijkste wijziging van dit 
jaar. Vanaf dit jaar is het niet langer de man die de 
linkerkolom invult en de vrouw de rechterkolom, 
maar respectievelijk de oudste en de jongste 
partner. Dit zou een wijziging inhouden voor 540.000 
koppels. De minister noemt dit een logisch gevolg 
van de maatschappelijke veranderingen en stelde 
dat de klassieke opdeling een relict uit het verleden 
was.  
 
 
Draagt dit niet bij tot een verdere ondermijning van 
het traditionele gezin? Hoe zal de minister de 
overgang soepel doen verlopen voor de 
belastingbetalers? 
 

43.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): Cette question trahit une certaine 
frustration qui me fait soupçonner que 
M. Vermeersch n'est pas le plus âgé et qu'il devra 
dès lors remplir la colonne de droite. Évidemment, 
aucune amende ne sera imposée si les colonnes 
sont interverties et que les revenus déclarés et les 
autres éléments sont remplis complètement et 
correctement. Une erreur n'aura pas non plus 
d'incidence sur le délai d'imposition. Si les revenus 
de l'homme, qui serait la personne la plus jeune du 
couple, ont été inscrits dans la colonne de gauche 
par habitude, une identification automatique par les 
programmes de traitement du SPF Finances 
s'ensuivra. De plus, le SPF Finances en informera le 
contribuable par lettre. 
 

43.02 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): Er blijkt toch een zeker frustratie uit de 
vraag waardoor ik vermoed dat de heer Vermeersch 
niet de oudste is en dus in de rechterkolom zal 
terechtkomen. Uiteraard zal er geen boete worden 
opgelegd wanneer de kolommen zijn omgewisseld, 
maar de aangegeven inkomsten en andere 
elementen volledig en correct zijn ingevuld. Een fout 
zal ook geen gevolgen hebben voor de 
aanslagtermijn. Wanneer de inkomsten van de man, 
die de jongste persoon van het koppel zou zijn, uit 
gewoonte in de linkerkolom werden ingevuld, volgt 
een automatische identificatie door de 
verwerkingsprogramma’s van de FOD Financiën. De 
FOD Financiën zal de belastingplichtige hiervan 
trouwens per brief informeren. 
 

43.03  Wouter Vermeersch (VB): Personne n'est 

demandeur de ce paternalisme. Le c de cd&v n'est 
plus l'abréviation de chrétien depuis longtemps. Une 
déclaration d'impôts neutre sur le plan du genre 
contribue à la fragilisation de la famille traditionnelle 
en tant que pierre angulaire de notre société. 
 

43.03  Wouter Vermeersch (VB): Niemand zit te 

wachten op deze betutteling. De c in cd&v staat al 
lang niet meer voor christelijk. Een genderneutrale 
belastingaangifte draagt bij aan de ondermijning van 
het traditionele gezin als hoeksteen van onze 
samenleving. 
 

L'incident est clos. 
 

Het incident is gesloten. 
 

La réunion publique de commission est levée à 
18 h 03. 
 

De openbare commissievergadering wordt gesloten 
om 18.03 uur. 
 



CRABV 55 COM 1079 10/05/2023  

 

CHAMBRE-5E SESSION DE LA  55E LEGISLATURE 2022 2023 KAMER-5E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

51 

 


